
Domoznanski oddelek
tp 07 
SNEŽNIK
2006
070(497.12 Ilirska Bistrica)

u 1318-3656 Ilirska Bistrica, letnik XV - št. 192. - september 2006 - cena 350 SIT -1,46 €

A
771318 365006

2000852,192

Avtocenter Dodič
Podgrad 3, 6244 Podgrad 
Tel.: +386(0)5 705 00 00 
Fax: +386(0)5 705 00 18 
robert.dodic@porsche.si

C0BISS s

TISKOVINA POŠTNINA PLAČANA PRI POŠTI 6251 ILIRSKA BISTRICA - TRNOVO

GASILCI PRAZNUJEJO

ZAHVALA
Sobotno popoldne 26.8. 2006 

je na Dolnjem Zemonu minilo v 
znamenju prireditve Malajužna. Že 
veliko besed je bilo napisanih in pov
edanih na to temo in z veseljem lahko 
povem, da predvsem pozitivnih. 
Kdor je prireditev obiskal lahko 
potrdi da nam je uspelo. Uspelo nam 
je pripraviti prireditev, ki je bila za

naše razmere kar razsežna in kljub 
temu tako prijazna in domača do 
obiskovalcev in sodelujočih. Da pa 
je prireditev sploh nastala bi se rad 
še enkrat zahvalil vsem društvom, ki 
so sodelovala. Pa ne samo to, da so 
na prireditev prišla, ampak tudi to, da 
so jo pomagala sooblikovati. Moram 
priznati, da so se vsi sodelujoči 
izredno potrudili pri jedeh, oblačilih, 
dekoracijah in še marsičem kar smo 
lahko videli in so dokazali, da smo na 
bistriškem nekateri sposobni z malo 
besedami in nekaj truda marsikaj 
narediti.

Upam, da bo Malajužna postala 
tradicionalna prireditev in da se 
bomo naslednje leto spet srečali. 
Še enkrat pa hvala vsem, ki ste na 
prireditvi sodelovali, pa naj si bo kot 
obiskovalci ali sodelujoči. Hvala 

Predsednik KD Crad-Dolnji 
Zemon Primož Rojc

NASLEDNJI 
SNEŽNIK IZIDE 

18.10.2006

— |_ • jg_ |® Rozmanova ulica 2, 6250 Ilirska Bistrica 
TEL.: 05/71 00 333, MOB: 031/779 169 
e-mail: maljevac@volja.net, www.gsm-kopija.si

> PRODAJA IN ODKUP RABLJENIH GSM APARATOV 
^ PRODAJA IN SERVIS GSM APARATOV TER 

DODATNE OPREME
>SKLEPANJE NAROČNIŠKIH RAZMERIJ

FOTK^PIR/Uvi Li

NOVA AKCIJA 
*15 let svobode gibanja 
*Možna vezava družinskega bonusa na 

Penzion paket -5 naročniških razmerij 
‘Naročniško razmerje Penzion paket lahko 

sklenejo tudi invalidski upokojenci

PONEDEUEK - PETEK 
8"-12" in 15"-19" 

SOBOTA 
8" - 12"

VEZAVA ZA GSM APARATE 
. . SAMO 12 MESECEV

‘Zaposleni v Policiji in Slovenski vojski lahko V/1I/Z
sklenejo naročniško razmerje SOS ali SOS plus 11 J 'J ' ' ' 1'- '

DOLORES CEKADA - 
SVETOVNA LOKOS

TRELSKA PRVAKINJA
2. septembra je na svetovnem prvenstvu v poljskem lokostrelstvu v Gote- 

borgu na Švedskem članica bistriškega lokostrelskega kluba Dolores Čekada 
v finalnem dvoboju premagala francosko tekmico in postala prva svetovna 
prvakinja iz bistriške občine.

» V športni svet si ponesla ime Ilirske Bistrice in Slovenije in za to smo ti 
hvaležni in istočasno ponosni« je dejal župan Anton Šenkinc ob slavnostnem 
sprejemu v športnem parku Nade Žagar.

JAVNOMNENJSKA ANKETA
KAKO OCENJUJETE DELO ZUPANA IN 

PODŽUPANOV?

SOOČENJA NA 
TV GALEJA

Na TV Galeja pripravljamo 
soočenja kandidatov za občinski svet 
in za župana občine Ilirska Bistrica.

Vabimo vse občane, da 
pošljejo vprašanja za kandidate na 
info@galeja.tv do 10.10.06. Izbor 
vprašanj bo opravil odgovorni ured
nik TV Galeja.

Soočenja bodo predvajana na 
TV Galeja:
18.10.2006 ob 20h kandidati za 

občinski svet
19.10.2006 ob 20h kandidati za 

župana
20.10.2006 ob 18h kandidati za 

občinski svet (ponovitev)
ob 20:30h kandidati za župana 

(ponovitev).
Vabimo vse občanke in občane, 

da si soočenja ogledajo na TV 
Galeja.

OKULI RITI U
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ZA NARODOV 
BLAGOR
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ANTON ŠENKINC ZLATKO JENKO JULIJAN LAVRENČIČ

Kako bomo volili... 
str. 8
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CERKVENIK
NA F* LA O LJ

studio za nego telesa
Jablanica 1c 
6250 Ilirska Bistrica

Nudimo vam:
• Nego obraza
• Nego telesa
• Depilacijo
• Pedikuro
• Manikuro
• Ličenje

Vse dodatne informacije
na tel.: 051 304 217

Računovodski servis

Vojkov drevored 2, (5250 Ilirska Bistrica 
Tel./JFajc.: 05-710 14 99, OSJVf: 040 838 520

Nudimo celovite računovodske storitve 
po konkurenčnih cenah za samostojne podjetnike, 

gospodarske družbe in društva.

* sveže ribe
* zamrznj
* školjk
* £(

ibe

Carjeva 26, tel.: 05/71 44 579
POTUJOČA RIBARNICA 

tel.: 041/633 593

KOREN JOŽKO
Koseze 3, Ilirska Bistrica 

tel.: 040/240-118

MBS®®®

URNIK 
8.00 -18.00 

sobota 8.00 -13.00 
nedelja zaprto
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POZDRAVLJENI, TOVARIŠI 
IN TOVARIŠICE!

Letošnja predvolilna kampanja se je zares zgodaj začela. Kot 
kaže, gre za eno najbolj umazanih doslej. Do včeraj najboljši prijatelji 
so danes najhujši sovražniki. In obratno. Bo že držalo tisto, da je 
politika - kaj že?

Kot boste videli v tokratnem Snežniku, so prve tri strani namenjene 
številnim sejam obeh občinskih svetov. Imamo namreč kar dva, če še 
niste slišali. Kakšno sejo smo mogoče nehote celo izpustili, a nič ne 
de. V glavnem je bil dnevni red na vseh približno enak. Prvi občinski 
svet je nekaj sprejel, nato seje sestal drugi, odločitve prvega razvel
javil, pa sprejel spet približno iste sklepe. In tako iz tedna v teden. 
Vmes se je baje našla še kakšna grožnja, kakšno anonimno pismo in 
tako dalje. Na bistriškem nič novega, bi lahko rekli...

Strank in neodvisnih list je tudi tokrat malo morje. Izgleda, da je 
vsak polnoletni Bistričan vsaj v dveh listah ali strankah. In vsak trdi, 
da »ima za sabo ljudske množice...«

Mislim, da se marsikomu vedno bolj toži po dobrih, starih 
časih...

Pred dnevi sem prisluhnil možakarju v neki bistriški oštariji, ki je 
svojim pivskim kolegom razlagal »izvirno« idejo:

Predlagal je, da bi - kot nekoč - lepo, demokratično odločali med 
enim samim kandidatom in izbrali tistega pravega, najboljšega. Za 
dosmrtni mandat. In spet bi živeli kot v raju, se smehljali in ves čas 
ploskali. Ploskali vse tja do vnebovzetja, ko šel občinski bog bi v hišo 
cvetja...No ja, velja razmisliti...

Ne boste verjeli, a v Snežniku se najde tudi kakšna nepolitična 
tema. Dobili smo na primer svetovno prvakinjo Dolores Čekada, pa 
svetovnega podprvaka Igorja Širclja. Čestitamo!

Tudi gasilci so se na paradi ob 120-letnici delovanja Prostovoljnega 
gasilskega društva zares izkazali!

Želim vam prijetno branje. Uživajte v demokraciji in bodite dobre 
volje. Lačni ne boste, predvolilnega golaža je za vse. In kar bomo 
skuhali, to bomo naslednja štiri leta jedli.

Imejte se radi in dober tek!

Bojan Oblak, Urednik

STROGO RESNO
Janko ponovno izgubi na volitvah. Naslednji dan na vratih njegove 

hiše pozvoni Ladko. Vrata odpre žena:
“Oprostite”, pravi Ladko, “je župan mogoče doma?”
Žena skrušeno odvrne:
“Veste, Janko ni bil izvoljen”
“Aha” reče Ladko in odide. Čez petnajst minut se spet vrne in 

pozvoni:
“Oprostite, je župan mogoče doma?”
Žena začudeno pogleda:
“Veste, Janko ni bil izvoljen”
“Aha” reče Ladko in odide. A se vrne čez petnajst minut. Pozvoni: 
“Oprostite, je župan mogoče doma?”
Žena totalno poživini in zavpije:
“Pa a vi ne razumete slovensko?!! Janko ni bil izvoljen!!!!”
Ladko se nasmeje in reče:
“Saj vem, ampak ko se pa tako lepo sliši..”

Uredništvo sestavljajo:
Glavni in odgovorni urednik: Borislav Zejnulovič 
Urednik: Bojan Oblak 
Strokovna svetovalka: mag. Milena Urh 
Tehnična urednica: Helena Primc

Slika v glavi: Fotografija: Hinko Poročnik 
Oblikovanje: Romeo Volk 
Tisk: »GA Commerce« d.o.o.
Naklada: 1.500 izvodov

Nenaročenih člankov ne honoriramo. 
Rokopise in fotografije na željo vračamo.

Na podlagi zakona o DDV sodi časopis med proiz
vode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.

Medij Snežnik je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi 
Ministrstvo za kulturo RS. pod zaporedno številko 347.

Snežnik
Časopis Snežnik je nestrankarski časopis, 

ki izhaja na območju občinellirska Bistrica. 
Cena izvoda je 350,00 SIT / 1,46 EUB

Naslov uredništva:
Bazoviška 40, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.05/71-00-320, fax 05/71-41-124 
e-pošta: sneznik@kabelnet.net

Ustanovitelj: Borislav Zejnulovič
Izdajatelj: »GA Commerce« d.o.o., Bazoviška 40,
6250 Ilirska Bistrica

9. IZREDNA SEJA
Izredno sejo Občinskega sve

ta Občine Ilirska Bistrica, ki je 
potekala 5. septembra so v skladu 
z 17. čl. Poslovnika OS Ilirska 
Bistrica sklicali nekateri svetniki 
vodil pa jo je mag. Zlatko Jenko, 
podžupan. Na seji ni sodelovala 
občinska uprava. Na seji so svet
niki obravnavali sledeče točke ter 
sprejeli naslednje sklepe:
1. Občinski svet občine Ilirska Bistrica 

ugotavlja, daje 3. korespodenčna 
seja neutemeljeno sklicana, 
povrh vsega pa še nesklepčna, 
OS razveljavlja vse sklepe 3. 
korespondenčne seje in OS pred
laga županu, da v skladu z vel
javno zakonodajo (zakon o lokalni 
samoupravi, Poslovnikom o delu 
OS in Statutom občine Ilirska Bis
trica) zadrži realizacijo navedenih 
sklepov in jih ne objavi v uradnem 
glasilu. V nasprotnem bodo svetniki 
primorani sprožiti postopek ocene 
zakonitosti in ustavnosti sprejetih 
sklepov in tudi samega postopka.

2. Glede sprejema sklepa o soglasju 
k imenovanju Vojka Mihlja za direk
torja Zdravstvenega doma Ilirska 
Bistrica so svetniki izglasovali da 
ne soglašajo z njegovim imeno
vanjem za mandatno obdobje 
01.09.2006-31.08.2010.

3. Svetniki so sprejeli še vse sklepe, 
ki se nanašajo na organizacijo 
predšolske vzgoje v občini Ilirska 
Bistrica ter podali soglasje k sis
temizaciji delovnih mest v enotah 
vrtec pri OŠ Antona Žnideršiča Ilirs
ka Bistrica, OŠ jelšane, OŠ Toneta 
Tomšiča Knežak, OP Podgora 
Kuteževo, OŠ Rudolfa Ukoviča 
Podgrad in OŠ Rudija Mahniča 
- Brkinca Pregarje.

4. Sprejeli so tudi sklepa o spremem
bah in dopolnitvah sklepa o številu 
članov v svetih'krajevne skupnosti 
in o volilnih enotah za volitve članov 
v svete krajevnih skupnosti na 
območju občine Ilirska Bistrica

5. Glede Mejnega prehoda Starod 
so potrdili da se na Direktorat 
za investicije, nepremičnine in 
skupne službe državne uprave 
apelira, naj odkupi zemljo po 
enaki ceni, kot odkupuje zemljo 
za tovrstne namene drugod po 
državi. V primeru ne spoštovanja 
enakopravnosti vseh državljanov 
države Slovenije in s tem zgornjega 
sklepa, bodo izkoristili vsa pravna 
sredstva da zaščitijo svojo lastnino 
ter Nadzornemu odboru so predla
gali, da prouči odgovornost župana 
in občinske uprave za more
bitno oškodovanje občinskega 
premoženja in premoženja naših 
občanov zaradi ne predlaganja 
sprejetja ustreznih prostorskih 
aktov.

6. Glede Nature pa je občinski 
svet sprejel sklep, da Ministrstvo 
za okolje in prostor, ter Občina 
Ilirska Bistrica ustanovita mešano 
komisijo, za izločitev posameznih, 
predvsem spornih območij in 
režimov, ki so vključeni v Naturo 
2000. Pri tem, naj občina kot zu
nanje strokovnjake za posamezna 
področja vabi lovce, gozdarje, 
gobarje, čebelarje in druge stroko
vnjake, ki imajo pravni interes.

KOMENTAR ŽUPANA
Župan je v zvezi z 9. izredno sejo Občinskega sveta podal nasled

njo izjavo:
»Po 35. členu Zakona o lokalni samoupravi, občinskem Statutu in 

Poslovniku, tako redno kot izredno sejo vodi župan. Na izredno sejo, ki jo 
je sklicala skupina svetnikov, župan nisem bil vabljen, niti na naslov občine 
nismo prejeli uradnega vabila s podpisi sklicateljev. Podžupan lahko vodi 
sejo OS na podlagi pooblastila župana, tega pooblastila za vodenje seje pa 
podžupan Zlatko Jenko ni imel, kar pomeni prekoračitev pooblastil s strani 
podžupana Zlatka Jenka. Takšno samovoljno ravnanje sklicateljev izredne 
seje predstavlja kršitev in grob poseg v zakonsko določeno pravico župana, 
da vodi seje občinskega sveta. S spornimi sklepi sprejetimi na izredni seji 
še nisem seznanjen. Vendar glede na hude kršitve predpisov pri izvedbi te 
seje in prekoračitev pooblastil, lahko rečem, daje seja in na njej sprejeti 
sklepi nezakoniti. Neprimerno in absurdno je, da bi (so) svetniki najprej 
zamrznili, nato pa potrdili sklep o odprtju dodatnega oddelka vrtca v Ilirski 
Bistrici, ki deluje že od 1. septembra. Zato bom nezakonite sklepe v skladu 
z zakonodajo zadržal in opozoril pristojna ministrstva na nezakonitosti ter 
uporabil vsa pravna sredstva.

Reagirati moram tudi na neresnično izjavo po besedah sklicateljev v 
medijih, daje župan prepovedal sodelovanje občinske uprave pri izvedbi 
seje. Kot župana me sklicatelji sploh niso uradno zaprosili za zagotovitev 
administrativne in strokovne pomoči občinske uprave za izvedbo seje.

Predvsem pa je nezaslišano, daje svetnik Rok Jenko, v imenu večine 
občinskega sveta že pred sporno izredno sejo, na svet zavoda zdravstven
ega doma naslovil zahtevo, da svet zavoda ne sme odločati o imenovanju 
direktorja zdravstvenega doma. Občinski svet je najvišji organ odločanja v 
občini in je na 3. korespondenčni seji, sklicani 18.avgusta 2006, sprejel 
veljaven sklep o soglasju k imenovanju direktorja zavoda, ki je bil uradno 
posredovan svetu zavoda. Posamezni svetniki nimajo pravice odločati o 
pravicah in dolžnostih občine in zlorabljati pristojnosti v imenu občinskega 
sveta. Vsekakor sem kot župan, ki po zakonu skrbi za zakonitost izvajanja 
sklepov, dolžen reagirati na takšno ravnanje svetnika, ki zlorablja svojo 
funkcijo člana občinskega sveta in bom sprožil ustrezne postopke.«

10. IZREDNA SEJA
10. izredno sejo je v skladu s 17. členom Poslovnika o delu 

Občinskega sveta Občine Ilirska Bistrica sklical župan v četrte^ 14. 
septembra. Pojasnil je, da je obravnava predlaganih zadev nujna, v 
javnem interesu občine ter v dobrobit občanov, zato so razlogi za sklic 
izredne seje utemeljeni.

Za sejo je predlagal obravnavo naslednjih točk:
1. Obravnava analize in osnutka strategije razvoja lokalne javne gasilske 

službe ter
2. Obravnava osnutka Odloka o rebalansu proračuna Občine Ilirska 

Bistrica za leto 2006 - II.
Nekateri svetniki so zahtevali dopolnitve dnevnega reda, ki pa jih župan 

ni želel upoštevati, tako da dnevnega reda v nadaljevanju niso potrdili in je 
bila seja zaključena.

Nevaren oglas!
„,SVD

svef d.o.o. * 
varnost pri delu 
požarno varstvo

Cankarjeva 1 
Sl-6230 Postojna

www.svd.si » 
info@svd.si m 

+386(0)5 72 11 620 r 
+386(0)5 72 11 626 B
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11. IZREDNA SEJA
Nujnost izredne seje je skupina 

svetnikov izkazovala z dosedan
jim dokumentiranim namernim 
onemogočanjem normalnega 
demokratičnega odločanja 
občinskega sveta na rednih in 
izrednih sejah s strani župana An
tona Šenkinca, ki pri vodenju sej 
s kršitvijo Poslovnika, Statuta in 
posledično Zakona o lokalni samou
pravi, onemogoča delo občinskega 
sveta in s tem preprečuje odločanje 
in sprejem za življenje občanov 
pomembnih sklepov s področja 
vzgoje in izobraževanja, zdravja, 
civilne zaščite itd. Skupina svet
nikov je dne 8.9.2006 ob 10.20 uri 
vložila zahtevo za sklic izredne seje 
občinskega sveta Občine Ilirska 
Bistrica, vendar v sedemdnevnem 
roku župan le te ni sklical, sklical 
je svojo 10-izredno sejo, na kateri 
pa s kršitvijo 17.člena poslovnika 
ni dovolil glasovanja o razširitvi in 
dopolnitvi dnevnega reda, tako ugo
tavljajo, da so izpolnjeni vsi pogoji iz 
17.člena Poslovnika za sklic izredne 
seje, kije bila 18.septembra.

Na seji je bilo prisotnih 13 svet
nikov in so najprej obravnavali in 
sprejeli analizo in osnutek strategije 
razvoja lokalne javne gasilske službe. 
Pri obravnavi zapisnikov so potrdili 
vse zapisnike predhodnih sej razen 
zapisnika 3. korespondenčne seje.

V nadaljevanju so razrešili pred
stavnici ustanovitelja v Svetu zavoda 
Zdravstveni dom Ilirska Bistrica Branko 
Počkaj in Jride Mršnik z naslednjo 
obrazložitvijo:

»Predstavnici ustanovitelja sta v 
Svet zavoda Zdravstveni dom Ilirska 
Bistrica imenovani s strani Občinskega 
sveta Občine Ilirska Bistrica, da ščitita, 
zastopata in varujeta interese ustano
vitelja, posredno pa interese občank 
in občanov, koristnikov zdravstvenih 
storitev javnega zavoda Zdravstveni 
dom. Navkljub dejstvu, da so razmere 
v javnem zavodu Zdravstveni dom 
alarmantne, izguba, nezadovoljstvo 
koristnikov, velika materialna škoda 
za ustanovitelja, sta predstavnici 
ustanovitelja dale prednost osebnim 
interesom političnega kolega, kan
didata za direktorja javnega Zavoda 
Zdravstveni dom Ilirska Bistrica-Vojka 
Mihlja, čeprav ta ni imel pravno vel
javnega soglasja občinskega sveta, 
na kar so bile pravočasno opozorjene. 
Dajanje prednosti osebnim interesen 
pred interesi ustanovitelja je tehten in 
popolnoma utemeljen razlog za njuno 
razrešitev.«

Svetniki so sprejeli še Odlok o 
rebalansu proračuna Občine Ilirska 
Bistrica za leto 2006- II s predlaganimi 
amandmaji na področju šolstva.

Zadnja vprašanja in pobude v tem 
mandatu so bila sledeča:

Dušan Grbec je dal pobudo, da 
se uredita odseka poti od Bridovca 
do Novakovega mlina ter od Kosez do 
Male Bukovice.

Roberta Širclja zanima kako 
potekajo odkupi zemljišč v industrijski 
coni.

Rude Celin postavlja županu 
vprašanje kje so tista delovna mesta, 
ki jih je obljubljal in če lahko navede 
koliko in katera ter prosi, da se po
datek objavi v Snežniku in Primorskih 
novicah, glede na to, da sej ne bo 
več.

18.septembra zjutraj je župan podal naslednjo izjavo za 
javnost

»Ker je bila 9. izredna seja, na katero kot župan nisem bil vabljen 
in jo je vodil podžupan Zlatko Jenko, nepravilno sklicana, njeni sklepi 
pa nerazumljivi in nezakoniti, bom sklepe zadržal in ukrepal v skladu z 
zakonom. Zakona bi se lahko poslužili tudi nasprotniki, a to ni njihov 
interes.

Pobudo devetih svetnikov z dne 8.9.2006 za sklic nove izredne seje 
OS sem zavrnil, ker niso izpolnjeni niti formalni in tudi ne vsebinski pogoji 
po drugem odstavku 17. člena Poslovnika in 35. členu Zakona o lokalni 
samoupravi, za njen sklic.

Do volitev ne bo sklicana več nobena seja OS , saj se ta teden 
začne volilna kampanja, prav tako bom zadržal vse sklepe sej, ki bi 
jih sklicali svetniki skupaj s podžupanom Zlatkom Jenkom, ker bi bil 
njihov sklic podrejen volilni kampanji, ne pa reševanju problemov v 
občini, za kar je bil čas zadnja dva meseca in štiri sklicane seje. To pa 
posameznikom v občinskem svetu ni bil namen in ne interes, bližja jim je 
grožnja posameznim svetnikom in občinski upravi, če ne bodo delali po 
njihovem diktatu in v njihovem interesu. Da bi preprečil obračunavanja 
s posameznimi svetniki in občinsko upravo, ki ne delajo v interesu in 
po nalogu posameznih svetnikov, bom do konca mandata izkoristil vsa 
zakonska sredstva in svoje pristojnosti, da to preprečim in jih zaščitim 
pred temi napadi.«

Stjepan Miše predlaga, da se 
preplasti del ceste v Sabonjah, ki je v 
katastrofalnem stanju ter da se nemu
doma prične s postopkom sprejemanja 
aktov za OC Podgrad.

Mile Uljan opozarja na nerešeno 
vprašanje lastništva obeh športnih 
dvoran v »Kočanih« ter predlaga, da

se pristopi k rešitvi problema.
Janko Čeligoj daje pobudo, da 

občinska uprava v izogib morebitnim 
zapletom pri tolmačenju poslovnika, da 
se le-tega prevetri in precizira.

Kot zadnjo točko pa so še potrdili 
dopolnitev plana dela Razvojnega cen
tra Ilirska Bistrica za leto 2006.

ROK JENKO ODGOVARJA
Občinski svetnik Rok Jenko je 21. septembra sklical tiskovno konfer

enco na kateri je izmed ostalega povedal tudi naslednje:
»Namen odgovora na podano izjavo medijem s strani Antona Šenkinca ni 

politično prerekanje z njim niti polemiziranje, še manj volilno nagovarjanje ljudi. 
Za to bo časa do 22.10. več kot dovolj. Moj odgovor je nuja, zaradi kopice 
laži, izkrivljanja dejstev, poskusa zavajanja ljudi, blatenja političnih nasprotnikov 
vključno z bodočim županom občine Ilirska Bistrica s strani Antona Šenkinca.

Jedro spora med občinskim svetom in županom je in ostaja imenovanje 
Vojka Mihlja za direktorja Zdravstvenega doma Ilirska Bistrica. Župan je kljub 
večinskemu nasprotovanju svetnikov za odločanje o tem pred volitvami 
na vse legalne in nelegalne načine med katere sodi zlorabljena in sporna
3.korespondenčna seja, katero je občinski svet razveljavil, skušal za nova štiri 
leta stolček zagotoviti svojemu političnemu kolegi, navkljub izgubam, kijih niti sam
ne zanika in tudi sicer alarmantnemu 
stanju v Zdravstvenem domu Ilirska 
Bistrica. Izguba še zdaleč ni rezultat 
izključno presega opravljenih prevo
zov, kot trdi Anton Šenkinc ampak je 
povsem verjetno posledica slabega 
vodenja zavoda s strani dosedanjega 
direktorja, za kar je sicer prejemal 
eno najvišjih plač v javnem sektorju v 
občini in tudi zaradi tega sam prispeval 
k izgubi.

Župan je vse pstale teme o katerih 
bi moral odločati občinski svet vezal na 
potrditev svojega kolege Vojka Mihlja. 
Taki politični in tudi pravni nekulturi 
smo svetniki med katerimi sem tudi 
sam morali reči odločen NE.

To pa pri gospodu Antonu Šenkincu 
ni sprejemljivo, zato če je potrebno 
za dosego svojega osebnega inter
esa krši občinske akte, poslovnik, 
statut, Zakon o lokalni samoupravi, 
ustavno pravico do lokalne samou
prave in neposrednega odločanja, 
bojkotira seje občinskega sveta, pre
poveduje sodelovanje upravi na sejah 
občinskega sveta, čeprav jo zakon 
veže nuditi občinskemu svetu vso 
strokovno in administrativno pomoč, 
na sejah če je prisoten ne dovoli glas
ovanja občinskim svetnikom, nezakon
ito in brez pravne obrazložitve zadržuje 
veljavno sprejete sklepe občinskega 
sveta, itd. Omenjeni sklepi niso in ne 
morejo biti nezakoniti ali sporni, da bi 
župan moral zadrževati njihovo objavo,

m
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zato nanj apeliram, da naj vendarle 
premore toliko razumne presoje in 
morale, da jih objavi, sicer bo sam in 
v celoti nosil vso odgovornost pred 
proračunskimi porabniki in volivci. 
Vprašanje sporne korespondenčne 
seje in imenovanje Vojka Mihlja za 
direktorja zdravstvenega doma, nima 
s tem nobene zveze in se bo reševalo 
pred upravnim sodiščem.Občani 
pričakujemo,da župan preseka gordi
jski vozel in potrdi sprejete sklepe, saj 
jih je nenazadnje predlagal v potrditev 
občinskemu svetu sam. Sklepi so 
nujno potrebni za normalno delovanje 
številnih institucij v občini. S tem bo 
potrdil ali zanikal svojo skrb za javni in
teres na katerega se toliko sklicuje.

mnenje službe vlade
Služba Vlade Republike Slovenije za lokalno samoupravo in re

gionalno politiko je podala naslednje mnenje v zvezi z vprašanjem 
o veljavnosti sklepov dopisne seje občinskega sveta

Zakon o lokalni samoupravi (Uradni list RS, št. 100/05 - uradno 
prečiščeno besedilo) v tretjem odstavku 35. člena določa način sklica 
izredne seje, kadar njen sklic predlaga najmanj četrtina članic in članov 
občinskega sveta. Župan mora sklicati sejo občinskega sveta, če to 
zahteva najmanj četrtina članov občinskega sveta, seja pa mora biti v 
petnajstih dneh potem, ko je bila podana pisna zahteva za sklic seje. Če 
župan seje občinskega sveta ne skliče v roku sedmih dni po prejemu 
pisne zahteve, jo lahko skličejo člani občinskega sveta, ki so zahtevo 
podali. Zahtevi za sklic seje občinskega sveta mora biti priložen dnevni 
red. Župan mora dati na dnevni red predlagane točke, predlagan dnevni 
red pa lahko dopolni še z novimi točkami. Četrti odstavek istega člena 
pa določa, da strokovno in administrativno delo za potrebe občinskega 
sveta opravlja občinska uprava.

Poslovnik o delu občinskega sveta Občine Ilirska Bistrica (Uradne 
objave glasila Snežnik, št. 5, 1.11.1999 (prečiščeno besedilo) v drugem 
odstavku 17. člena v skladu z zakonom ureja izredno sejo, kadar njen sklic 
v skladu z zakonom predlaga četrtina občinskih svetnikov. Toda besedilo 
poslovnika izrecno ne opredeljuje, kdo vodi sejo, kadar jo skličejo pred
lagatelji občinski svetniki in ne župan na njihovo pobudo in kdo opravlja 
strokovno administrativno pomoč svetnikom pri izvedbi seje.

Menimo, da ne glede na besedilo Poslovnika o delu občinskega sveta 
Občine Ilirska Bistrica vaša interpretacija, da bi moral tudi izredno sejo 
občinskega sveta, katere predlagatelj je četrtina svetnikov, voditi župan, 
sicer je ni mogoče izpeljati in so njeni sklepi neveljavni, ni v celoti točna 
oziroma zahteva podrobnejšo utemeljitev. Drugi odstavek 35. člena Za
kona o lokalni samoupravi izrecno pooblašča župana za sklicevanje in 
vodenje sej. Ta njegova pravica in zakonska dolžnost velja tudi v primeru, 
kadar so predlagatelji v skladu z zakonom občinski svetniki. Predlagatelji 
morajo predlagati dnevni red (tretji odstavek 35. člena ZLS), poslovnik 
pa zahteva še navedene in posebej obrazložene razloge za njen sklic, 
priložiti pa morajo tudi gradivo o zadevah, o katerih občinski svet na seji 
odloča.

Iz vašega elektronskega dopisa je razvidno, daste po prejemu pobude 
za izredno sejo ocenili, da niso podani pogoji za sklic, zato izredne seje 
niste sklicali. Odgovor z utemeljitvijo ste poslali pobudnikom, pri čemer 
ne navajate, ali so predlagatelji v skladu z drugim odstavkom 17. člena 
poslovnika poleg predloga za sklic priložili dnevni red, posebej obrazložili 
razloge za njen sklic in predložili gradivo o zadevah, ki naj bi jih obravnaval 
svet na izredni seji. V kolikor ste pobudo za sklic seje zavrnili zaradi for
malnih kršitev postopka, niso bili izpolnjeni pogoji za sklic seje. V kolikor 
pa bi župan zavrnil pobudo za sklic izredne seje oziroma ne bi sklical 
izredne seje kljub izpolnjenim formalnim pogojem, menimo, da izredno 
sejo občinskega sveta lahko skliče najmanj četrtina občinskih svetnikov.
Ali je na tako sejo župan s strani sklicateljev vabljen in ali seje udeleži, je 
vprašanje politične kulture občinskih funkcionarjev. Na tako sklicani seji 
udeležba župana in njegovo vodenje seje ni pogoj za sprejem veljavnih 
sklepov. Občinska uprava pa ne glede na sklicatelja nudi strokovno in 
administrativno podporo.

Omenjeni 35. člen Zakona o lokalni samoupravi je potrebno interpre
tirati na podlagi enega temeljnih demokratičnih načel delovanja občinskih 
organov, načela zavor in ravnotežja. V nasprotnem primeru, če bi torej 
vsako sejo moral voditi župan ali od njega pooblaščen funkcionar, bi imel 
župan možnost zlorabiti tak instrument in ne bi sklical seje niti takrat, ko 
bi bili podani vsi formalni pogoji za sklic izredne seje.

Mag. Roman Lavtar, Sekretar
\___________________________________ _________________________ /

PREVENTIVNE DELAVNICE
Čas počitnic in dopustov je za nami. Tudi vZdravstvenm domu ponovno 

pričenajmo z delavnicami za zdravo življenje. Vse, ki vas zanima kaj lahko 
še sami naredite za svoje zdravje vas lepo vabimo da se nam pridružite. 
Na srečanjih, ki bodo potekala po dogovoru z udeleženci se bomo naučili 
zdravo jesti in ohranjati zadostno telesno aktivnost.Podrobneje se boste 
lahko seznanili tudi z metodami za obvladovanje povišanih maščob in 
sladkorja v krvi ter visokega krvnega tlaka.

Še posebej vabimo tiste, ki bi se radi znebili odvečnih kilogramov. V 
prijetni skupini kjer ne delimo čudežnih tabletk, ne zapovedujemo stradanja 
, ne predpisujemo strogih diet, lahko izgubite toliko kilogramov, da bo 
vaša telesna teža ponovno sprejemljiva. S seboj je potrebno prinesti le 
dovolj volje.

Vse ,ki bi se nam radi pridužili prosim, da pokličejo v referat za 
zdravstveno vzgojo v Zdravstvenem domu Ilirska Bistrica ali svoje 
želje zaupajo osebnemu zdravniku .

Z veseljem pričakujemo vaše prijave.
Obveščamo tudi, daje pohod DROBTINICA 2006, ki ga organiziramo 

skupaj z OZ RKS Ilirska Bistrica in še nekaterimi društvi iz Ilirske Bistrice predvi
den za 14. oktobra 2006. O poteku pohoda vas bomo naknadno obvestili v 
javnih občilih, oziroma se lahko obrnete tudi osebno na organizatorje.

Andreja Rebec
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AKTIVNA SLOVENIJA 
POJASNJUJE

V stranki AS-Aktivna Slovenija ostro grajamo dogajanje na zadnjih sejah 
Občinskega sveta Ilirska Bistrica. Početje nekaterih svetnikov je namreč 
prekoračilo vse meje dobrega okusa, človeškega dostojanstva in spoštovanja, 
nenazadnje pa tudi meje zakonitosti. Vrhunec je bila zadnja, 11. izredna 
seja, ki jo je sklical neznan sklicatelj v imenu skupine neznanih svetnikov, 
saj imen in podpisov le-teh, v nasprotju z veljavno zakonodajo, v vabilu za 
izredno sejo ni bilo.

Za oba svetnika Aktivne Slovenije, Jride Mršnik in Igorja Štembergerja, je 
tak način dela občinskega sveta nesprejemljiv, zato se tako sklicanih zadnjih 
dveh sej nisva udeležila.

Menimo, da je še posebej nedopusten sklep, sprejet na zadnji izredni 
seji, s katerim se razrešujeta obe predstavnici Občine Ilirska Bistrica v Svetu 
zavoda Zdravstvenega doma Ilirska Bistrica. Gre namreč za smešno spre
nevedanje s katerim se poskuša diskreditirati obe svetnici, kljub temu, da 
sta ravnali v skladu z veljavnim sklepom Občinskega sveta Ilirska Bistrica, v 
skladu s svojo pristojnostjo, lastno vestjo, predvsem pa zakonito. Navedeni 
sklep tako za nas ni veljaven in če bo potrebno ga bomo izpodbijali tudi pred 
Upravnim sodiščem.

V Občinskem odboru Aktivne Slovenije Ilirska Bistrica ocenjujemo, da 
je imenovanje direktorja Zdravstvenega doma Ilirska Bistrica, kot razlog za 
sklicevanje izrednih sej, le cenena volilna propaganda in predčasna volilna 
kampanja za nekatere svetnike. Le-ti so z dejanji na zadnjih sejah Občinskega 
sveta dokazali, da jim je malo mar za koristi občank in občanov Občine Ilirska 
Bistrica, saj so dali prednost svojim zdraham in osebnim interesom, pred 
pomembnimi odločitvami, ki so zaradi omenjene skupine svetnikov, ostale 
nesprejete in posledično tudi nerealizirane. Še posebej nerazumljivo se nam 
zdi njihovo početje, saj je zaradi le-tega ostal nesprejet rebalans proračuna, 
kot najvišjega in najpomembnejšega občinskega akta.

Očitno so nekateri občinski svetniki začeli volilno kampanjo več kot mesec 
dni pred uradnim začetkom le-te, za Aktivno Slovenijo pa se volilna kampanja 
začenja skladno z zakonitim rokom, t.j. 22.09.2006. Naša volilna kampanja 
bo temeljila na poštenem in korektnem odnosu do ostalih kandidatov, na 
podlagi rezultatov štiriletnega konstruktivnega dela v Občinskem svetu Ilirska 
Bistrica ter v želji po napredku in boljšem življenju v Občini Ilirska Bistrica.

Občinska svetnika: Jride Mršnik in Igor Štemberger

TISKOVNA KONFERENCA
Na tiskovni konferenci, ki jo je sklical župan občine Ilirska Bistrica Anton 

Šenkinc, je le-ta povedal, daje neudeležba oziroma obstrukcija sej »bežanje 
od odgovornosti pred volilci.«

Po njegovem mnenju so sklepi 3. izrednje seje, na kateri je občinski svet 
med drugim dal soglasje k imenovanju Mihlja za direktorja zdravstvenega 
doma, popolnoma zakoniti, pri čemer se sklicuje tudi na Mnenje Službe 
Vlade RS za lokalno samoupravo in regionalno politiko.

Naj spomnimo: Mnenje Službe Vlade RS za lokalno samoupravo in 
regionalno politiko glede sklepčnosti je bilo: ».. .Sklepčnost se za razliko 
od redne in izredne seje pri dopisni seji lahko ugotavlja samo enkrat, to 
je s potrditvijo vročitve gradiva svetnikom, ne torej pred glasovanjem o 
vsakem predlaganem sklepu. Sklepi na dopisni seji pa so, tako kot sklepi 
na redni ali izredni seji v skladu s prvim odstavkom 35. člena Zakona o 
lokalni samoupravi, sprejeti z večino opredeljenih glasov navzočih članov 
oziroma če je zanje glasovala večina tistih, ki so glasovali. V primeru dop
isne seje tistih, ki so vrnili izpolnjene glasovnice. Zato v Službi Vlade RS 
za lokalno samoupravo in regionalno politiko ocenjujemo, da so sklepi 
3. dopisne seje Občinskega sveta Občine Ilirska Bistrica sprejeti, saj 
je na seji sodelovalo 20 od skupaj 23 občinskih svetnikov, zanje pa je 
glasovalo 10 svetnikov, 10 svetnikov pa se ni opredelilo...«

Župan smatra, da je cilj nekaterih svetnikov, da se občinski svet ukvarja 
z njimi in njihovimi interesi namesto z aktualno problematiko občine. Ne 
razume, zakaj se enostavno ne udeležijo sej in pač glasujejo proti njegovim 
predlogom, če se z njimi ne strinjajo.

Jenko, Jeršinovič, Tomšič: 3. izredna seja je neveljavna!
Županove tiskovne konference so se poleg novinarjev udeležili tudi 

trije občinski svetniki - Rok Jenko, Vladimir Jeršinovič in Vojko Tomšič. Po 
zaključku so sklicali še svojo.

Jenko je povedal, da župan pove le tisto, kar želi povedati, ostalo pa 
zamolči. Povedal je, da pravno tolmačenje, ki gaje podala Služba Vlade RS 
za lokalno samoupravo in regionalno politiko, ni zavezujoče in je po njegovem 
mnenju napačno. S tem naj bi se po Jenkovih besedah strinjale številne 
institucije, pa tudi njegovi nekdanji profesorji na Pravni fakulteti.

Tomšič je poudaril, da je v letu 2005 Zdravstveni dom Ilirska Bistrica 
posloval z izgubo - te naj bi bilo 12 milijonov tolarjev. Po njegovem mnenju te 
izgube ne bi bilo, če bi direktorsko funkcijo dejansko opravljal zdravnik, ki bi 
polovico svojega delovnega časa namenil pacientom. Po njegovih izračunih 
naj bi naša občina potrebovala le 46% direktorja te institucije. Pojasnil je 
tudi, da nekateri svetniki obstruirajo seje, ker se bojijo maščevalnosti in se 
ne upajo glasovati proti predlogom župana.

Jeršinovič je izrazil bojazen, da nekateri v zobozdravstvu in morda še kje, 
v službenem času sprejemajo zasebne paciente.

Zgodba glede veljavnosti 3. izredne seje torej še ni zaključena, saj je 
Jenko napovedal še upravni in ustavni spor.

RESNICO JE TREBA ISKATI TUDI 
NA DRUGI STRANI!

V zadnjem obdobju se ob prob
lematiki izdaje soglasja ustanovitelja 
k imenovanju direktorja Zdravstven
ega doma Ilirska Bistrica v večini 
medijev, ki v glavnem povzemajo izjave 
posameznih občinskih svetnikov, 
pojavlja vse preveč dezinformacij o 
preteklem in tekočem poslovanju in 
upravljanju našega javnega zavoda. 
Takšne popačene, neresnične trditve 
in obrekovanja mečejo slabo luč na za
vod in vodstvo, ter krhajo medsebojne 
odnose v kolektivu, zato smo dolžni 
sami osvetliti še drugo, resnično in do
kumentirano plat medalje in zaprositi 
medije, ki so enostransko poročali, da 
objavijo tudi te podatke.

Že na 32. seji občinskega sveta so 
se ob obravnavi soglasja k imenovanju 
direktorja ZD v nekaterih razpravah, ki 
so pozneje povzete v medijih pojavile 
številne neresnice. Naj najprej de
mantiramo večkrat izrečeno in objav
ljeno trditev g. Roka Jenka, da naj bi 
bilo imenovanje g. Mihlja za direktorja 
Zdravstvenega doma Ilirska Bistrica 
politično, kije čisto obrekovanje. Izbira 
direktorja je potekala na Svetu zavoda, 
ki ga sestavljajo 3 predstavniki zapos
lenih, 2 predstavnika uporabnikov 
in 2 predstavnika ustanovitelja, med 
tremi prijavljenimi kandidati. Vsi trije so 
predstavili svoj program, v kolektivu je 
bilo predhodno izvedeno interno glas
ovanje in dosedanji direktor g. Mihelj 
je bil na seji Sveta zavoda 16.6.2006 
ponovno izbran za mesto direktorja z 
veliko večino glasov (5 članov od 7).

Kar povprašajte člane sveta za
voda ali je pred odločanjem kdorkoli 
nanje vršil politični pritisk !?

Politika se je torej začela pri izdaji 
soglasja ustanovitelja, ne pri imeno
vanju in to pri ljudeh, ki se ne zavedajo, 
daje vodenje sorazmerno velikega ZD 
povsem nekaj drugega kot politična 
funkcija.

Pohvaliti gre občinske svetnike 
(čeprav so pozneje nekateri obstru- 
irali seje), ki so s konstruktivno kritiko 
grajali nekatere pomanjkljivosti v 
zdravstvu, za katere ni vedno kriv le 
direktor, nikakor pa

ne tistih svetnikov, ki so »zbežali« s 
seje, ne da bi kot izvoljeni predstavniki 
občanov jasno izrazili svoje mnenje in 
pomisleke glede soglasja k imeno
vanju in ne tistih, ki bi soglasje rajši 
neodgovorno prepustili novemu sklicu 
občinskega sveta po volitvah.

Trditve novopečenega svetnika 
Dejana Ujčiča o nezadovoljstvu glede 
delovanja ZD, slabem odnosu do bol
nikov, ukvarjanju zdravnikov z drugimi 
posli in bežanju pacientov v sosednje 
zdravstvene domove, so bile pretirane. 
Čeprav ne trdimo, daje pri našem delu 
vse idealno, terjajo odgovor:

Kot kaže javnomnenjska raziskava 
(glej Primorske novice 13.6.2006), v 
kateri so sodelovali tudi naši občani, 
je zadovoljstvo z osebnim zdravnikom 
ocenjeno s 4,1 (ocena 5 = zelo 
zadovoljen). Število pritožb na delo 
zdravnikov in na odnos do pacientov 
je, glede na število obiskov, mini
malno. Prav tako se je veliko število 
naših občanov in organizacij odločilo, 
da s podpisom podprejo Gibanje za 
ohranitev javnega zdravstva. Čeprav 
je izbira zdravnika prosta in so motivi 
za zamenjavo lahko različni, pa v zad
njem času, kljub resnim kadrovskim 
problemom, nismo zabeležili niti 
posamičnih odhodov/opredelitev v 
sosednje ZD.

Precej bolj sporne, s primesjo 
laži in obrekovanja, pa so izjave treh 
občinskih svetnikov na tiskovni kon
ferenci po 3. korespondenčni seji, ki 
so jih pozneje potencirali še na sporni
9. izredni seji (4.6.).

Vladimir Jeršinovič je zatrdil, da 
izguba ZD na občinskem svetu ni 
bila še nikoli obravnavana. Čeprav 
je v razpravah sodeloval tudi sam, 
je zamolčal dvakratno obravnavo 
zaključnega računa za leto 2004 (22. 
seja 21.4.05 in 24. seja 30.6.05). 
Poleg tega pa je bilo danih na OS 
kar nekaj odgovorov na pogosta 
.svetniška vprašanja glede poslovanja 
ZD, obširna razprava o problemih 
zdravstva pa je bila tudi ob sprejemanju 
strategije zdravstva in razpisu za konc
esije . Očitno pa ne ve tudi, daje letno 
poročilo javnega zavoda kot informa
cija javnega značaja dostopno vsem, v 
njem pa so obrazloženi tudi razlogi za 
presežek odhodkov nad prihodki.

Če bi ta vsakoletna poročila in 
program za izboljšanje poslovanja 
proučila, bi tudi ostala dva »dobro 
obveščena« in strokovno podkovana 
svetnika (Vojko Tomšič in Rok Jenko) 
javnosti in medijem predstavila vsaj 
pravilne številke, mogoče pa bi se 
ognila tudi pavšalnih, neobrazloženih, 
celo žaljivih ocen in namigovanj o 
stanju v Zdravstvenem domu in o direk
torju, ki sta jih pobrala kdove kje ? Kljub 
temu, da številke ne povedo vsega, naj 
poudarimo, da je izguba zadnje leto 
pred začetkom mandata g. Mihlja (za 
leto 2002) znašala kar 16,6 milijonov 
SIT, naslednje leto (2003) je bilo, 
predvsem po zaslugi strogih racion- 
alizacijskih ukrepov novega vodstva, 
poslovanje pozitivno. Leta 2004 je bilo 
ob velikem vplivu prevrednotovalnih 
odhodkov in opravljenih, a neplačanih 
storitev nad planom, izkazane 2,6 
mio izgube. Izpad lastnih prihodkov, 
nepriznano financiranje preseganja 
planov (predvsem reševalnih prevozov) 
in nekateri izredni odhodki pa so bili 
razlog tudi za 10,3 milijone minusa 
v letu 2005. Interna informacija o 
medletnem poslovanju (pripravljena za 
svet zavoda), trenutno res kaže trende 
podobne lanskim, vendar je v njej pou
darjeno, daZD za letošnje leto nima niti 
še sklenjene pogodbe z ZZZS, da niso 
opravljeni poračuni od 1.4. dalje in da 
nekatere spremembe v področnem 
dogovoru in aneksih kažejo na povsem 
drugačen obseg financiranja, tako da 
bo letošnji zaključni račun lahko pov
sem drugačen od ugibanj svetnikov. 
Podatki so zaskrbljujoči, predvsem 
za tiste, ki ne poznajo razlogov za 
takšno stanje ali nočejo vedeti zanje. 
Tem verjetno ne bo pomenilo nič tudi 
dejstvo, daje nepokrite izgube v času 
mandata g. Mihlja nekaj pod 5 milijoni 
SIT in da je likvidnostno stanje zavoda 
celo nekoliko boljše kot na začetku 
njegovega mandata.

Žalostno je, da sta probleme in 
specifike našega območja, posledične 
podcenjenost pri financiranju zdravst
va in trud za njihovo reševanje ob 
obisku razumela državni sekretar in 
minister za zdravje, ki sta obljubila tudi 
pomoč, pri reševanju le teh. Skupina 
domačih svetnikov pa vidi rešitev le v 
tem, da ne da soglasja k imenovanju 
direktorja ZD, ob tem pa ne predlaga 
niti alternativne rešitve ?!

Svetnik Rok Jenko, univ.dipl.prav. 
je nadalje z dopisom polnim neresnic 
in ugibanj želel vplivati na odločitev

Sveta zavoda pred dokončnim im
enovanjem direktorja (5.9.). Čeprav 
je razpolagal z jasnim odgovorom od 
28.8.2006 na svoje vprašanje glede 
veljavnosti korespondenčne seje, ki 
ga je prejel od Službe Vlade Repub
like Slovenije za lokalno samoupravo 
in regionalno politiko, v dopisu in tudi 
pozneje, še vedno trdi, da so takrat 
sprejeti sklepi OS neveljavni in grozi s 
pravnim zapletom. Če ne bi člani sveta 
zavoda takšnega ravnanja sprejeli z 
ogorčenjem in ne bi glasovali na os
novi veljavnih aktov, bi v zavodu lahko 
nastala resna škoda in kriza vodenja. 
Daje g. Jenko eden tistih,

ki imajo takšno namero dodatno 
dokazuje njegov predlog na 34. seji 
OS za širitev dnevnega reda s točko 
o razrešitvi obeh predstavnic ustano
vitelja (Branke Počkaj in Jride Mršnik) 
v Svetu zavoda. Ni čudno, da ni mogel 
dati utemeljitve, saj dobri poznavalci 
dela tega najvišjega organa ZD lahko 
potrdijo, da sta z redno udeležbo na 
sejah sveta zavoda in konstruktivnimi 
predlogi, po nekaj letih slabih izkušenj 
s prejšnjimi predstavniki občine, 
odlični zastopnici idej ustanovitelja 
in tudi uporabnikov storitev. Tudi pri 
odločanju o dokončnem imenovanju 
direktorja sta dosledno spoštovali 
veljavne sklepe Občinskega sveta in 
ne spornih namigov njihovega kolega 
svetnika.

Iz vsega sedanjega dogajanja 
se da razbrati, da ni razlog za tako 
ravnanje le soglasje k imenovanju 
direktorja ZD, ampak da skupina 
občinskih svetnikov skupaj z nekat
erimi našimi sodelavci, ki se ne želijo 
sprijazniti z dejstvi, osipanjem privilegi
jev in zahtevanim vestnim opravljanjem 
svojega dela, želi doseči povsem nekaj 
drugega - očrniti delovanje in zrušiti 
Zdravstveni dom in javno zdravstvo. 
Takšno namero so namreč izrazili v 
približno enaki sestavi že v dosedanjih 
razpravah in neargumentiranih kritikah 
poslovanja ZD in Kraških lekarn, ob 
obravnavi Strategije javnega zdravstva, 
podeljevanju koncesij... Z njihovo 
vizijo 100% privatizacije zdravstva in 
lekarn pa nikakor ne zastopajo želja, 
interesov in potreb večine občanov, 
ampak le zasebne interese nekaterih 
preračunljivih posameznikov.

Zaposleni v Zdravstvenem domu 
smo večinsko trdno odločeni, da ne 
bomo podlegli neargumentiranemu 
obrekovanju in opravljanju našega 
zavoda, njegovih organov in vodstva 
ter našega dela. Če se bodo še po
javljala, jih bomo reševali na drugih, 
ne na političnih, nivojih. Predvsem 
pa bomo s še boljšim delom in spro
tnim obveščanjem javnosti dokazali, 
da zaslužimo zaupanje in podporo 
pacientov in občanov, kajti za želene 
izboljšave pri našem delu je vseka
kor potrebna konstruktivna kritika 
in predlogi, ki smo jih tudi do sedaj 
sprejemali z razumevanjem. Pojavi, 
kakršni se dogajajo zadnje čase v 
najvišjem organu lokalne samouprave 
- Občinskem svetu, potrjujejo potrebo 
po čimprejšnjem začetku delovanja 
psihiatrične ambulante v Ilirski Bistrici, 
najhitreje pa bi neljubemu dogajanju 
po našem mnenju naredili konec, če bi 
javno in glasno povedalo lastno mnen
je svojim izvoljenim predstavnikom oz. 
lokalnim veljakom, čim več ljudi!

Zdravstveni dom Ilir. Bistrica 
Dir.: Vojko Mihelj, univ.dipl.ekon.
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Z namenom zagotovitve uspešne, gospodarsko 
trdne, socialno občutljive in politično stabilne 
občine, s ciljem trajnega dvigovanja ravni kakovosti 
življenja občank in občanov ter s ciljem razviti 
Ilirsko Bistrico kot močno in uspešno občino, se je 
skupina občanov odločila kandidirati na lokalnih 
volitvah pod imenom SOS ZA BISTRC

/\MV
ZA Bistrc

Kandidati so:
1. mag. Milena Urh
2. Zorko Šabec
3. Primož Križaj
4. Srečko Sanabor
5. Darinka Dekleva
6. Matilda Škrlj
7. dr. Ines Kvaternik Jenko
8. Feliks Peternelj
9. Andrej Jelen
10. Špela Muha
11. Dragica Sušanj
12. Anton Frank

13. Matevž Sakelšek
14. Jadranka Čosič
15. Andreja Bradelj
16. Robert Zorc
17. Matjaž Tomšič
18. Špela Brožič
19. Laura Novak
20. Dalibor Paliska
21. Mavrici j Kastelic
22. Alma Zejnulovič
23. Dragan Živkovič - Ivec

Lista kandidatov SLS za OBČINSKI SVET 
občine ILIRSKA BISTRICA

1. VLADIMIR ČELIGOJ, univ. dipl. zgo. Ilirska Bistrica

2. ADO BARBIŠ, dipl.ing. str. Topole

3. MAJDA PRIMC, ekonomski tehnik, Dolnji Zemon

4. ANTON ■ TONJO JANEŽIČ, ekonomski tehnik, Zarečje

5. RUDOLF CELIN, univ. dipl. agr, Kuteževo

6. MARICA VRH, šivilja, Gornji Zemon

7. DANILO PUGELJ, var.ing, Koseze

8. DRAGO BOŽIČ, upokojenec, Sabonje

9. ŠPELA SEDMAK, študentka ZOO tehnike, Koritnice

10. VIDA GARDELIN, univ.dipl. prav. Dolnja Bitnja

11. BRANKO GRAHOR, gradbeni tehnik, Smrje

12. MARIJA RUTAR, gospodinja, Fabci

13. MARIJA BARBIŠ, gospodinja, Topole

14. NEJC BILC, strojni tehnik, Knežak

15. MILOJKA HRVATIN, delavka, Pavlica

16. FRANČIŠKA LOPUH, upokojenka, Koseze

17. ANA KALISTER, ekonom,- komerc. teh., Dolenje

18. JANKO BATISTA, delavec, Zarečica

19. MILAN TOMAŽIČ, kmet, Dobrepolje

20. DEJAN TOMŠIČ, kmet, Koritnice

21. VINCENC PRIMC, upokojenec,Velika Bukovica

ADO BARBIŠ - 
ZA ŽUPANA

Rojen leta 1958, po izobrazbi dipl. ing. 
Strojništva, poročen, oče dveh sinov. Svojo 

L delovno pot sem začel v Piami Podgrad 
flg -Tozd Galvanska oprema leta 1982 in jo 

kasneje nadaljeval v različnih gospodarskih 
družbah v II. Bistrici in Postojni. Opravljal 

1 sem različne delovne naloge: konstruktor, 
tehnolog priprave dela, špediter, odgov
orni vodja del strojnih instalacij, vodja 
tehničnega sektorja, vodja službe varstva 
pri delu. Od leta 1997 sem zaposlen na 
solskem centru v Postojni, kot predavatelj 
strokovnoteoretičnih predmetov v programih 
strojništva. Vsa leta aktivno sodelujem v 
številnih društvih, lokalni in širši skupnosti. 
Aktivna in prepoznavna vloga v občinskem 
svetu 1998-2002, v delovnih telesih OS, 
predsedujoč v KS Topole in v Kulturnem 
društvu Franjo Kranjec. V zadnjih letih sem 
dodobra spoznal delovanje in težave naše 
občine. Prepričan sem, da s skupnimi močmi, 
znanjem in prizadevanji, lahko negativne 
trende v naši občini zaustavimo, da stvari 

Ado Barbiš, diplomiran strojni inžinir. V občini II.Bistrica Stečejo V pravo smer,
za dobrobit vseh prebivalcev. Misel, da 

skupno vzpostavimo temelje za prihodnji razvoj in napredek naše občine, me je vzpodbudilo, 
da kandidiram za župana.

PROGRAMSKA IZHODIŠČA
Z odločnostjo, načelnostjo, dosedanjimi izkušnjami, znanjem in vaši podpori, se bom lotil reševanja 
pomembnih razvojnih programov v občini, ki bodo prinesli boljše življenjske možnosti za občanke in 
občane. Moj program je usmerjen predvsem k izdelavi in uresničevanju: razvojnih programov, oživitvi 
gospodarstva, ter programih za mlade. Z zaupanjem in vašo podporo bomo uresničili zastavljene cilje.

KDOR IMA MOČNE ROKE, PREMAGA ENEGA,
KDOR IMA ZNANJE, VOLJO IN VZTRAJNOST,

JIH PREMAGA TISOČ.

PROGRAM:

• Skladen in hitrejši razvoj naših krajev
• Ustvarjanje pogojev za hiter razvoj malega 

gospodarstva in podjetništva
• Aktivno sodelovanje na razpisih za razvo

jne programe in koriščenje sredstev iz EU 
in nacionalnih skladov

• Avtocesta Jelšane - Postojna
• Razvoj kmečkega in prehodnega turizma
• Ohranjanje podeželskih osnovnih šol in raz

vijanje dodatnih srednješolskih programov 
na gimnaziji

• Ustvarjanje boljših pogojev za mlade in 
številčnejše družine ter skrb za starejšo 
generacijo

• Proučitev in korekcija programa Natura 
2000 v razvojno smer in razvijanje 
ekoloških programov

• Razvijanje kulturne in športne dejavnosti
• Ureditev doma na Vidmu za kulturne 

namene
• Uporaba Obnovljivih Virov Energije za pri

dobivanje električne in toplotne energije
• Proučitev namembnosti obeh akumulaci

jskih jezer

Občinski odbor LS. ILIRSKA BISTRICA
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KOLESARJENJE PO RAPALSKI MEJI 2006

ivv.basspo'

V petek 22. septembra je Borut 
Pahor obiskal Ilirsko Bistrico. S 
člani svoje stranke je v Triglav pubu 
predstavil program dela stranke za 
letošnje volitve. Obiskovalci so im
eli možnost direktnega pogovora z 
našim evropskim poslancem.

susec

WCgi

NON-STOP 8-19 
SOBOTA 8-12 

NEDELJE IN PRAZNIKI
ZAPRTO

mm tmstrns
Cankarjeva 25, Ilirska Bistrica 

tel.: 05 / 71 41 500

M«
®(s] ^ i/;, Žl4> 1] 'O;

* brezplačno šivanje
■ METRAŽNO BLAGO za zavese J

/

zavesa gotova luna 3 x 1,7 m ■ 3.699,00 sit 
10 % SKAJ
40 % BRISAČE 6 vzorcev

V nedeljo, 10. septembra 2006 
je bila izpeljana turistično rekrea
tivna prireditev »Kolesarjenje po 
Rapalski meji«. Prireditve se je 
udeležilo 84 kolesarjev in 20 po
hodnikov, tako da lahko prireditev 
ocenimo kot uspešno. Tudi zaradi 
odličnega vremena, ki je dveh 
prejšnjih izvedbah preprečilo nor
malno izpeljavo prireditve.

Vsi udeleženci prireditve so si tudi 
ogledali kaverno (staro vojaško pos
tojanko) s strokovnim vodstvom, kar

pripravljena trasa ustrezala večini 
prijavljenih kolesarjev, od tega smo 
dva udeleženca zaradi neprimernih 
koles (treaking) usmerili na as
falt, dva kolesarja (otroka) pa čez 
najhujši klanec prepeljali s kom
bijem. Med prireditvijo se je zgodilo 
nekaj padcev, od tega samo eden 
hujši, ko smo morali posredovati z 
reševalnim vozilom. Posredovanje 
je bilo hitro, poškodovana kolesarka 
je bila odpeljana v bolnišnico Izola s 
poškodbo stegenske mišice.

je dodatno popestilo sicer turistično 
kolesarjenje. Ugotavljamo, da je

Ostalo dogajanje na prireditvi pa 
je potekalo v skladu z organizaci

PAHOR OBISKAL BISTRICO

jskim načrtom. Na ciljnem prostoru 
se je s svojo stojnico predstavil 
Razvojni center II.Bistrica - TIC s 
turistično ponudbo, pripravili pasmo 
tudi žrebanje nagrad pokroviteljev, 
ki smo jih razdelili med udeležence 
kolesarjenja.

Med prireditvijo je potekalo kar 
nekaj sestankov na temo razvoja 
prireditve v naslednjih letih. Tako 
smo z g. Tomažem Marinkom, 
predstavnikom TZS in O KS ter z 
županom občine II.Bistrica g. An
tonom Šenkincem dorekli nekatere 
organizacijske spremembe v smeri 
sodelovanja organizatorjev prireditev 
na celotnem področju Rapalske meje 
oziroma Rupnikove linije, z pred
stavnikom Brdsko Biciklističnega 
Kluba Kvarner iz Kastva, g. Udom 
Gržiničem smo se dogovorili za 
sodelovanje pri razvoju projekta 
Rapalske meje na hrvaški strani in 
za organizacijo nove skupne kole
sarske prireditve, ki bi povezala kraje 
z obeh strani meje. Podoben projekt 
pripravljamo tudi s Kolesarskim 
klubom ADRIA iz Lonjera pri Trstu, 
saj smo se z g. Rudijem Pečarjem in 
z pomočjo Tomaža Marinka dogovo
rili za skupno organizacijo prireditve 
»S kolesom po slovenskem in italijan
skem Krasu«, ki jo bomo pripravili že 
v naslednjem letu.

Promocija prireditve je bila do
bra. Natisnili smo 1000 izvodov

REDNI PROGRAM:
široka ponudba

* izdelanih zaves
* dekorativnih zaves
* metraže

(brezplačno šivanje po naročilu)

ŠIRŠI PROGRAM:
široka ponudba

* posteljnine
* brisač
* prešitih in navadnih odej
* posteljnih blazin in pregrinjal

NOVOST V PONUDBI:
* posteljni program Meblo

(jogi vzmetnice)
* plastificirani prti
* umetno usnje - skaj
* karnise

predstavitvene zgibanke, ki je bila na 
voljo v boljših kolesarskih trgovinah 
in bencinskih črpalkah na področju 
Primorske. Pripravili smo predstavitev 
prireditve na Primorskem sejmu v Ko
pru (konec maja), in najavo v lokalnih 
časopisih (Snežnik, Notranjske nov
ice, Prestop), dnevniku Primorske 
novice in reviji Svet in ljudje. Poleg 
najave v okviru akcije Slovenija kole
sari smo poskrbeli tudi za reklamo 
in najavo na Radiu Koper, Radiu 94 
& NTR Postojna in Radiu Capris. 
Še posebej pa smo zadovoljni z 
obiskom naše spletne strani, ki je 
bila samo v zadnjem tednu pred pr

ireditvijo okoli 2000 obiskov. V vseh 
omenjenih medijih smo poskrbeli 
tudi za poročilo s prireditve.

Prav iz zgoraj opisanega dogajan
ja ocenjujemo letošnje Kolesarjenje 
po Rapalski meji kot izredno uspešno 
in kot dober temelj za naslednje pr
ireditve. Vsi udeleženci so namreč 
pohvalili izvedbo in samo zasnovo 
prireditve, kar potrjuje naš cilj - to 
pa je razvoj turistično športnega

POKRAJINE IN REGIONALIZEM V SLOVENIJI
V torek, 12. septembra je v

okrepčevalnici GRILL DANILO
potekala javna predstavitev na 
temo Pokrajine in regionalizem
v Sloveniji.

Minister, dr. Ivan Žagar ter po
slanec Josip Bajc sta predstavila 
aktivnosti glede ustanavljanja pokra
jin. Povedala sta, da so z vidika 
skladnega regionalnega razvoja brez 
ustanavljanja pokrajin možnosti de
centralizacije izčrpane. Letos spom
ladi je DZ sprejel dopolnitev ustave 
glede pokrajin, s čimer je omogočeno 
nadaljnje sprejemanje zakonodaje. 
Pripravlja se sistemska zakonodaja 
s področja ustanavljanja pokra
jin; trenutno poteka usklajevanje v 
posameznih resorjih. Sprejeti bodo 
štiri temeljni zakoni s tega področja: 
Zakon o pokrajinah, Zakon o finan
ciranju pokrajin, Zakon o sistemu 
volitev ter zakon o sami ustanovitvi.

Ta končni zakon se sprejema z 
2/3 večino vseh prisotnih poslancev 
državnega zbora. Zakonodaja naj 
bi bila pripravljena do konca leta,

v naslednjem letu pa naj bi zakon 
že obravnaval državni zbor.Priprav
lja se tudi nov zakon o financiranju 
občin, ki naj bi prinesel številne 
spremembe, med drugim tudi večjo 
samostojnost občin, vzpostavil pa 
naj bi tudi nekakšno ravnotežje med 
občinami.

Občani so v celoten projekt po

besedah ministra aktivno vključeni, 
občani in občanke bodo imeli 
možnost izraziti svojo voljo tudi na 
referendumih.

Poslanec Josip Bajc je v nad
aljevanju spregovoril o trenutnih 
aktivnostih Državnega Zbora na 
področju regionalizacije, sledila pa 
so vprašanja iz publike.

produkta na tem področju. Prireditev 
sama je osnova, ki jo bo potrebno v 
naslednjih letih nadgraditi in ponuditi 
v dovolj sveži obliki, da bo vedno za
nimiva starim in novim udeležencem 
- s tem pa bomo pridobili tudi na 
množičnosti dogodka.

Predsednik društva: 
Aleš Zidar

KOLESARJENJE 
PO RAPALSKI MEJI

nedelja. 10. september zu'
ILIRSKA BISTRICA

W
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120 LET PROSTOVOUNEGA GASILSKEGA DRUŠTVA
ILIRSKA BISTRICA

V soboto, 10. septembra 2006 
je potekala proslava ob 120 letnici 
Prostovoljnega gasilskega društva 
Ilirska Bistrica.

Proslavo je odprl pevski zbor 
VASOVALEC s himno. Sledil je 
pozdrav vsem gasilkam in gasilcem 
Prostovoljnega gasilskega društva 
Ilirska Bistrica, nekdanjim preds
ednikom in poveljnikom društva, 
vsem prejemnicam in prejemnikom 
priznanj, vsem gostom in ostalim 
prijateljem gasilstva.

V nadaljevanju so prisotne nagovo
rili predsednik PGD Ilirska Bistrica 
Janko Slavec, predsednik GZ Ilirska 
Bistrica Anton Delost, Predsednik GZS 
Ernest Eory ter slavnostni govornik, 
pokrovitelj prireditve, župan občine 
Ilirska Bistrica Anton Šenkinc.

Podelili so številna priznanja. 
Značko za 50 letno aktivno delo 

v gasilski organizaciji je prejel NIKO 
KRAŠEVEC

Gasilske plamenice za posebne 
zasluge pri gašenju in reševanju: 

lil. stopnje
1. Alen Barovič
2. Vijanej Kozlevčar
3. Matej Ličan
4. Matjaž Rojc
5. Boštjan Rutar
6. Marko Rutar
7. Bojan Rutar
8. Marko Skrt
9. Marjan Hribar

II. stopnje
1. Joško Dekleva
2. Matej Križaj

Gasilsko odlikovanje za vestno in 
požrtvovalno delo v gasilski organizaciji 
so prejeli naslednji člani in članice: 

lil. stopnje
1. DVD Škalnica
2. DVD Klana
3. DVD Halubjan Viškovo
4. Anton - Boris Štern bergar
5. Jože Udovič
6. Darija Adam
7. Tončka Fabec
8. Ada Rutar
9. Mojca Zlosel
10 Franc Samsa
11 • Živko Cvetkovič

12. Bernard Slavec
13. Primož Križaj
14. Željko Jenko
15. Franc Boštjančič
16. Marjan Ban

II. stopnje
1. Nikola Tramontana

I. stopnje
1. DVD Opatija
2. Mimica Surina
3. Nikolaj Krašovec

Odlikovanje za posebne zasluge v 
gasilstvu je prejela Boža Rozman

Boža Rozman je po končani srednji 
gradbeni šoli in višji tehnični varnostni 
šoli seje zaposlila najprej kot varnostni 
inženir pri Cestnem podjetju v Kopru 
nato pa v Piami Podgrad. Bila je ena 
izmed pobudnikov za ustanovitev 
IGD Piama Podgrad ter kasneje tudi 
PGD Podgrad. V gasilske vrste se je 
vključila že leta 1974. Od leta 1980 je 
profesionalno opravljala delo tajnika 
pri Gasilski zvezi Ilirska Bistrica, v 
Prostovoljnem gasilskem društvu 
Ilirska Bistrica pa vsa ta leta uspešno 
vodi finančno poslovanje društva in je

članica Upravnega odbora že 25 let. 
Ob obilici dela ni zanemarjala gasil
skega izobraževanja in je od tečaja za 
gasilca, s šolanjem napredovala do 
višjega gasilskega častnika II. stopnje. 
Opravila je tudi izpit za republiškega 
sodnika ter že vrsto let sodeluje v 
ocenjevalnih komisijah na vseh tek
movanjih od občinskih do državnih. 
V svojem gasilskem delovanju sode
luje pri organizaciji in izvedbi tečajev 
za gasilce ter je tudi predavatelj za 
predmete: Gradbeništvo, varstvo pri 
delu ter kemijo v gasilstvu. Kot preds
ednica gradbenega odbora v PGD je 
zelo prizadevna in aktivna pri izgradnji 
novega gasilskega doma predvsem pri 
iskanju finančnih sredstev in urejanju 
zahtevne dokumentacije. Zasluge ima 
tudi pri ohranjanju kulturne dediščine v 
gasilstvu, saj je bila soavtorica kar štirih

(tljl m

knjižic, ki so bile izdane v naši občini 
o delu gasilstva. Je članica komisije 
za odlikovanja pri GZS. Za dolgoletno 
delo v gasilski organizaciji je prejela 
številna odlikovanja GZS: gasilsko od
likovanje I. stopnje, gasilsko plamenico 
lil. in II. stopnje, plaketo gasilskega 
veterana in druga.

V nadaljevanju je GZS podelila PGD 
Ilirska Bistrica srebrno plaketo z vgra
virano letnico. Odlikovanje je prevzel 
predsednik društva Janko Slavec.

Priznanja ob 120 letnici PGD so 
prejeli:
1. Občina Ilirska Bistrica
2. Uprava Republike Slovenije za 

zaščito in reševanje
3. Civilna zaščita RS
4. Gasilska zveza Slovenije

22. PIGD Transport
23. PIGD Javor Bač

Priznanja ob 120 letnici PGD
so prejeli tudi živeči predsedniki in
poveljniki.

POVELJNIKI:
1. Janez Ličan poveljnik od leta 1980 

do leta 1981
2. Jenko Željko poveljnik od leta 

1981 do letal 984 in od leta 1993 
do leta 1998

3. Franc Boštjančič poveljnik od leta 
1984 do leta 1988

4. Igor Cubr poveljnik od leta 1988 
do leta 1993

5. Cvetko Rojc poveljnik od leta 
1998 do leta 2005

6. Primož Baša poveljnik od leta 
2005 daljed

Gregorčičevi in Vilharjevi ulici so 
predvodili nosilci zastav Rolih Andrej, 
Rutar Marko in Sušanj Zdravko. Sl
edile so jim Mažoretke iz Logatca in 
bistriška godba na pihala. Gasilski 
znak sta nosila Vijanej Kozlevčar in 
Primož Križaj. Za napisom »120 let 
PGD« je peljalo poveljniško vozilo s 
poveljnikom društva Primožem Bašo. 
Prapor društva je nosil Boštjan Rutar 
v spremstvu Bojana Rutarja in Dejana 
Samse.

V nadaljevanju je sledila častna 
enota ter prapori gostov: Vrbovo, GZ II. 
Bistrica, PGD Knežak, PGD Podgrad, 
Podgora, Jelšane, PGD Koritnice DVD 
Opatija, PGD Škalnica, Postojna DVD 
Viškovo, PGD Pobegi, Taborniki, DVD 
Klana in PGD Rakek.

Za vodjo ešalona Slavkom Fab- 
cem je sledila mladina, članice in člani 
ter drugi udeleženci s predstavitvijo 
gasilstva, vozil in opreme nekoč in 
danes.

PREVZEM TEHNIČNO 
REŠEVALNEGA VOZILA Z DVIGALOM

Pred gasilskim domom v Trnovem 
so po podelitvi vseh priznanj gasilci 
Prostovoljnega gasilskega društva II, 
Bistrica svečano prevzeli od Uprave 
Republike Slovenije za zaščito in 
reševanje ključe novega tehnično 
reševalnega vozila z dvigalom. Preds
ednik društva Janko Slavec in pov
eljnik društva Primož Baša sta tudi 
podelita plakete za pridobitevTehnično 
reševalnega vozila z dvigalom.

5. MORS Poveljstvo sil
6. Gasilska zveza Ilirska Bistrica
7. Vatrogasna zajednica Primorsko 

- goranske županije
8. Područna vatrogasna zajednica 

Liburnije
9. DVD Opatija
10. DVD Škalnica
11. DVD Klana
12. DVD Viškovo Halubljan
13. DVD Šapjane
14. PGD Materija
15. PGD Knežak
16. PGD Podgrad
17. PGD Koritnice
18. PGD Jelšane
19. PGD Vrbovo
20. PGD Podgora
21. PIGD Piama

PREDSEDNIKI:
7. Alojz Stegu predsednik od leta 

1954 - 1957
8. Alojz Jagodnik predsednik od leta 

1958 do leta 1964 in poveljnik 
odleta 1964 do 1971

9. Edo Čotar predsednik od leta 
1967 do letal 975

10. Pavel Maurič predsednik od leta 
1980 do leta 1984 in od letal993 
do letal 998

11. Jože Pegan predsednik od leta 
1984 do leta 1988

12. Janko Slavec predsednik od 
leta 1988 do leta 1993 in od leta 
1998 dalje

POVORKA
Povorko, ki je potekala po

Plakete so prejeli:
Uprava RS za zaščito in reševanje
EURO GV iz Male Bukovice
HIDRAVLIK SERVIS -POSTOJNA
SREČKO ŠESTAN
JANEZ LIČAN
Primož Križaj
Denis Slavec
Slavko Fabec
Matej Ličan
Boža Rozman
Alan Barovič
Mario Hribar
Klemen Škrab
Primož Baša
Janko Slavec

Sledil je bogat kulturni program, 
ki se je sicer odvijal skozi celotno 
prireditev.
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PREDVOLILNA JAVNOMNENJSKA ANKETA
KAKO OCENJUJETE DELO ŽUPANA IN 

PODŽUPANOV?

JULIJAN LAVRENČIČANTON ŠENKINC ZLATKO JENKO

Kot pred vsakimi volitvami smo 
tudi letos pri časopisu Snežnik 
izvedli anketo o zadovoljstvu 
občanov Ilirske Bistrice z našim 
vodstvom. Anonimna anketa je 
zajela vasi v občini ter seveda 
mesto. Anketirancem smo za
stavili sedem vprašanj in nekaj 
podvprašanj.

Na vprašanje, kako so občani 
zadovoljni z razojem naše občine 
v zadnjih štirih letih je večina 
občanov odgovorila, da so zelo 
zadovoljni ali zadovoljni, skoraj

polovica pa je nezadovoljnih.

Občini kot ustanovi ne zaupa slaba 
četrtina ljudi, dobra polovica ji zaupa 
delno, preostali pa popolnoma.

Nekaj več kot polovica vprašanih 
dosedanje občinske politike ne 
podpira.

Delo župana in obeh podžupanov 
so anketiranci ocenjevali z ocenami 
od 1 do 5, pri čemer je bila 5 
najboljša ocena. Bistriški župan si je 
prislužil oceno 3, podžupana Zlatko

Jenko in Julijan Lavrenčič pa sta 
dobila le »slabo« dvojko.

Razlog slabe ocene dela obeh 
podžupanov bi mogoče lahko prip
isali slabi prepoznavnosti njunega 
dela, ali pa slabi izbiri župana, ko 
se je odločal za imenovanje obeh 
podžupanov.

Če bi bile volitve naslednjo nedel

jo, bi se jih udeležilo okrog 66 % 
vprašanih.

Na vprašanje, koga bi volili, dobra 
polovica vprašanih ni želela odgovoriti 
oziroma so še neopredeljeni.

Med opredeljenimi je tudi letos 
razmerje med strankami in listami 
približno enako, za spoznanje celo 
prevladujejo neodvisne liste, kar kaže

AL! BI SE UDELEŽILI VOLITEV, ČE BI BILE 
NASLEDNJO NEDELJO?

na to, da bodo le-te zopet igrale vidno 
vlogo v bodočem občinskem svetu.

Na vpšanje ali ste volili sedan
jega župana in ali ga boste ponovno 
je glede na odgovore sedanjega 
župana Antona Šenkinca na prejšnjih 
volitvah volilo 56% vprašanih, med 
njimi ga bo dobrih 60% ponovno, 
slaba polovica pa ga ne bo več.

Anketa je pokazala, daje sedanji 
župan nekoliko bolj priljubljen pri 
starejši populaciji in manj pri mladih 
do 30 leta. Prav tako je priljubljenost 
obeh podžupanov naraščala s star
ostjo anketirancev.

Bistvenih razlik med ženskim in 
moškim spolom pa ni.

S. SLIKARSKA KOLONIJA - 

SLIKARSKA MUZA BISTRICE

Predsednik domačega likovnega društva Rajko Kranjec in Zdenka Vinšek, 
“mati Slikarske muze Bistrice"

Prem, 24. 9. 2006 - V 
dneh od 22. do 24. septem
bra je na bistriškem potekala 
že 5. slikarska kolonija pod 
naslovom Slikarska muza Bis
trice. Letošnja kolonija, že 
peta po vrsti, je potekala na 
Premu in sicer v okviru dnevov 
evropske kulturne dediščine. 
Letošnji dnevi evropske kul
turne dediščine so bili namen
jeni oživitvi gradov, utrdb in 
mestnih obzidij.

Slikarska kolonija je prav gotovo 
dosegla svoj cilj. Ta cilj pa je bil pop
estriti življenje na gradu Prem, pon
esti v svet vtise, prenesti doživetja 
na likovno podlago in s tem prispe
vati k ohranjanju kulturne dediščine 
občine Ilirska Bistrica, kot je v 
katalogu posvečenemu peti slikar

ski koloniji zapisala glavna pobud
nica omenjenega projekta, slikarka 
Zdenka Vinšek. Sodeč po izjemnih 
stvaritvah, ki smo si jih lahko ogle
dali ob otvoritvi razstave, je premski

ST-

grad s svojo okolico slikarjem nudil 
prijeten ambijent poln navdiha.

Letošnje leto se je slikarske kol
onije udeležilo preko 20 slikark in 
slikarjev iz različnih krajev Slovenije,

med njimi tudi nekaj domačinov, 
članov Likovnega društva Franceta 
Pavlovca iz Ilirske Bistrice. Nekateri 
od njih so tu ustvarjali prvič, nekat
eri pa so sodelovali že na prejšnjih 
kolonijah. Ob tej priložnosti so or
ganizatorji kolonije izdali tudi ličen 
katalog v katerem se s svojimi deli 
predstavlja 21 slikark in slikarjev, 
ki so sodelovali na letošnji koloniji, 
med katerimi so tudi Jerica Strle, 
Zdenka Vinšek, Rajko Kranjec, Jože 
Rosa, Marino Samsa in drugi.

Umetnine v različnih tehnikah od 
akvarela, do pastela in akrila na plat
nu, ki so nastale v sončnem vikendu 
od 22. do 24. septembra na Premu 
in v njegovi okolici, si lahko ogledate 
na premskem gradu do konca sep
tembra, od 4. oktobra pa do konca 
letošnjega leta pa bo razstava na 
ogled v gostišču Potok.

Igor Štemberger

Stene premskega gradu krasijo slike ustvarjene na letošnji 5. 
slikarski koloniji

EVROPSKI DNEVI KULTURE

Zavod za varstvo kulturne 
dediščine že peto leto kroji Evrop
ske dneve kulture. V letošnjem letu 
seje njihovim prizadevanjem pridružil 
tudi Razvojni center Ilirska Bistrica, 
saj imamo kulturne danosti in veliko 
delovnih ljudi, ki želijo predstaviti 
svoje dejavnosti. Odločili so se, 
da prireditev organizirajo na gradu 
Prem, ker je v občini Ilirska Bistrica 
to edina primerna graščina. Poleg 
tega pa ima grad tudi prazgodovinske 
zametke, tako da popolnoma za
dostijo tudi projektu Gradovi, utrdbe 
in mestna obzidja, katerega namen je 
ohranjanje in ozaveščanje vrednosti 
in pomena kulturne dediščine.

Sami se zavzemajo za spodbu
janje zavesti ohranjanja kulturne

dediščine in poskušajo čim več 
prireditev organizirati na gradu Prem, 
ki imajo različne vsebine, saj bi radi 
temu prostoru vdahnili dušo oziroma 
ga oživili.

K sodelovanju so povabili Društvo 
likovnih ustvarjalcev Franceta Pavlov
ca iz Ilirske Bistrice, ki je v teh dneh 
pod vodstvom gospe Zdenke Vinšek 
oblikovalo likovno kolonijo, pova
bili pa so tudi Društvo Vezi- dnevni 
center Ilirska Bistrica, ki izvajajo ust
varjalne delavnice, ki so potekale še 
ves teden. Zveza kulturnih društev iz 
Ilirske Bistrice pa je pripravila kulturni 
program.

Vsem skupaj se organizatorji 
zahvaljujejo za udeležbo pri izvedbi 
Evropskih dnevov na gradu Prem.

041/869 727

Igradbenistvo safiic
| SAFHČ ZDENKO S.p. 

JELŠANE 73, tel.05/788-55-98
www.gradbenistvo-saftic.si
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NOV! BIOMETRIČNI POTNI USTI
Dne 28.8.2006 smo na upravnih enotah začeli izdajati nove 

biometrične potne liste. Slovenija uvaja biometrične potne listine 
zaradi določb Uredbe Sveta EU o standardih za varnostne značilnosti in 
biometrične podatke v potnih listih in potovalnih dokumentih. Uredba je 
bila sprejeta zaradi zahteve, ki so jo ZDA postavile državam z brezviznim 
režimom vstopa.

Ministrstvo za domovinsko varnost ZDA je namreč po napadih septembra 
2001 na ZDA, začelo izvajati program za nadzor meje z imenom US-VISIT 
(United States Visitor and Immigrant Status Indicator Technology). Program 
predvideva zbiranje biometričnih podatkov vseh tujcev, ki za vstop v ZDA 
potrebujejo vizum. Ameriški kongres je leta 2002 skupini 27 držav Visa VVaiver 
Programe (VWP), med katerimi je tudi Slovenija, omogočil, da njihovi državljani 
za poslovni ali turistični obisk ZDA do 90 dni ne potrebujejo vizuma, postavil pa 
je tudi zahtevo ter določil rok, do katerega morajo članice začeti izdajati potne 
liste z biometričnimi identifikacijskimi podatki, sicer bodo njihovi državljani ob 
vstopu v ZDA obravnavani tako kot državljani držav, ki za vstop potrebujejo 
vizum. Vsi potni listi, izdani po 26. 10. 2005, morajo biti strojno berljivi, vse
bovati morajo digitalizirano fotografijo (lepljena fotografija ni sprejemljiva) in čip 
z biometričnimi podatki.

EU se je na ameriške zahteve odzvala z Uredbo Sveta Evropske unije o 
standardih za varnostne značilnosti in biometrične podatke v potnih listih in 
potovalnih dokumentih, kijih izdajajo države članice. Uredba je stopila v veljavo 
18.1. 2005 in določa, da morajo imeti potni listi, ki jih izdajajo države članice 
EU, vgrajen shranjevalni medij - čip z zadostno kapaciteto, na katerem bosta 
shranjena zapisa podobe obraza in prstnih odtisov v interoperabilni obliki. 
Obrazna prepoznava naj bi bila implementirana v 18 mesecih, dva prstna odtisa 
pa v 36 mesecih po sprejetju tehničnih specifikacij.

Uredba daje pravno podlago za nadgradnjo potnih listov z biometričnimi 
elementi tudi Republiki Sloveniji, ki je morala kot članica VWP pričeti z izdajo 
biometričnih potnih listov do 26.10. 2006, v nasprotnem primeru bi ZDA zanjo 
uvedle vizumski režim. Po rokih, ki izhajajo iz sprejete Uredbe EU (vezano tudi 
na sprejem tehničnih specifikacij), začenjamo z izdajo potnih listov z vgrajenim 
čipom z zapisanim biometričnim podatkom o podobi obraza, z dodanima 
prstnima odtisoma pa jih bomo začeli izdajati v roku 36 mesecev po sprejemu 
tehničnih specifikacij za prstne odtise.

Zaradi implementacije Uredbe je bil noveliran Zakon o potnih listinah (Uradni 
list RS, št. 3/2006, uradno prečiščeno besedilo), ki med drugim določa, da 
potni list, diplomatski in službeni potni list vsebujejo tudi pomnilniški medij, 
na katerem je podoba obraza imetnika shranjena kot biometrični podatek. 
Podoba obraza imetnika potnega lista, shranjena kot biometrični podatek, se 
lahko uporablja le za preverjanje verodostojnosti potnega lista in istovetnosti 
imetnika potnega lista pri prehajanju državne meje. Določba varuje državljana 
pred uporabo ali zlorabo njegovih biometričnih podatkov v druge namene.

Čip, ki je v potnem listu, je brezkontaktni. Bojazen državljanov, da bodo lahko 
njihove podatke, shranjene na čipu, prebrale neavtorizirane osebe, če bodo 
imeli potni list v torbici ali v žepu, je popolnoma odveč, saj je čip »zaklenjen«. 
Podatke lahko prebere le avtorizirana oseba na mejnem prehodu tako, da čip 
odklene s posebno napravo preko OCR-B zapisa, pri čemer bo morala bi
ografsko stran potnega lista fizično položiti na čitalec zapisa. Ob personalizaciji 
potnega lista in čipa bodo podatki zaščiteni in kriptirani z infrastrukturo javnih 
ključev (PKI) ter elektronskim podpisom, tako da bo imetnik biometričnega 
potnega lista varen pred njihovim spreminjanjem, brisanjem in zlorabami.

Postopek vložitve vloge za izdajo potnega lista se za državljana ni bistveno 
spremenil. Stranka vlogo lahko vloži pri katerikoli upravni enoti v RS (in torej 
ne le pri upravni enoti stalnega prebivališča). Ob vložitvi vloge se mora stranka 
izkazati z veljavnim identifikacijskim dokumentom (npr: z osebno izkaznico, 
vozniškim dovoljenjem, potnim listom) ter priložiti eno fotografijo predpisane 
velikosti. Zahteve za ustrezno fotografijo pa so precej strožje kot doslej, o čemer 
so fotografi že seznanjeni.

Za izdelovalca potnih listin je bilo na podlagi javnega razpisa izbrano podjetje 
Cetis iz Celja. Cena biometričnega potnega lista se bistveno ne razlikuje od 
cene prej veljavnega potnega lista. Kot primer navajamo ceno 32 - listnega 
potnega lista odrasle osebe, ki znaša 8635,00 SIT, cena otroškega potnega 
lista pa je za približno 1000 SIT nižja.

Kljub pričetku izdaje novih potnih listin pa obveščamo občane, da veljavnih 
potnih listin ni potrebno zamenjati z novimi biometričnimi, saj bodo potni listi 
ostali v veljavi vse do izteka roka veljavnosti posameznega potnega lista.

TELES
V

Ilirska
Bistrica

z.
SMMsmm mummm

50 TELEVIZIJSKIH IN 20 RADIJSKIH PROGRAMOV
kabelski interne! BREZ OMEJITVE že od 2.900 SIT naprej

TELES, telekomunikacije, d.o.o.
Vilharjeva 35, 6250 Ilirska Bistrica

S SKUPNIMI MOČMI ZA DANIJELA
Društvi OZ Rdečega križa in 

Društvo prijateljev mladine Ilirska Bis
trica sta se odzvali pobudi humani
tarnega zavoda Vid iz Kranja. Naš na
men je bil, da Danijelu Vrh iz Vrbova 
pomagamo do novega invalidskega 
vozička. V akciji Tolar za sošolca so 
sodelovali učenci vseh osnovnih šol 
v občini in va ta namen zbrali skupaj 
459 000 SIT. Posebej požrtvovalni 
so bili učenci letošnjih osmih razre
dov OŠ Antona Žnideršiča. Mogoče 
tudi zato, ker jim je bila obljubljena 
nagrada, ki jo je prispevala Picerija 
Park in DPM. Učenci so zbirali pris
pevke v razredu, svoj dober namen 
so predstavili tudi svojcem, sosedom 
in vaščanom in z zbranim denarjem 
presegli vsa pričakovanja.

Voziček je bil mnogo dražji od 
zbranih sredstev, zato smo se ob 
koncu zbiralne akcije skupaj z

Danijelovo mamo odločili, da kupimo 
posebno negovalno posteljo, ki jo je 
Danijel tudi potreboval.

Danes vam sporočamo ves
elo novico, da je ob koncu poletja

Danijel prejel tudi nov voziček. Hvala 
vsem, ki ste v akciji sodelovali., fantu 
pa želimo udobno vožnjo in obilo 
zdravja!!

Darinka Dekleva

PREJ, ZDAJ IN KADARKOLI BREZ PRED
HODNE NAJAVE V OFICINO LEKARNE

26. september- dan slovenskih 
lekarn, smo letos lekarne prazno
vale že drugič. Ob tej priložnosti 
smo v vseh slovenskih lekarnah 
našim bolnikom in obiskovalcem 
delili knjižico s koristnimi nasveti 
in informacijami o varni uporabi 
zdravil.

Lekarniški farmacevti sledimo 
svojemu cilju: LEKARNA - OD 
ZDRAVILA K ČLOVEKU.

Letos smo slovenski farmacevti 
želeli na poseben način opozoriti na 
pomen svojega poklica pri zagotav
ljanju in varovanju javnega zdravja. 
Naš namen je bil predstaviti razloge 
zakaj je pomembno prihajati po 
zdravila, nasvete in druge pripravke 
za varovanje zdravja v lekarne, kjer 
je zaposleno ustrezno izobraženo 
osebje. Dokazano je: » Zdravilo je 
varno, neškodljivo in učinkovito le, 
če ga pravilno uporabimo! ». Pravilna 
uporaba farmacevtske oblike zdravila 
bistveno vpliva na učinkovitost, zato 
naj bolnik pozna pravilen način upo
rabe farmacevtske oblike v kateri je 
njegovo zdravilo. Farmacevtska 
oblika je poleg vsebovane zdravilne 
učinkovine bistvenega pomena za 
učinkovitost zdravila. Tako dosežemo 
pričakovani zdravilni učinek zdravila in 
hkrati zmanjšamo neželene učinke.

To pomeni, da mora bolnik ve
deti ali sme tableto prepoloviti, zd
robiti; ali lahko kapsulo odpre; kdaj 
vzame zdravilo pred, po obroku; 
kako uporablja inhalacijska zdravila; 
kako in pri kakšni temperaturi shran

juje zdravila in še veliko drugega. 
Pri tem pa je nasvet farmacevta, 
dobrodošel in potreben. Farmacevti 
smo, kot strokovno usposobljeno 
zdravstveno osebje za bolnike 
vedno dosegljivi, zato svetujemo, 
da nas vprašate za nasvet, tudi 
ob nakupih zdravil brez recepta in

pripravkov za varovanje zdravja, ki 
so v prosti prodaji.

V Lekarni Ilirska Bistrica smo 
v tednu dneva slovenskih lekarn 
za naše uporabnike pripravili več 
aktivnost. Brezplačno smo merili

telesno težo in višino, krvni tlak in 
krvni sladkor. V lekarni je bila tudi 
promocija in brezplačno svetovanje 
dermokozmetike za nego kože 
dojenčkov tudi tistih, z malo bolj 
občutljivo kožo in bodočih mamic ter 
kozmetike namenjene negi občutljive 
kože otrok in odraslih.

SLS PREDSTAVILA KANDIDATA
ZA ŽUPANA

V sredo 6. septembra je OO 
SLS na tiskovni konferenci pred
stavil kandidata za župana, Ada 
Barbiša iz Topolca, ki je predstavil 
temeljen usmeritve in izhodišča 
svojega programa. Vladimir 
Čeligoj, predsednik OO SLS je 
napovedal tudi skorajšnji obisk 
ministra za regionalni razvoj, dr. 
Ivana Žagarja.

V nadaljevanju je občinski svetnik 
iz te stranke Rude Celin spregovoril 
o vročih temah lokalne politike. Pov
edal je, da je za njim eden najbolj 
stresnih mandatov, ki je bil obeležen 
z nezaupanjem, muko in nagajanjem 
občinskega vodstva, ki ni prisluh

nilo svetnikom. 
Dejal je, da so se 
preveč ukvarjali z 
nerazvojnimi stvar
mi, z dolgoveznimi 
monologi župana, 
tako da so vsi izgu
bili voljo za krea
tivnostjo. Ob kon
cu je še poudaril, 
da je nestrpnost 
dosegla vrh zaradi 
načina sklicevanja 
sej ter spornega 
imenovanja direk
torja Zdravstven
ega doma.

nska ljudska stranka
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Obrt in malo gospodarstvo

JESENSKI NAPOVEDNIK
Po napovedanih spremembah sodeč se nam obeta delavna jesen. 

O novostih na področju davčne reforme je tekla beseda tudi na ne
davnem 39. mednarodnem obrtnem sejmu, katerega je predsednik 
upravnega odbora Obrtne zbornice Slovenije g. Štefan Pavlinjek 
opisal z naslednjimi besedami: »MOS prenaša tehnologijo iz zahoda 
na vzhod in poudarja povezave med obema poloma. Sejem je bazna 
poslovna prireditev, ki daje priložnost našim ljudem, da tudi državi 
pokažejo potencial malega gospodarstva. Ravno to ima potencial, da 
naredi Slovenijo podjetnejšo in bogatejšo.«

In ker uspešnost in poslovna odločnost že zdavnaj nista več dom
ena samo velikih, so se v Izobraževalnem centru OZS odločili organizirati 
jesenske svetovalne dneve na katerih bodo poizkušali odgovoriti zakaj se 
nekatera podjetja obdržijo na trgu in celo prevzemajo vodilno vlogo, druga 
pa poskušajo, životarijo in se celo ne uspejo obdržati, kako uspešna in 
učinkovita podjetja znajo izkoristiti vse svoje notranje rezerve in najdejo 
sebi lastno uspešno pot; kako postaviti trdne temelje poslovanja, ustvariti 
in izkoristiti konkurenčne prednosti, vpeljati odličnost v vaše podjetje ter se 
spopasti z vedno novimi izzivi....

Med zanimivimi dogodki letošnje jeseni velja omeniti še poslovno srečanje 
z obrtniki iz Tetova, ki bo potekalo v organizaciji Obrtne zbornice Slovenije 
in Agencije za razvoj in investicije v Skopju. Namen poslovnega srečanja je 
vzpostavitev direktnih kontaktov med slovenskimi in tamkajšnjimi obrtniki in 
podjetniki (v primeru, da ste zainteresirani za obisk, nas pokličite ).

Prav tako lepo povabljeni, da se nam oglasite, v kolikor ste zainteresirani 
za udeležbo na seminarju Kaj pomeni uvedba evra za obrt ter mala in srednja 
podjetja ? Seminar bomo organizirali prve dni oktobra v Ilirski Bistrici ( v

V četrtek, 14. septembra 2006 je potekalo v prostorih Okrepčevalnice 
Zemonska vaga na Dolnjem Zemonu usposabljanje za odgovorne osebe 
in delavce po sistemu HACCP. Izobraževanja z izpitom se je udeležilo 
petinštirideset slušateljev. Ob tej priložnosti se zahvaljujemo za pomoč, 
prostor in sponzorstvo gostincu Andreju Primcu in osebju okrepčevalnice 
Zemonska vaga.

popoldanskem času). Tema seminarja: Evropska monetarna unija (članice, 
pogoji za vstop), terminski plan vstopa Slovenije v EMU, dvojno označevanje 
cen v tolarjih in evrih, sistem preračunavanja in zaokroževanja, pomembni 
datumi glede menjave tolarjev v evre, pred dobave evro gotovine, kako bo 
potekala menjava tolarjev za evre, kako bo potekalo poslovanje poslovnih 
bank v zadnjih dneh decembra 2006 in v prvih dneh januarja 2007, 
kako bodo delovali bankomati, kako bo prve dni menjave valute potekalo 
poslovanje na ROS terminalih, plačila s plačilnimi karticami, evro bankovci 
in kovanci, prepoznavanje ponaredkov, vpliv uvedbe evra na knjigovodstvo, 
vpliv uvedbe evra na davke, vpliv uvedbe evra na komercialo, vpliv uvedbe 
evra na informacijsko podporo v podjetju, kriteriji prevzema aplikacij od 
dobaviteljev, praktični primeri postopkov, operativna tveganja in rezervni 
scenarij, načini testiranja scenarija prehoda, temeljitejša predstavitev 
računovodskega in davčnega področja - odgovori na vprašanja ). Kot ste 
razbrali že iz same vsebine, je tema zelo pestra in zajema različna področja, 
tako, da je primerna praktično za vse. Prijave že sprejemamo na tel. številko 
05/71 00 360 ali osebno, kontaktna oseba Alenka Penko.

Alenka Penko

AVTOŠOLA
MtZAd,,

Bazoviška 4a, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/714 15 84, GSM: 031/644 242, 041/457 125

Z našo pomočjo boste uspešno opravili vozniški izpit. 
Želimo da postanete dober, predvsem pa varen voznik.

IGRALSKA SKUPINA HARIJE Z OKTOBROM 
ZAČENJA GLEDALIŠKO SEZONO

7. oktobra 2006 ob 20.00 
v dvorani Doma na Vidmu 
še ena ponovitev komedije z 
naslovom »(Intimni) Sosedski 
odnosi«, avtorice Jadranke 
Boštjančič.

Poletje je mimo in zopet je na 
vrata potrkala jesen. Z njo pa je prišla 
tudi nova gledališka sezona amater
ske gledališke skupine Harije, ki 
deluje pod okriljem MŠD Harije. Po 
letošnjem uspešnem začetku bomo 
jesen in zimo ter zgodnjo pomlad 
zopet na odrskih deskah v bližnji in 
daljni okolici.

Igralska skupina deluje že nekaj 
let. Sestavljamo jo mladi in mladi po 
srcu. Vodja skupine in avtorica naših 
komedij je Jadranka Boštjančič, 
igralka ter pisateljica z dušo in 
srcem, katere vodilo pri pisanju je 
bilo nasmejati ljudi in jih pripraviti do 
tega, da ob slavah smeha pozabijo 
na probleme in skrbi, ki jih tarejo 
vsak dan.

Pri vseh uspešnicah je kraj doga
janja postavljen v Brkine, v našo vas. 
Predstavljeno je resnično življenje, 
včasih resnične situacije, ki so v real
nosti lahko tudi zelo krute, čeprav se 
ob njih lahko iz srca nasmejimo. Vsa
ka predstava je svojevrstno doživetje 
tudi zaradi izvirnega začinjenega 
besednega zaklada, ki vsakogar 
nasmeji do solz.

Na tekmovanju amaterskih 
gledaliških skupin smo se uvrstili 
na območni izbor, na katerem smo 
dosegli dve priznanji - lani in letos 
smo prejeli priznanje za najboljšo 
stransko vlogo v komediji, in sicer 
za komediji »Sami problemi« in »(In
timni) Sosedski odnosi«. Poleg obeh 
priznanj nam je bila pomembna tudi

velika pohvala s strani komisije, ki je 
ocenjevala našo predstavo. Pohvale 
za odlično odigrano igro in vzpod
buda za nadaljnje delo sta postali 
motivacija, da se predstavimo tudi 
širši okolici.

Letošnja na nova komedija z 
naslovom »Intimni sosedski odnosi« 
je doživela premiero 11. marca letos 
v Ilirski Bistrici in bila še trikrat 
ponovljena v Domu na Vidmu. V 
njej sodeluje štirinajst igralcev, 
pretežno mladih entuzijastov, ki

začinjeno z obilico pristnega hu
morja, ob katerem se boste do solz 
nasmejali.

Zatorej vas še enkrat vabim, da 
nas 7. oktobra ob 20.00 v Dvorani 
doma na Vidmu obiščete in nam s 
svojim obiskom vlijete voljo za nad
aljnje nastopanje in ustvarjanje. Mi 
pa vam zagotavljamo, da vas bomo v 
eni uri in pol nasmejali do solz.

Radi se odzovemo vsakemu 
povabilu za nastope, saj se dobro 
zavedamo, da ljudje potrebujejo

££3^— __ II-3B

Odlomek iz komnedije "(Intimni) Sosedski odnosi. Foto: Z.B.

poskrbi za nepozabno doživetje, ki 
so ga dosedaj občutili že mnogi.

Osrednja lika, v komediji »Intimni 
sosedski odnosi« sta mlad zaljubljen 
par, ki bi se rad poročil, vendar se 
jima na tej poti zaradi »starih grehov« 
njunih staršev pojavi nešteto ovir. S 
skupnimi močmi jih skušata prema
govati - včasih jima to uspeva bolje, 
včasih pa prav nasprotno. Veliko je 
prepirov medsebojnih obtoževanj 
in obrekovanj, vse skupaj pa je

smeha in sprostitve. Želimo, da naše 
delo, jezik in kulturo spozna čim več 
ljudi. Tudi za kakšne manjše kulturne 
dogodke lahko priredimo, odigramo 
odlomek naše igre ali pa kar na 
novo napišemo »skeč«, ki na ljudeh 
privabi smeh na obrazu. Za dodatne 
infomacije lahko pokličete 041 /490 
244 (Andreja).

Andreja Boštjančič
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VOŽNJA S SPREMLJEVALCEM
Spremembe Zakona o varnosti 

cestnega prometa z dne 13.8.2006 
omogočajo vožnjo mladoletnih oseb s 
spremljevalcem.

Zakonodajalec je z uvedbo 
možnosti vožnje s spremljevalcem 
prvenstveno zasledoval cilj, da si mladi 
na ta način oblikujejo navade, ki jim 
bodo v pomoč na samostojni vožnji 
po opravljenem vozniškem izpitu ( 
npr. preprečevanje vožnje pod vplivom 
alkohola ali drugih psihoaktivnih snovi, 
upoštevanje omejitev, zmanjšanje 
nevarnih in objestnih voženj ter s 
tem povezanih prometnih nesreč, 
...). Mladi kandidati za voznike bodo 
imeli možnost pričeti s pridobivanjem 
vozniških izkušenj s predhodnim 
daljšim usposabljanjem že pred prido
bitvijo vozniškega dovoljenja in preden 
bodo dopolnili predpisano starost za 
vožnjo vozil.

Osebni avtomobil ali štirikolo bo 
s spremljevalcem lahko vozila oseba, 
ki:
- je starejša od 17 let,
- se bo v avtošoli po predpisanem 

programu usposobila za voznika 
motornih vozil kategorije B,

- bo po končanem usposabljanju 
opravila pred komisijo avtošole 
preizkus znanja predpisov o var
nosti cestnega prometa in vožnje 
motornega vozila,

- v evidenci nima nobene kazenske 
točke.

Usposabljanje v avto šoli, bo po 
predpisanem programu usposabljanja 
za vožnjo s spremljevalcem lahko 
pričela oseba, stara naj manj 16 let in 
pol. Usposabljanje iz vožnje ne sme 
biti krajše od 20 ur.

Preizkus znanja se bo opravljal po 
programu in kriterijih za opravljanje 
vozniškega izpita pred dvočlansko 
komisijo avtošole.

Spremljevalec, ki bo spremljal 
osebo na vožnji po opravljenem us
posabljanju in uspešno opravljenem 
preizkusu znanja, mora biti vpisan v 
evidenčni karton vožnje. Spremljevalci 
so lahko naslednje osebe:
- eden od staršev, posvojiteljev, 

skrbnikov ali rejnikov osebe, ki bo 
vozila s spremljevalcem,

- stari starši, strici in tete, bratje in 
sestre - če s tem pisno soglašajo 
starši, skrbniki ali rejniki osebe, ki 
bo vozila s spremljevalcem.

Vpis spremljevalca v evidenčni kar
ton vožnje opravi izpitni center, če 
spremljevalec izpolnjuje naslednje 
pogoje:

- je star najmanj 30 let,
- ima veljavno vozniško dovoljenje za 

vožnjo motornih vozil kategorije B 
najmanj 7 let,

- v evidenci nima več kot pet kazen
skih točk.

Za vpis spremljevalca v evidenčni 
karton vožnje se zaračuna upravna 
taksa v znesku 4.250 tolarjev.

Na podlagi opravljenega pred
pisanega programa usposabljanja v 
avtošoli, opravljenega praktičnega 
preizkusa znanja pred komisijo avtošole 
ter vpisa spremljevalca v evidenčni kar
ton vožnje, lahko oseba prične voziti s 
spremljevalcem. Oseba sme voziti s 
spremljevalcem osebni avtomobil ali 
štirikolo, dokler ne opravi vozniškega 
izpita za vožnjo motornih vozil kate
gorije B oziroma največ šest mesecev 
po dopolnjenem 18 letu starosti.

Spremljevalec je dolžan usmer
jati osebo, ki jo spremlja pri vožnji v 
cestnem prometu, da poteka promet 
nemoteno, umirjeno in varno. Sprem
ljevalec in oseba, ki je spremljana, sta 
v cestnem prometu dolžna ravnati v 
skladu s predpisi o varnosti cestnega 
prometa in predpisi o javnih cestah.

Za prekršek, ki ga pri vožnji 
povzroči oseba (mladoletnik), ki vozi 
s spremljevalcem, je ta odgovorna po 
splošnih pravilih o odgovornosti.

Za škodo, povzročeno pri vožnji 
vozila v cestnem prometu je odgov
oren lastnik vozila v skladu s sklenjeno 
pogodbo o zavarovanju avtomobilske 
odgovornosti.
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DNEVI KROMPIRJA
To, kar vidite na sliki, dragi bralci, ni zaigran prizor iz kakih 

kmečkih opravil, niti ne gre za predvolilni shod kake lokalne liste 
za občinski svet, marveč za čisto ta pravo pobiranje krompirja. 
Nič posebnega, če ne bi pri tem sodelovala skoraj vsa naša 
dolina (kdor še ne ve, naj povem, da gre za zaselek Potok pod 
Premom), ki se je letos zbrala na svojih drugih "Potokarskih 
dnevih krompirja” in sicer od 4-6 septembra, kje drugje, kot 
spet na Štefičovi njivi. No, tam nismo pražili krompirja na sto 
načinov, kot to počnejo, češem prav slišal po TV, dav Črnomlju, 
ampak smo ga le pobirali na sto načinov, da bi čim prej in s čim 
manj napora prišel v Žaklje. Moram se pohvaliti, da po vnemi in 
tudi učinku nismo prav nič zaostajali za nekdanjimi "udarniki,” 
ki so se radi postavljali z visokimi normami. Nas je priganjalo k 
hitenju napovedano skorajšnje poslabšanje vremena, ki nam je 
poganjalo strah v kosti, da ne bomo uspeli dobiti bitke s časom 
in posledično z blatom. Pasmo jo in to še pred tretjim sončnim 
zahodom! Zasluga za to gre prav vsem sodelujočim, vštevši 
Čerinovega psa Flokija, ki nam je vse tri dni zvesto delal družbo 
na soncu in še raje v senci. Te je bilo tiste dni bolj malo, ker ni 
bilo nobenega oblačka na nebu. Pa smo si ga tako želeli, ker 
je sonce neusmiljeno pripekalo, kot bi bili v sredini avgusta in bi 
ob primerni opremi res lahko pekli krompir s pomočjo njegovih 
žarkov... Ko že omenjam sodelujoče, naj povem, da se je ekipa 
iz dneva v dan spreminjala tako glede števila, kot tudi sestave, 
zaradi česar seveda nisem uspel v svoji fotoreportaži zabeležiti 
vsega dogajanja, ne ujeti v objektiv vseh obrazov. Nas je pa bilo 
pa približno toliko, kot lani, se pravi, kolikor je hiš v naši dolini. 
Letina je bila letos bolj skromna, kar pa ne pomeni, da je bilo 
delo prej opravljeno. Nasprotno, vsi smo bili mnenja, da smo 
porabili več časa in energije kot lani, da smo napolnili Žakelj, 
ker je bil krompir bolj droben in povrhu še zraščen skupaj. Kljub 
temu nam ni zmanjkalo dobre volje, ne zbadljivih dovtipov, s ka
terim smo si dajali lušta, kot se pri nas reče ohranjanju delovne

vneme. Prepričan sem, da jo je ostalo veliko še za 
drugo leto, ko se spet dobimo...

Tekst in slika: 
Jožko Stegu

PRIDNE ROKE IN DOBRO SRCE - 
SLOMŠEK VABI NAS VSE

Počasi korakamo v zadnje 
četrtletje koledarskega leta. 
Prepričane smo, da včasih tudi 
Vam misli zajadrajo v pretekle 
dni letošnjega leta. V mislih pre
letimo tako vesele, kot tiste maj 
vesele dogodke, kateri so zaznam
ovali čas katerega smo pomagale 
soustvarjati tudi me same.V Pevski 
skupini Društva kmečkih žena v 
Ilirski Bistrici se letos še posebej 
pozorno oziramo v preteklost in 
ugotavljamo koliko je bila uspešna 
naša dosedanja z petjem povezana 
pot.

Pevska skupina Kmečkih žena 
je nastajala spontano. Že pred leti 
nazaj, smo se kmetice iz celotne 
občine družile v Aktivu kmečkih žena 
v II.Bistrici. Tu smo se udeleževale 
tako izobraževalnih kot družabnih 
srečanj. Skoraj vedno pa so se takšna 
srečanja zaključila s prepevanjem, 
zato pravega datuma rojstva našega 
zbora, če smo čisto odkrite, niti ne 
poznamo. Pred desetimi leti pa smo 
se organizirale kot Društvo kmečkih 
žena II.Bistrica in v okviru društva 
registrirale tudi pevsko skupino. Tako 
bomo letos predvidoma v mesecu 
novembru, uradno praznovale svojo
10. obletnico obstoja v obliki samos
tojnega koncerta.

Zbor sestavlja 20 pevk skoraj iz 
vseh občinskih predelov, katere se 
tudi redno vsak teden dobivamo na va
jah. V naših krajih je bilo že nekdaj ljud
sko petje skupinsko in je tudi prehajalo 
iz roda v rod po spominu, kot ustno 
izročilo, zato naše pesmi velikokrat 
opevajo ljubezen in priložnostne 
dogodke med preprostimi ljudmi. 
Ponosne smo, da smo veliko takih 
besedil in napevov iztrgale pozabi 
prav same, tako, da smo se jih naučile 
ob pomoči naših starejših članic in

tistih, ki jih še znajo zapeti. Posebno 
pozornost namenjamo ohranjanju 
originalnih značilnosti tako vsebine 
kot tudi melodike pesmi, značilne za 
posamezen predel naj si bo Brkinov, 
Čičarije ali drugih krajev tudi iz širšega 
našega območja.

Čeprav so nekatere naše pevke 
že krepko v letih in so si izkušnje petja 
pridobivale predvsem v cerkvenih 
zborih, znamo me mlajše ceniti nji
hov napor, predvsem pa odnos do 
prenašanja starih običajev in dela na 
nas mlajše. Zavedati se moramo tudi 
koliko napora in odrekanja vložimo 
s svojo odsotnostjo od doma; naj si 
bo za udeležbo na vajah ali nastopih. 
Zagotovo lahko trdimo, da so v naše 
zastavljeno poslanstvo upete kar ce
lotne naše družine.

Naše prepevanje smo približale 
poslušalcem na raznih občinskih 
kulturnih prireditvah. S svojim petjem 
redno sodelujemo tudi na vsakoletnem 
srečanju kmetic iz cele Primorske 
(letos v mesecu juliju je bilo organi
zator srečanja naše društvo). Prav 
tako sodelujemo tudi na prireditvi Pri
morska poje in na drugih etnoloških

prireditvah, tudi izven občine. Posebej 
se rade pohvalimo z našim nastopom 
v Cankarjevem domu.

Omeniti velja, da z ostalimi 
članicami društva velikokrat skupaj 
pripravljamo in sodelujemo na različnih 
razstavah kmečkih jedi, značilnih za 
določeno koledarsko obdobje ali vsak 
dan (velikonočne, božične jedi,...). 
Vsako leto smo tudi gostje Kmetijske 
tržnice v Ilirski Bistrici.

Kot je lahko opaziti na naši skupni 
fotografiji smo v lanskem letu zboru 
dale tudi novo preobleko. Sedaj nas
topamo v mašnih oblekah, kot naj bi 
jih nosile v naših krajih žene in dekleta 
pred davnimi leti.

Z velikim veseljem in hvaležnostjo 
smo sprejele pobudo z povabilom 
prijatelja kmetov, Tonjota Janežiča 
svetnika SKZ - Slovenske kmečke 
zveze pri KGZS OE - Postojna, da 
okronamo našo prvo okroglo oblet
nico prepevanja prav pri blaženemu 
Antonu Martinu Slomšku - zavetniku 
kmetov, slovenskega kmetijstva in 
kmetijskega slovstva 15.oktobra 
2006 z koncertnim nastopom v cerkvi 
posvečeni sv. Martina na Ponikvi ob

STROKOVNA EKSKURZIJA 
PO BELI KRAJINI

Kmetijska svetovalna služba je 
skupaj z Društvom živinorejcev in 
Društvom kmečkih žena Ilirska Bis
trica organizirala ekskurzijo po Beli 
Krajini. Ogledali smo si kmetijsko 
pridelavo v Beli krajini in seveda 
tudi znamenitosti tega območja.

Obiskali smo kmetijo Plavica, ki 
prideluje zelišča na ekološki način. 
Na kmetiji nudijo raznorazne čaje in 
druge izdelke iz zelišč.

Nadaljevali smo z ogledom 
živinorejske kmetije v Rožnem dolu, 
ki ima poleg krav dojil še rejo konj 
in postrvi. Zatem smo obiskali še 
kmetijo v Gribljah, ki redi okoli 40 
krav molznic in bo svojo čredo še 
povečevala.

Poleg kmetijske pridelave smo

si ogledali tudi nekatere značilnosti 
Bele Krajine. Bela Krajina je poznana 
tudi po izdelavi pisanic, njihovo izde
lavo smo si ogledali v Adlešičih. 
Obiskali smo tudi znamenitost treh 
far - to so tri cerkvice obdane z enim 
obzidjem.

Po napornem dnevu smo se 
okrepčali na kmečkem turizmu v 
Trnovcu, kjer smo poleg dobrega 
kosila poskusili še njihova vina

in seveda belokranjsko pogačo. 
Spremljala nas je dobra volja in 
primerno vreme. Domov smo se vrnili 
polni novih vtisov in navdušeni nad 
lepotami slovenskega podeželja.

Kmetijska svetovalna služba 
Danijela Volk

3. vseslovenskem shodu kmetov pod 
skupnim geslom PRIDNE ROKE IN 
DOBRO SRCE - SLOMŠEK VABI 
NAS VSE

Ob tej priliki se mu tudi zahvalju
jemo za njegovo dolgoletno nesebično 
sodelovanje z našo pevsko skupino. 
Hvala tudi vsem vam spoštovane 
bralke in bralci časopisa SNEŽNIK za 
vse vaše vzpodbude in zaupanje v teh 
letih. Zagotovo nas je prav ta vez, ves 
ta čas povezovalo in bodrila.

Dovolite , da vas skupno povabi
mo - pridružite se nam na tej za nas še 
kako lepi in pomembni poti v Ponikvo 
15.oktobra 2006 k blaženemu Antonu 
Martinu Slomšku zavetniku kmetov, 
slovenskega kmetijstva in kmetijskega 
slovstva, zato združimo pridne roke 
in dobro srce saj Slomšek vabi nas 
vse.

V mesecu novembru, pa se že 
veselimo našega skupnega srečanja 
z vami ob praznovanju 10. obletnice 
našega prepevanja na našem samos
tojnem koncertu v Ilirski Bistrici. Vašo 
željo po udeležbi na tem praznovanju 
v Ponikvi lahko sporočite na tel. Št. 
789 51 85 Ireni Bubnič - predsednici

Aktiva kmečkih žena II.Bistrica,051 
274 771 Bogdani Mihelič - predsed
nici Pevske skupine Društva kmečkih 
žena, 714 18 95 Kmetijsko svetovalna 
služba in 041 594 932 Tonju Janežiču 
- svetniku SLS SKZ pri KGZS

Irena Bubnič 
Bogdana Mihelič

OKREPČEVALNICA
TRNOVO

jx»cs*

TBDBKI DBRmŠOKiB
—

—

Sprejemamo naročila 
za zaključene družbe

Tel.: 05/714 12 07 
041/424 974
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“POVEJ NAPREJ” 
ORATORIJ 2006

DOGAJANJA V SAMOSTANU___________________________________
“Samo edinost nas krepi znotraj in zunaj; edinost nas dela neločljive; edinost lajša tegobe našega 

poklica; edinost nas dela nepremagljive” (bi. mati Terezija Gerhardinger).

POJDITE NA RAZPOTJAV župniji Ilirska Bistrica se je od 
23.08.- 27.08. 2006 pod geslom 
» Povej naprej! » odvijal petdnevni 
sklop dejavnosti za otroke. Oratorij 
je potekal vsak dan od 9h do 16h v 
prostorih župnišča.

Ustanovitelj oratorija je zavetnik 
mladine Don Bosco, kijev 19. stoletju 
prirejal vTorinu oratorije za fante, ki so 
bili prepuščeni ulici in njenim pastem. 
Na oratoriju so prepevali,

molili, se učili brati ipd. Kasneje, 
ko je Don Bosco zanje ustanovil 
celo šolo, pa so se v njej izučili za 
najrazličnejše poklice: mizar, lesar in 
tako veliko lažje dobili delo pri različnih 
obrtnikih. Sčasoma se je okrog njega 
pričel zbirati večji krog mladine, saj 
so v njem videli dobrega učitelja, 
predvsem pa lep vzgled.

Današnji oratorij je nekoliko 
drugačen od prvotnega, ohranil pa je 
vzgojne, izobraževalne in verske kore
nine. Na naša tla so ga prinesli salezi
janci, katerih ustanovitelj je ravno sveti 
Don Bosco. Program je namenjen 
predšolskim ter osnovnošolskim 
otrokom.

Na letošnjem oratoriju, ki smo ga 
organizirali že drugič zapored, se je 
vsak dan zbralo 54 otrok. Oratorij je 
vodil gospod kžtplan Miro Marinič, 
pomagalo pa mu je pet starejših 
animatork in enajst novih, mlajših 
animatorjev in animatork.

Vsak dan se je pričel z dvigom ora- 
torijske zastave in himno oratorija, sl
edila je jutranja molitev, nato pa igrica. 
Skozi vse dni so naši mlajši animatorji 
uprizarjali zgodbo, ki je pripovedovala 
o življenju svetega Frančiška Ksav- 
erja. Po uprizorjeni zgodbi, je sledila 
kateheza, nato pa so se otroci razdelili 
v skupine in nadaljevali z delavnicami 
na temo kateheze. V delavnicah smo 
se vsak dan pogovarjali o eni izmed 
temeljih človeških vrednot, ponavadi 
so otroci dobili tudi kakšno praktično 
domačo nalogo, o kateri smo se 
naslednje jutro pogovorili v kolikšni 
meri jim jo je uspelo uresničiti. Sledile 
so ustvarjalne delavnice, kjer so otroci 
izdelovali: rožice za mame, semenke, 
prevozna sredstva, vaze za cvetje, 
posodice iz das mase za bombone, 
zapestnice... Pošteno lačne želodčke 
je ob 13h razveselila požrtvovalna 
kuharica, ki je pripeljala slastno kosilo. 
Po kosilu je bilo nekoliko prostega 
časa, -za tem pa so bile na vrsti igre. 
Dan smo zaključili s spustom zastave 
in oratorijsko himno Povej naprej. 
Med dnevom ni manjkalo pesmi,

bansov, plesa, igre, smeha...
Frančišek je bil misijonar in prav 

s tem namenom smo medse pova
bili nekdanjo laično misijonarko Kris
tino Bukovšek, ki nam je predstavila 
življenje v Zambiji. Preko diapozitivov 
je prikazala tamkajšnje navade in 
običaje. S seboj je prinesla kar nekaj 
afriških predmetov, katere so otroci 
lahko otipali ali celo zaigrali na afriške 
bombne. V zambijskem jeziku nam 
je celo prebrala odlomek iz Svetega 
pisma.

Ker je bil Frančišek zelo velik 
ljubitelj živali, smo se tudi mi odpravili 
na izlet v živalski vrt v Ljubljano in 
tam videli Frančiškovo najboljšo pri
jateljico- opico Šilo.

Petdnevno druženje smo zaključili 
27.08. 2006 s slovesno sveto mašo 
ob 10h v župnijski cerkvi svetega 
Petra. Pri maši so sodelovali otroci in 
animatorji s petjem,uvodi, prošnjami, 
zahvalami. Po sveti maši so otroci 
dobili v spomin skupinsko sliko ter 
verižice, ki sojih izdelale marljive roke 
animatorjev. Pred cerkvijo smo zapeli 
še nekaj bansov in se skupaj s starši 
otrok posladkali.

Gotovo pa oratorija ne bi mogli 
izpeljati brez odprtih rok naših spon
zorjev: Avto Martinčič, Pecivo Ljubica, 
Papirnica in knjigarna DZS, Treda, 
d.o.o., Šenkinc Marko, s.p., Trgovina 
Kirn, Irbis, d.o.o., Daibo, Šiviljstvo 
Edes Prešeren- Rakek, Picerija 
Maestro, Suzana Vrh, s.p., Tiskarna 
Zejnulovič, Čebelarstvo Boštjančič 
Jože-Zalči, Trgovina Pepelka, Trgovi
na Kosič, Danijel Janežič, s.p., kater
im kličemo iskren hvala! Zahvaljujemo 
se tudi naši kuharici gospe Mirandi 
Škrabolje, Ireni Vidojevič, ki je nar
isala sceno za igrico, nekdanji laični 
misijonarki Kristini Bukovšek ter novi
narju Tomu Šajnu za objavo v medijih. 
Hvala gospodinjam ter staršem, ki 
so pripravili sladke dobrote za naše 
otroke. Velik hvala gre tudi gospodu 
župniku Gabrijelu Vidrihu, ki je podrl 
idejo izpeljati oratorij ter gospodu 
kaplanu Miru Mariniču, ki je prevzel 
vodstvo oratorija. Nenazadnje pa gre 
zahvala Bogu, ki nam je poklonil pet 
lepih, sončnih dni in samo en dan 
dežne kaplje.

Upamo, da bomo čimveč podob
nih dejavnosti za otroke lahko izpeljali 
tudi ob vikendih preko šolskega leta 
in, da se ponovno srečamo v tako 
velikem številu na oratoriju prihodnje 
poletje.
animatorka Helena Boštjančič

32. redovniški dan v trnovski 
cerkvi in samostanu

V sredo, 20. septembra, je bil 
v Ilirski Bistrici redovniški dan. To 
srečanje vsako leto znova poveže 
redovnice in redovnike, ki živimo in 
delujemo v Cerkvi na Slovenskem. 
Geslo letošnjega redovniškega 
dneva je bilo: “Pojdite na razpotja”.

Redovniški dan se je začel s sveto 
mašo ob 10. uri v župnijski cerkvi. 
Vodil jo je ljubljanski nadškof in met
ropolit msgr. Alojz Uran. Z njim so 
somaševali koprski škof msgr. Metod 
Pirih in pomožni škof dr. Jurij Bizjak, 
mariborski nadškof in metropolit dr. 
Franc Kramberger, novomeški škof 
msgr. Andrej Glavan, zastopnik odsot
nega mursko-soboškega škofa in vsi 
navzoči redovni duhovniki.

Med sveto mašo nas je nagovoril 
škof msgr. Pirih.

Glavni poudarek njegovega nagov
ora pa je bil na treh razmerjih, ki naj 
bi bili osnova veselega služenja. Škof 
je naglasil, da če želimo biti srečni 
redovniki, si moramo prizadevati živeti 
v osebnem in prijateljskem odnosu z 
Jezusom, se hraniti z Božjo besedo, 
črpati moč iz vztrajne molitve ter živeti 
tisto medsebojno združenje, ki ima 
svoj izvir in vrhunec v vsakdanjem 
obhajanju evharistije.

Drugo razmerje je občestvo med 
nami redovniki in z našimi predsto
jniki: naše življenje in naša služba 
občestvena, in zato črpa svojo moč in 
pomen iz celotnega zbora redovniške 
skupnosti.

Tretje razmerje pa se nanaša 'na 
Božje ljudstvo, na ljudi, h katerim 
smo poslani. Tem moramo prinašati 
“nagibe za življenje in za zaupanje”, 
saj je danes to “spričo kulture smrti,

Policisti PP Ilirska Bistrica so v 
navedenem obdobju obravnavali 27 
kaznivih dejanj, in sicer: 11 kaznivih 
dejanj tatvine, 5 kaznivih dejanj 
poškodovanje tuje stvari, 2 kaznivi 
dejanji prepovedanega prehoda 
državne meje ali ozemlja RS, 2 
kaznivi dejanji povzročitev lahkih 
telesnih poškodb, 2 kaznivi dejanji 
ponarejanja denarja, eno kaznivo 
dejanja ogrožanje varnosti, eno 
kaznivo dejanje grdega ravnanja, 
eno kaznivo dejanje neupravičene 
proizvodnje in prometa z mamili, 
eno kaznivo dejanje zatajitve in eno 
kaznivo dejanje odvzema motornega 
vozila.

Pri varovanju državne meje so 
policisti prijeli 48 oseb, ki so v 
R Slovenijo vstopili ilegalno na

apatičnosti in naveličanost” še kako 
potrebno. Škofje poudaril, da se “ne 
smemo bati izgorevati za evangelij, 
pač pa jemati svoje poslanstvo in delo 
kot svoje najgloblje uresničenje”. 
“Naševeselje in sreča, kiju doživljamo 
v svojem poklicu in potem podarjamo 
naprej”, pa je lahko tudi možna izbira 
tistim, ki se odločajo za poklic.

Po maši smo šli v župnijski dvo
rano, kjer so nas najprej nagovorili še 
ostali škofje.

Nadškof Uran nas je spodbudil 
k poglobljeni pristni duhovnosti, ki 
privlači. Povabil je tudi, naj uporablja
mo vsa sodobna sredstva obveščanja 
- za to, da nas morejo drugi spoznati, 
predvsem pa za oznanjevanje ves
elega sporočila, iz katerega se hrani 
naše življenje.

Nadškof Kramberger je izročil 
pozdrave apostolskega nuncija v 
Sloveniji in nas spodbudil, naj bomo

pozorni na izzive sedanjega trenutka.
Koprski škof dr. Jurij Bizjak je 

redovništvo označil kot pričevanje za 
pogum ter zaželel, naj se nadaljuje 
sodelovanje in polni odnosi, ki so še 
kako potrebni!

Novomeški škof msgr. Andrej 
Glavan nas je spodbujal, naj bomo 
razodetje Božje ljubezni v Cerkvi in v 
svetu, v katerega smo postavljeni in še 
naprej gojimo občestveno duhovnost, 
ki povezuje in gradi edinost.

Odsotnega murskosoboškega 
škofa je zastopal njegov generalni 
vikar msgr. Franc Režonja. Povedal je, 
kako so v času, ko je njihovo področje 
še spadalo k Madžarski, prav redovni
ki, redovnice in duhovniki bili hranitelji 
vere in slovenstva. Zaželel je tudi, da 
bi še kakšna redovna skupnost prišla 
v njihovo škofijo.

našem območju. Večina jih je bila 
obravnavanih v hitrem postopku 
pri prekrškovnem organu in so bili 
po končanih postopkih izročeni 
hrvaškim mejnim organom. V enem 
primeru so policisti prijeli osebe, ki 
so v vozilih prevažala osebe, katere 
so državno mejo prestopile na nedo
voljen način. Zoper navedene osebe 
so bile podane kazenske ovadbe na 
državno tožilstvo v Kopru.

Policisti so obravnavali 7 kršitev 
javnega reda in miru, 3 na javnem 
kraju in 4 v zasebnih prostorih. 
Zoper kršitelje bo izdana odločba v 
hitrem postopku pri prekrškovnemu 
organu policijske postaje Ilirska Bis
trica. V enem primeru je bilo zoper 
osebo zaradi ponovitvene nevarnosti 
odrejeno pridržanje do iztreznitve in

Svoje pozdrave pa je poslal tudi 
škof celjske škofije, dr. Anton Stres, 
ki se Redovniškega dneva ni mogel 
udeležiti.

Sledilo je pričevanje življenja in 
dela med zaporniki, ki nam gaje posre
doval duhovnik Robert Friškovec, ki

dela v zaporih. Povedal je svojo os
ebno izkušnjo in v kakšnih okoliščinah 
je odraščal, pa tudi kako ga je Bog 
iz tega dvignil. Ko ni šlo več naprej, 
je šel v cerkev, kjer so ga nagovorile 
tri besede: “bratje in sestre”. Še kot 
študent je kot prostovoljec delal v 
zaporih, kot bogoslovec pa si je prido
bival izkušnje pastoralnega dela med 
zaporniki v enem od rimskih zaporov. 
Prikazal nam je tudi več področij, ki so 
povezana z njegovim delom v zaporih. 
To niso samo zaporniki, ampak je to 
tudi osebje, so Slovenci, zaprti v tu
jini, prostovoljci, domači teh, ki so v 
zaporih in zaporniki, ko se po prestani 
kazni vrnejo domov. Vse, ki smo 
ga poslušali, je predvsem nagovoril 
njegov odnos do Jezusa Kristusa, iz 
katerega črpa moč za svoje delo.

Po predavanju pa smo se preselili 
v samostan, kjer smo dobili prigrizek. 
Bolj kot vse drugo pa je bilo pomem
bno, da smo se lahko med seboj še 
kaj pogovorili; mnogi so si tudi ogledali 
prostore obnovljenega Doma matere 
Terezije, v katerem potekajo še zad
nja obnovitvena dela. Razšli smo se 
po molitvi litanij Matere Božje pred 
izpostavljenim Najsvetejšim in z Božjim 
blagoslovom.

Morda smem trditi, da ni bilo nič 
manj sonca v dušah zbranih bratov in 
sester, kot ga je bilo zunaj, saj nam je 
bil darovan zares izredno lep sončen 
dan. s. Darija Krhin

foto: Jerneja Benigar

po Zakonu o policiji izrečen ukrep 
prepovedi približevanja določenemu 
kraju oziroma osebi.

Na območju naše policijske 
postaje seje pripetilo 15 prometnih 
nesreč, od tega 7 z lahkimi teles
nimi poškodbami (pri tem je bilo 8 
oseb lahko telesno poškodovanih), 
ostale z materialno škodo. Zoper 
povzročitelje bodo podani obdolžilni 
predlogi.

V zgoraj navedenem obdobju 
smo obravnavali 1 delovno nesrečo, 
9 poškodovanj na parkirnih prostorih 
in dva padca s kolesom na zasebnih 
zemljiščih.

Božidar Štemberger 
KOMANDIR POLICIJSKE POSTAJE 

POLICIJSKI INŠPEKTOR II

V našem lokalu, ki ima 2 prostora (30 oseb in 45 oseb), Vam lahko 
pripravimo nepozabno druženje z Vašimi najdražjimi, prijatelji ali 
poslovnimi partnerji. Pogostili Vas bomo z izbranimi jedmi domače 
kuhinje, jedmi z žara, divjačino ali s pizzami.

Ljubiteljem pizz sporočamo, da pečemo 18 vrst pizz različnih 
velikosti, med drugim tudi pizzo velikanko (0 60 cm).

Za vse informacije smo dosegljivi na 
Tel: 05/783 56 30.

° IMMlžl Če Vas lahkota in žeja prime,
©D SiSia (D® smo mi tu, da Vas mine !

DOGODKI NA OBMOČJU PP ILIRSKA 
BISTRICA OD 16.08.2006 DO 15.09.2006
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ILIRSKA BISTRICA JE SVETLOBNO ONESNAŽENA!
Proti koncu avgusta je na Debelem rtiču potekal raziskovalni 

tabor Zoisovih štipendistov. Jaz sem tam sodeloval kot asistent 
pri organizaciji celotnega tabora. Ena izmed delavnic se je uk
varjala tudi z astronomijo, njen mentor pa je bil Matic Smrekar, 
študent astronomije na Fakulteti za matematiko in fiziko. Eden 
od smotrov delavnice je bilo tudi proučevanje svetlobnega 
onesnaženja na obali in ostalih koncih Slovenije.

Tako so dijaki s svojim mentorjem za dve noči obiskali tudi Pregarje kjer 
so imeli nekoliko boljše razmere za opazovanje. Postavili so tudi teleskope 
in nabralo se je precej firbcev, ki so bili dobrodošli v opazovanju neba.

Rezultati delavnice so precej zaskrbljujoči. Tudi nad Ilirsko Bistrico je 
nebo vedno bolj onesnaženo. Poleg lastnega onesnaževanja nas močno 
razsvetljujejo še Reka, Trst, Koper, Postojna in celo Ljubljana. Posebej izrazit 
je oranžen oblak svetlobe na zahodu (Trst, Koper). Kaj to pomeni za nas in 
naše življenje pa si lahko preberete v priloženem članku.

Tekst in foto: 
Marjan Krebelj

Svetlobno onesnaženje
Problem svetlobnega onesnaženja se je v pravi meri pokazal šele v zadjnih 

15 letih. Občutimo ga vsi prebivalci Zemlje, ki živimo v razvitejših državah. 
Boj proti kriminalu, prometnim nesrečam, agresivno oglaševanje in promo
cija, estetsko razkazovanje religioznih in umetniških zgradb ter kipcev so 
privedli svetlobno onesnaženje v mestih do skrajnih meja. Vasi jim v zadnjem 
času zvesto sledijo. Problema se med vsemi prizadetimi najbolj zavedamo 
astronomi, saj vsak dan vidimo manj zvezd. Nebo ponoči preprosto ni več 
temno, ampak odseva sij vseh mogočih svetilk. S tem izgubljamo pogled na 
zvezde, hkrati pa dobivamo v svoje okolje veliko količino škodljive svetlobe. 
Tudi bistro nebo je ena izmed naravnih lepot, temna noč pa je bistvenega 
pomena za zdravo delovanje naravnih procesov in tudi našega telesa.

Najbolj pogosto svetlobno onesnaženje opazimo kot kupolo svetlobe 
nad mestom. Na sliki je svetlobna kupola nad Ilirsko Bistrico, slikana iz 
Pregarij.

Tipičen primer nestrokovno in 
prekomerno osvetljene zgradbe. 
Največji del svetlobe odleti »v 
prazno«.

Viri svetlobnega onesnaženja

Glavni vir so ulične svetilke. Največ 
svetlobno onesnažujejo svetila, ki 
svetijo svetlobo pod majhnim kotom 
glede na vodoravnico. Ulične svetilke 
delimo v tri razrede: nezasenčene, 
delno zasenčene in popolnoma 
zasenčene. Nezasenčene svetijo

povsod naokoli le navzdol ne, saj 
jim njihova oblika to preprečuje. 
S tem dosegajo ravno nasprotno 
od svojega primarnega namena, 
osvetljevanje tal. Porabijo tudi nep
rimerno več energije, saj se večina 
svetlobe razgubi v vesolje, medtem 
ko so tla le šibko osvetljena.

Delno zasenčene svetilke im
ajo na vrhu kovinski pokrov, ki 
preprečuje, da bi svetloba uhajala 
v navpični smeri. Pod kovinskim 
pokrovom se nahaja steklena buča, 
katere namen je sipanje svetlobe. 
S tem zopet dosežemo nasprotni 
učinek. Namesto, da bi šla vsa svet
loba tja, kamor svetilka primarno 
sveti, gre svetloba pod majhnimi koti 
glede na vodoravnico in se sipa po 
okolici. S tem gre precej energije 
zopet v nič. Zasenčene svetilke imajo 
na vrhu kovinsko kapo, pod njo pa 
ravno steklo. Žarnica je pomaknjena v 
notranjost kape, poleg tega pa ravno 
steklo ne sipa svetlobe naokoli pod 
majhnimi koti glede na vodoravnico. 
S tem smo dosegli svoj namen. Vso 
svetlobo smo usmerili tja, kamor smo 
hoteli, zato lahko montiramo šibkejše 
žarnice, porabimo manj energije in 
ne onesnažujemo okolja. Seveda 
pa moramo paziti, da ne montiramo 
močnih žarnic, saj tudi velika količina 
odbite svetlobe od ceste povzroča 
svetlobno onesnaženje!

Lep primer delno zasenčenih 
svetilk, posnet v vasi Pregarje. 
Značilna je izstopajoča steklena 
buča. V njih se nabira polno odmr
lega mrčesa.

Naslednji vir je nepravilna osvetl
java cerkva, spomenikov in pomem
bnih zgradb. Največje probleme 
povzročajo premočni reflektorji, 
ki so obrnjeni navzgor. Poleg tega 
se v zadnjem času pojavlja vedno 
več nestrokovno in prekomerno 
osvetljenih reklamnih plakatov in 
svetlečih napisov z oglasi. Ti po
leg svetlobnega onesnaževanja 
povzročijo tudi marsikatero promet
no nesrečo in s tem tudi marsikatero 
smrtno žrtev! Ko voznik za trenutek 
preusmeri pozornost v preosvetljen 
plakat, se njegove oči privadijo na 
beščečo svetlobo in potrebuje nekaj 
časa, da se navadijo nazaj na temno 
cestišče.

Tipičen primer zasenčenih svetilk. 
Pri teh svetilkah moramo paziti, da 
niso nameščene pod kotom in da 
nimajo premočnih žarnic.

Trije tipični primeri svetilk. Levo je nezasenčena, v sredini delno zasenčena 
in desno zasenčena svetilka (vir: Peter Legiša).

Vplivi svetlobnega onesnaženja
Prof. Peter Legiša s Fakultete za matematiko in fiziko UL je s svojim 

člankom opozoril na problem bleščanja. Svetloba, ki se širi pod majhnimi koti 
glede na vodoravnico, povzroča bleščanje. Ta svetloba moti tako pešce kot 
voznike na cestišču in je morebiten povzročitelj prometnih nesreč. Namesto, 
da bi videli na cestišče, nam v oči pada bleščeča svetloba iz neustrznih svetilk, 
ki nas za trenutek oslepi. Vsi pa poznamo, kako pomemben je tenutek npr. 
pri 50 km/h, ko otroci hodijo čez prehod za pešce!

Svetlobno onesnaženje povzroča rakava obolenja in pušča negativne 
posledice tako na živalih kot na rastlinah. Znana je statistika rakastih obolenj 
na črevesju pri moških in na dojki pri ženskah. Oboje obolenj je občutno večje 
v področjih z večjim svetlobnim onesnaženjem. Določeni hormoni se tvorijo 
samo v popolni temi. Nekateri med njimi uničujejo rakave celice, preprečujejo 
pa nastanek novih. Če tega hormona nimamo dovolj, je tveganje za rakavo 
obolenje večje, posledice so nam gotovp vsem še predobro znane! Poleg 
tega vplive občutijo tudi kmetje, katerim škodljivci povzročijo več škode kot 
bi jim sicer, saj lahko male živali delajo praktično 24 urni delavnik.

Najbolj znan vpliv svetlobnega onesnaženja je slabo počutje in slab 
spanec. Prebivalci vasi Pregarje so nam med obiskom povedali, da odkar 
so jim montirali ulično razsvetljavo mnogo slabše spijo. Poleg tega so morali 
preurediti notranjost svojih domov. Spalnice so morali preseliti na tisto stran 
hiše, kjer ni uličnih svetilk. To se dogaja po vsej Sloveniji. V vaseh si ljudje 
želijo razsvetljave, saj jim daje občutek varnosti. Posledice pa pridejo z 
zamikom. Neprespane noči in slabo počutje brez očitnega razloga!

Največji vpliv ima razsipanje svetlobe na naše denarnice. Javna razsvetl
java gre direktno iz naših žepov v vesolje. V državah, kjer imajo ta problem 
urejen (lahko bi jih prešteli na prste ene roke!), porabijo za vsaj 500% manj 
električne energije pri razsvetljevanju javnih površin (ceste, ulice, pločniki, 
parkirišča). Dokazano pa je, da stopnja kriminala ne korelira s stopnjo razs
vetljenosti mest! Torej si z besnim razsvetljevanjem ne rešimo svojih težav, 
temveč si nakopljemo samo še večje!

Odpravljanje posledic svetlobnega onesnaženja
Za odpravo omenjenega problema moramo poskrbeti vsi! V Sloveniji že 

nekaj časa deluje pobuda za temno nebo (http://temnonebo.org), kjer se 
s pomočjo profesionalnih astronomov trudijo zakonsko urediti in karseda 
zajeziti svetlobno onesnaženje. Organizacija skrbi tudi za monitoring svet
lobnega onesnaženja oz. meritve onesnaženosti. Žal so njihove ugotovitve 
dokaj nespodbudne, saj onesnažuje še vedno precej raste.

Onesnaženje lahko omejimo z nameščanjem zasenčenih svetilk z 
nepremočnimi žarnicami, s strokovnim osvetljevanjem zgradb, kipcev in rek
lamnih plakatov itd. Poleg tega moramo poskrbeti, da ne nameščamo svetilk 
tja, kjer resnično niso potrebne. Če že nameščamo svetilke v manjše vasi, 
sete lahko ugasnejo v času po 23. uri, s čimer poskrbimo tudi za varčevanje 
z energijo. Nove svetilke morajo biti nameščene strokovno (direktno na 
cestišče in ne pod kotom) in ne prenagosto! Več o zmanjšanju svetlobnega 
onesnaženja si lahko preberete tudi na naslovu:

http://www.temnonebo.org/clanki/ile-guide-slo.pdf

136 14 14.5 15 15.5 16 16.5

Karta svetlobnega onesnaženja Slovenije, narejena na podlagi po
razdelitve prebevalstva. Vidimo lahko vsa krizna žarišča, pri čemer nismo 
upoštevali onesnaževalcev zunaj Slovenije (Reka, Zagreb, Trst ...). Avtor: 
Gal Matijevič

Zaključek
Svetlobno onesnaženje je okoljevarstveni problem, ki ga občutimo vsi, 

zavedamo pa se ga le izjemno redki! Vsi se trudimo, da bi problem zajezili v 
čim večji meri, pa vendar na način, ki ne bo prizadel nikogar, ki bi svetlobo 
ponoči resnično potreboval!

Avtor: Matic Smrekar
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PROGRAMI IN OSTALO... Iliriade
Kakšna predrznost čujem da se 

dogaja v Bistrci zadnje čase. Pa to 
je nezaslišano! Župan bi rad videl 
programme. Od gasilcev pa do 
raznoraznih društev še nikomur do 
zdaj ni palo na kraj pameti, da bi delal 
programe in vizije razvoja in dela, zdej 
pa se je župan kar naenkrat spunu, 
da bi treba delat programe, če bi kdo 
rad dnarod opčine. Skrajno nerodna 
stvar.. .Program namreč pomeni, daje 
treba sredstva upravičit in namensko 
porabit. Takšnih komplikacij pa še ne. 
Včasih je blo vse samoumevno, zdaj 
pa se je treba prijavljat na razpise in 
borit za vsak fičnik. Nekako so prišli 
časi, ko se ne bo več dalo sedet po 
pisarnah in mešat meglo, temveč bo 
treba imet...hm...programe..

Po drugi strani je pa res tudi to, 
da obstajajo sektorji v tem našem 
sistemu, katerim se ni dobro preveč 
zamerit. Recimo sodnike so že pro- 
bali malo drezat, samo to na dolgi 
rok ni zdravo za parlamentarce, če 
gledamo situacijo na državni ravni. 
Ravno tako na opčinski ravni ni 
dobro preveč se zameriti gasilcem, 
da ti kateri v jezi ne zapali opčinske 
stavbe. Potem pa programi gor, pa 
programi dol...

Ja, glih tako kot je res, da se je 
ta država že zdavnaj scentralizirala, 
je pa tudi res, da bo pač vedno manj 
sredstev za obrobje. Dobro no, 
menim, da bi bila v Bistrci dva dobra

gasilca čisto dovolj. Eden bi dežural 
podnevi, drugi pa ponoči. Kulturo 
bi bilo tudi pametno povsem ukinit, 
ker ni nujno potrebna za preživetje 
in funkcioniranje družbe, ter preveč 
stane. Policajev pa imamo definitivno 
premalo, kajti če bi jih bilo dovolj, 
se droga nebi tako razpasla. Stvari 
bi bilo potrebno malo presortirat in 
uravnovesit, pa bi takoj prišparali 
proračunske peneze, ki gredo re
cimo za metadon in programet 
evo.spet programi...) odvajanja od 
odvisnosti, kateri so potrebni samo 
zavoljo premajhnega števila polica
jev. ..

Potem ostanejo še penzion- 
isti, kateri precej in redno bremenijo 
proračun, matu ni kaj za delat revolu
cijo, razen če bi jih postavili ker pred 
zid, kakor bi kdo že rad videl...

Drugega pa razen brezposel
nih u Bistrci skoraj ni več. Ostali ne 
predstavljajo bistvenega in omembe 
vrednega problema za sistem.

Je pa z vsemi programi in ide
jami tako. Recimo, ko se kandidira, 
ima vsak osebek punu programu in 
zamisli, samo potem ponavadi za
deva nekoliko zvodeni do naslednjih 
volitev. Je pa tudi res, da kam bi pa 
prišli, če bi čisto vsak lahko udejanju 
in uresniču vse zamisli in ideje, ka
tere si je zastavu pred mandatam. 
Bi bile prehitro stvari poštimane in 
urejene, ter bi tako zmanjkalo dela

za naslednji mandat. Zato pa je tudi 
prav in pošteno in Bogu povšeč, da 
se župana bojkotira, če po vsej sili 
sili ven iz ustaljenih in previrjenih 
tokov. Mislim, tel sem povedat, daje 
treba vseenu mičkenu razmišljat in 
delo šparat, v tih teških in negotovih 
časih, ko Ljubljana budno spremlja 
vsak naš korak, in jim sploh nismo 
tako nezanimljivi in nepomembni, 
kot se morda zazdi komu na prvi 
pogled. Kajti Ljubljana se širi in veča. 
Gori se dosti ne bo, ker je skalovje 
in gamsi napoti, ma doli je pa še 
veliko možnosti. In ker recimo luke 
ni možno prestaviti zdraven Name in 
Metalke, je čisto mogoče, da pos
tane Koper nekega dne predmestje 
Ljubljane. Razumete, kaj vam hočem 
povedat. Tedaj bomo mi spet dobili 
strateški položaj, kot smo ga imeli 
nekoč. Dandanes je vse možno, in 
je treba gledat naprej. Mogoče da 
tudi zato ne pustijo vetrnih, ker se 
bo lepega dne gradilo študentske 
domove po Milanju, tičem navkljub. 
Kdo bi vedel, kakšne dolgoročne 
načrte imajo kvakarji z nami, zato pa 
je treba biti pripravljen na vse. Bilo bi 
fajn, če bi se to uresničlo, kajti potem 
bi lahko naše stare in plesnive drvar
nice opremili s pogradi in posteljami, 
in lupili študente, da bi bilo veselje. 
Večinoma na črno, se razume...

Pa lep pozdrav do prihodnjič...
Matjaž Vrh

ZA NARODOV BLAGOR
Če se ne bi ravno začenjalo pred

volilno obdobje ter z njim bitka za vo
livce in njihove glasove, bi človek ob 
prebiranju zadnje številke Snežnika 
pomislil, da se je v Bistrci res začelo 
nekaj premikati na bolje. Kar naenk
rat je namreč številne naše politike 
prijela nekakšna moralna diareja, 
ali po domače povedano, da jih je 
"pregnalo” od skrbi za naš občinski 
blagor. Naravnost pretresljivo! Župan 
je recimo neusmiljeno obdolžil svoje 
do zdaj preveč poslušne svetnike, da 
z obstrukcijami sej občinskega sveta 
namerno preprečujejo sprejetje 
za našo občino "zelo” pomembnih 
odločitev, zato bralcem, oziroma 
volivcem skoraj ukazuje, naj jim ne 
dajo še enega mandata. V prihod
nji številki je pričakovati pravi plaz 
obtožb na njegov račun s strani 
svetnikov, ki bodo gotovo isto pred
lagali zanj, kar pa ne glede na težo 
njegove sokrivde za porazno stanje 
v naši občini ne bo nič pripomoglo k 
razrešitvi nakopičenih problemov. V 
teh medsebojnih petelinjih spopadih 
gre namreč samo za porazdelitev 
fevdov (vplivnih območij) in ne za 
kake bistvene premike v glavah 
naših veljakov. Njihovo mišljenje in 
obnašanje je še vedno podobno 
likom iz Cankarjevih dram, ki so bili 
dobesedno pijani od zaverovanosti 
vase in svojih neprecenljivih zaslug za 
“narodov” blagor. Na srečo se obdo
bje političnega fevdalizma nezadržno 
izteka, kar je opazno v vse bolj pestri 
sestavi občinskih svetov. Na zadnjih 
lokalnih volitvah se je namreč povsod 
pojavilo veliko število "neodvisnih” 
lokalnih list za občinske svete, ki 
so političnim strankam odvzele 
precejšnje število glasov in seveda

tudi sedežev v občinskih svetih. To 
pa ne pomeni, da smo zdaj na konju, 
ker povzročajo drobljenje politične 
moči in s tem tudi odločanja o 
razdelitvi proračunskih sredstev, kar 
je dolgoročno uničujoče za občine, 
ker ne bodo mogle izpeljati noben
ega skupnega projekta brez soglasja 
svojeglavih lokalnih lobijev.

Če vzamemo našo občino, si 
nihče od tistih, ki bo zasedel sedeže 
občinskega sveta, ne bo smel 
privoščiti razkošja, da bi zastopal 
zgolj lokalne interese, ki so ga 
morda prinesli tja, kot recimo grad
nje mrliških vežic ali vaških domov 
ter kakega metra asfalta, ampak 
bo moral imeti pred očmi vse večjo 
množico (po nekih podatkih od cca 
3500 vseh zaposlenih v občini, 
približno 30%), ki se vsako jutro vozi 
na delo v sosednja središča. In to v 
glavnem najbolj perspektivni mladi 
izšolani kadri. Če si novi občinski 
svet in seveda z njim tudi župan ne 
bodo postavili za glavni cilj v svojem 
mandatu vsaj del te reke delovne

sile in posledično davkov, ki z njo 
odtekajo iz naše občine, zadržati na 
svojem teritoriju, potem nimamo kaj 
govoriti o razvoju in prihodnosti. Te ne 
moremo graditi na rentah in državni 
pomoči, na katere se zanašamo, 
ampak na lastni podjetnosti, ki za 
tridesetletnika ne pomeni širitve 
doma za ostarele in pokopališča pod 
njim, ampak komunalno opremljeno 
industrijsko območje v mestu, kjer 
bo lahko postavil svoj obrat. To ni 
nekaj nemogočega, samo prave 
ljudi je treba na prava mesta in bi se 
našel prostor in tudi denar. Volitve so 
priložnost, da zamenjamo tiste, ki so 
slabo "vlekli” ali pa celo nič naredili, 
da bi se naš zarjaveli voz premaknil 
z mesta, zato vam priporočam, da 
greste volit in s tem daste priložnost 
tistemu, za katerega menite, da se 
bo bolj potrudil za naše skupno 
dobro. Kot vemo, ne pride samo, 
ampak se je treba zanj truditi. Tudi 
na volitvah...

Pa boh do prihodnjič
Jožko Stegu

STROGO RESNO
Ladko se odpravi na Jamajko. Z ženo, ki je na poslovnem potovanju, 

naj bi se na tem karibskem otoku dobila naslednji dan. Ko pride do hotela, 
se odloči, da ji bo poslal elektronsko pošto.

Ker neuspešno brska za papirjem, na katerega je gospa načečkala 
svoj naslov, ga drzno natipka po spominu.

Na žalost se zmoti v eni sami črki, nakar pošta pristane v elektronskem 
nabiralniku neke pridigarjeve žene.

Gospod pridigarje ravno prejšnji dan umrl. Ko žalujoča vdova preveri 
svojo pošto, se iz sobe zasliši predirljiv "krik. Mrtva se zgrudi na tla.

V sobo pridrvi družina in na zaslonu zagleda sporočilo:
“Draga žena. Ravnokar sem se prijavil. Vse je pripravljeno za tvoj 

jutrišnji prihod! Tvoj ljubeči mož.
P.S. Je pa res vroče tukaj doli!”

VARIACIJE NA ISTO TEMO
Ko smo leta 1998 s skupino podobno mislečih sestavili neodvisno listo 

za občinski svet, nas je vodila želja, da delujemo konstruktivno in izboljšamo 
stanje v tej občini. Sam zase lahko rečem, da po štirih letih dela v občinskem 
svetu nisem bil zadovoljen z doseženim. Seveda, lahko bi v maniri politične 
propagande našteval pozitivne prispevke, ki so bili, in našteval objektivne razl
oge, zakaj ni bilo narejenega več. A ostaja dejstvo, da smo se tudi ob volitvah 
leta 2002 pogovarjali isto kot leta 94 ali 98.

Potem sem se umaknil iz politike in nisem kaj dosti spremljal dogajanje, 
tudi zaradi čisto geografskih razlogov. Letos spomladi pa je splet okoliščin 
imel za posledico, da sem postal predsednik občinskega odbora primorske 
politične stranke. Zato, ker sem se rahlo razjezil, priznam. Razjezil sem se, 
da se tudi leta 2006 spet pogovarjamo iste stvari.

A tokrat sem malce (ali pa malo več kot malce) starejši in nič več ne ver
jamem v velike spremembe. Oziroma, vsaj ne na hitro. Vendar pa sem po 
tehtnem razmisleku ugotovil, daje prav, da dam tudi svoj prispevek, kakršen 
koli že.

Povod je bila ne najbolj posrečena odločitev občinskega sveta o vključitvi 
v notranjsko razvojno regijo. Sam sem že lep čas pripadnik tistih sorojakov, 
vseh političnih in drugih barv, ki strogo zagovarjajo primorsko usmeritev. In 
še zdaleč ne zgolj iz čustvenih razlogov, temveč prav toliko iz razvojnih. Pred 
meseci sem tako na tem mestu napovedal, da to pomeni, da bomo (p)ostali 
Notranjska, kar so sicer zagovorniki zgoraj omenjene odločitve vehementno 
zanikali. Žal najnovejša dogajanja dokazujejo ravno to.

Govora je bilo o nekakšnih projektih. Ko sem na občinskem svetu hotel 
zvedeti kaj bolj konkretnega o teh projektih, se je izkazalo, da jih nikjer ni. To 
pomeni, da so zagovorniki te odločitve bodisi bili zavedeni ali pa so manipulirali 
in so v ozadju neki drugi interesi. Žal dvomim, da interesi te občine.

Bom pa izkoristil to priložnost še za popravek navedb župana iz prejšnje 
številke-Snežnika in se s tem odrekel popravku, ki bi sicer po Zakonu o medijih 
šel na tretjo stran tega cenjenega časopisa.

Župan meje namreč navedel med svetniki, ki obstruirajo občinski svet. To 
ne ustreza resnici. Obstrukcija je sicer povsem legitimna oblika demokratičnega 
boja, vendar se je sam nisem poslužil. Dejstvo je, daje po odstopu prejšnjega 
občinskega svetnika iz vrst ZZP župan dal potrditev nadomestnega svetnika 
šele na tretjo sejo občinskega sveta. Dejstvo je, da je župan razglasil sejo na 
Mašunu za nesklepčno že dobro minuto po sklicani uri, kar je v nasprotju s 
poslovnikom, in to kljub temu, da je bila sklepčnost zagotovljena, saj je bilo 
prisotno zadostno število svetnikov. Dejstvo je, da je župan obstruiral seje 
občisnkega sveta, ki sojih sklicali svetniki in je isto naložil tudi občinski upravi, 
kar je v nasprotju z občinskimi akti. Dejstvo je, daje župan zadržal vse sklepe 
iz teh sej, kar je v nasprotju z deklarirano željo, da zadeve ne bi stale zaradi 
volitev. Mislim, daje popolnoma jasno, kdo je tisti, ki obstruira.

Ustaviti se moram še pri eni stvari. In sicer pri osebnih diskvalifikacijah, 
ki se jih poslužujejo nekateri akterji bistriške politike, ko svoje nasprotnike 
napadajo na osebni ravni, ko jim zanikajo osebne in profesionalne kvalitete. 
Mogoče se komu zdi, daje treba politične nasprotnike zatreti z vsemi sredstvi. 
Sam nisem tega mnenja. Mislim, da lahko različne poglede obravnavamo tudi 
drugače. Konec koncev je najbolj normalno, da se ne strinjamo o vsem. Pa je 
zato potrebno, da se zato zmerjamo in zaničujemo? Po moje ne. Ne le, da se to 
ne spodobi, je tudi slabo za kakovost političnega dela in sprejetih odločitev.

Res mislim, da moramo narediti premik od tega »kdo je kaj rekel« na »kaj 
je kdo rekel«.

Veste, ravno to je razlika med uspešnimi in neuspešnimi okolji. Zavedati 
se moramo, da nas ni dosti in da je čisto vsak pomemben. Nimamo tega luk
suza, da bi se delili na naše in vaše, nimamo tega luksuza, da bi ljudi povsem 
odrezali samo zato, ker se ne strinjajo z nami v vsaki stvari.

22. oktobra so torej lokalne volitve. Odločite se tako, kot mislite, da je 
prav. Verjamem, da velika večina, če ne vsi, tistih, ki se podajamo v to tekmo, 
želimo dobro tej občini. Na vas pa je, da poveste, komu zaupate. In kdorkoli 
že bo izvoljen, naj se zaveda svoje odgovornosti. Sicer pa ima v demokraciji 
vsak takšno oblast, kakršno si izbere.

Resnično upam, da se ne bomo tudi leta 2010 spet pogovarjali iste 
stvari.

Dejan Ujčič

InstaLaciJe 
Brenčič Jože s.p. 
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Kako z manj denarja ogrevati več?
ClC TOPLOTNE ČRPALKE

Prva CTC toplotna črpalka ZA ogrevanje objektov

za ogrevanje objektov 
na bistriškem je vgrajena na 
Kettejevi 4 v Ilirski Bistrici.
Vabljeni na ogled!
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PRVI ŠOLSKI DAN V ŽIVALSKEM VRTU UUBLJANA
OSNOVNA ŠOLA PODGORA

Oh, ti prvi šolski dnevi! Iz leta v 
leto se spreminjajo.Letošnji je bil na 
naši šoli nekaj posebnega.

V šolo smo prišli že ob osmih. 
Gospa ravnateljica nas je veselo 
pozdravila in nas seznanila z organ
izacijo pouka v šol.l. 2006/07.Prvi

spremljavi harmonikarja Matica in vse 
prisotne zelo navdušila.

Ubranih korakov jih že nekaj 
časa uči ga. učiteljica Magdalena 
logar. Ga. Dušica Kunaver nam je 
pripovedovala zgodbe in legende iz 
naših krajev. S svojim nastopom nas

dve šolski uri smo se pogovarjali s 
sošolci in razredničarkami predvsem 
o tem, kako smo preživeli počitnice 
in kaj smo sklenili ob začetku novega 
šolskega leta. Nato pa nas je čakalo 
prijetno presenečenje. Obiskala sta 
nas gospa Dušica Kunaver, publi
cistka in profesorica in gospod Mirko 
Zorman, predstavnik Zavoda za 
šolstvo v Kopru. Dan smo nadaljevali 
s kulturno prireditvijo.

je popolnoma prevzela in popeljala v 
pravljični svet naših dedkov in babic. 
Posebno živahno je postalo, ko smo 
skupaj prepevali ljudske pesmi in ko je 
Matic ponovno raztegnil harmoniko. 
Zaplesala je tudi ga. Dušica. Rekla 
nam je, da je zelo presenečena, saj 
kaj tako naravno veselega ni doživela 
še na nobeni šoli. Začudena je bila 
tudi nad našim petjem, saj smo znali 
zapeti prav vsako pesem.

Predstavnica šolske skupnost 
Tadeja logar je pozdravila vse pris
otne in predstavila delo ŠS. Posebno 
dobrodošlico je namenila obema 
gostoma. Nato nas je pozdravil g. 
Zorman in nam zaželel uspešno 
»novo leto«. Folklorna skupina je 
zaplesala nekaj ljudskih plesov, ob

V družbi naših gostov smo se 
prijetno počutili in upamo, da nas 
bosta še kdaj obiskala. Z nasmeja
nimi lici smo se odpravili proti domu 
z mislijo na drugi šolski dan, ki bo že 
bolj resen.

Tadeja in Tamara 
OŠ Podgora
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OSNOVNA ŠOLA PODGRAD
Naši najmlajši, učenci 1. in 2. razreda, so skupaj sedli v šolske klopi. 

Novo znanje bodo pridobivali z učiteljico Suzano Pečar.

Veliko lepih šolskih trenutkov jim želimo učenci in učitelji na OŠ 
Podgrad.

V sredo, 20. 9.06 smo se učenci 
od 1. do 5. razreda z avtobusom 
odpeljali v živalski vrt v Ljubljani.

Po dobri uri vožnje smo pris
peli na cilj. Razredničarke so nas 
razdelile v dve skupini. Sprejela 
nas je vodička Andreja. Peljala nas 
je v učilnico, kjer smo spoznali 
kačona Kaja. Večina učencev je 
kačo pobožala in si jo dala okrog 
vratu, saj ni bila strupena.

Napotili smo se k bazenu in si 
ogledali razposajena morska leva. 
Vodička nam je razkazala še zabavne 
opice in nam povedala, da so lahko 
zelo nevarne. Poslovila se je od nas in 
z razredničarkama smo se sprehodili 
mimo zanimivih ptic. Ogledali smo 
si še slonico Gango, žirafe, zebre, 
medvede, volkove ter prisrčne leve in 
tigre, ki so poležavali na soncu.

Med ogledom smo si privoščili 
kratek odmor in sestradani pojedli 
malico.

Nato smo se skupaj odpravili v 
vivarij, kjer smo bili navdušeni nad 
ogromnim pitonom.

Po končanem obisku živalskega 
vrta smo se zadovoljni vračali proti 
domu.

Imeli smo lep naravoslovni dan.

Anja Zidar, Enej Bačič in Ana 
Mavrič

4. razred OŠ Rudolfa Ukoviča 
Podgrad
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PRVIČ V VRTCU
Otroci iz skupine ČEBELICE, v 

starosti od 2 do 3 let, so v mesecu 
septembru prvič prestopili prag 
vrtca. V očeh staršev je bilo prve 
dni čutiti kar nekaj negotovosti in 
vprašanj; kako hitro se bo navadil 
na novo okolje, so dovolj dobre z 
njim, ga razumejo, ga bodo znale 
potolažiti, uspavati. Z medsebojnim 
sodelovanjem in vsakodnevnim dog
ovarjanjem s starši, smo rešili veliko 
vprašanj. Prve dni uvajanja so bili 
starši nekaj časa skupaj z otrokom 
v igralnici. Čas otrokovega bivanja 
v vrtcu so postopno podaljševali. 
Otroci so s seboj prinašali stvari, 
ki jih vežejo na dom. Dude in stek
lenice (tisti, ki jih še rabijo) ter 
svoje naj ljubše igrače s katerimi se 
tolažijo. Uvajalno obdobje smo pri
lagodili sposobnostim posameznih 
otrok. Otroci so kar hitro pokazali, 
da so radi v naši bližini. S tem si 
pridobijo občutek varnosti in topline, 
kar je naš glavni namen in cilj. Ve
deti moramo, da pomeni za otroka 
prestop v vrtec veliko spremembo, 
saj se v njem sreča z:
• neznanim okoljem, novimi pros

tori,
• veliko več ljudi (otroki in odraslimi) 

na enem mestu,
• glasnostjo, hrupom,
• novimi pravili in normami v skupini, 

ki jih do sedaj ni poznal.
Otroku je na začetku ločitve od 

staršev hudo, kar je povsem nor
malno, vendar je negotovost tudi 
v nas. Otroci, ki nam jih zaupate, 
ne poznajo naših rok, prijemom, 
gibov, glasu, novega načina življenja. 
Biti vzgojiteljica v mlajši skupini je 
zahtevno, naporno, odgovorno,

hkrati pa lepo in prijetno delo. Ves
ela sem, da zaupate meni in mojim 
sodelavkam.

dipl. vzgojiteljica Erika Iskra 
Tomažič

OŠ Antona Žnideršiča, enota vrtec

Gregorčičeva 8 
ponedeljek 13 - 19 

in torek 7-13 
tel. 714 22 30, 714 11 98©

Ordinacija POSTOJNA 
Prečna ulica 2 
torek 14 - 20 

in sreda 7-13 
tel. 726 50 04, 726 54 01©

INSTALACIJE
Kovačič Stojan s.P.

Koseze 69/a, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/71 00 370, Fax.: 05/71 00 371 

GSM: 041/642 868
DOBAVA IN MONTAŽA STROJNIH INSTA1 ACIJ:

* CENTRALNO OGREVANJE
* VODOVODNE INSTALACIJE
* PLINSKE 

INSTALACIJE
* KLIMATSKE 

NAPRAVE
POOBLAŠČENI MONTER IN SERVISER 

OGREVALNE TEHNIKE
Buderus cTC vie|mann
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TOMAŽIČ PRED ZADNJO DIRKO SEZONE
Simon Tomažič je ime, ki ga po 

letošnji sezoni zagotovo ni potrebno 
predstavljati ljubiteljem gorskega- 
hitrostnega avtomobilizma. 21-letni 
Bistričan prihaja iz kraja, v katerem 
je start največje slovenske gorsko- 
hitrostne preizkušnje. Veliko je de
javnikov, za katere bi lahko rekli, da 
so botrovali temu, da je Simon sedel 
za volan dirkalnika, vendar je zago
tovo največji dejavnik le eden: želja

po hitrosti. Svojo dirkaško kariero je 
začel za volanom Fiata Seicenta, pod 
okriljem Seicento Siemens Junior 
pokala (SSJP) v sezoni 2005, katerega 
oče je bil Trebenjčan Samo Valant. 
Takrat smo vsi vedeli, da je Tomažič 
izjemen voznik, vendar se nihče ni 
nadejal tolikšnih uspehov. Po končani 
sezoni je Simon z nekoliko težavami 
s svojim belim malčkom pristal na 
fantastičnem drugem mestu, tik za 
bolj izkušenim Velenjčanom Matejem 
Grudnikom. V sezoni 2006 je Simon, 
po prenehanju delovanja SSJP, sedel 
za volan zmogljivejšega Juga in leto

nadaljeval v stilu prejšnjega, izjemno. 
Simonova dirkaška zgodba se je 
začela tam, kjer se ima letos končati, 
v Lučinah.

Že nekje v jeseni 2005 je pod 
rokami Dejana Sedmaka začel nastajati 
mali dirkalnik, v katerem je Simon letos 
tekmoval. Zastava Jugo 1300 v barvah 
domačega SBC racinga, beli, rdeči in 
modri, se je letos gnal po vijugastih 
cestah najrazličnejših preizkušenj.

Vse skupaj se je začelo, lahko bi rekli, 
eksplozivno. Že na prvi dirki sezone je 
Simon Tomažič osvojil vse, kar se je 
osvojiti dalo, prva mesta je pobral tako 
v Jugo pokalu in 2. diviziji državnega 
prvenstva, kot tudi v mednarodnem FIA 
pokalu in med vozniki do enaindvajset 
let. Apetiti navijačev, ki so mu zvesto 
stali ob strani, so se povečali in tako je 
nastala zgodba o uspehu, ki še vedno 
traja. Na naslednji GHD v Sevnici je 
Simon svoj uspeh le še stopnjeval, 
spet je bil nepremagljiv, Denisa Saviča 
na drugem mestu je ugnal za celih pet 
sekund, zdelo se je, kot da Simon v tej

sezoni nima resnega konkurenta.
Po popolnih prvih dejanjih je na 

vrsto prišla tretja GHD Rogla. Proga, 
ki Simonu nikakor ni bila po meri, saj 
je že v prejšnji sezoni tu prišel "le" do 
četrtega mesta, vendar se je letos 
zdelo, da ne bo nobenih težav, toda... 
samo zdelo! Že takoj po prihodu na 
Roglo je Simon zaznal, da njegov 
dirkalnik ne deluje pravilno. Darko 
Fridi Lampe, Simonov mehanik, je 
zamenjal uplinjač in dirkalnik je spet 
deloval brezhibno. Simon je bil po 
končanih treningih trdno zasidran na 
prvem mestu pred nedeljsko dirko. 
Na prvi vožnji se Simon ni dal zmesti 
in je zopet postavil najboljši čas, bil 
je tako pred Tadejem Miklavčičem v 
zmogljivejšem Suzuki Svviftu GTi, kot 
tudi pred Denisom Savičem v Jugu. V 
drugo stvari niso več tekle tako gladko. 
Miklavčič je našel še nekaj rezerve in 
se Simonu približal na samo sekundo 
zaostanka, pred zadnjo vožnjo. V tretji 
vožnji se je Miklavčič dobesedno 
izstrelil, izboljšal svoj najboljši rezultat 
za skoraj dve sekundi, kar je pomenilo, 
da je Simona na koncu ugnal za bori 
dve desetinki.

Sladica gorsko-hitrostnega dirkan
ja je vsako leto zagotovo preizkušnja v 
našem domačem kraju, v Ilirski Bistrici. 
GHD Ferrari slovi po celi Evropi s 
svojimi ovinki na cesti med Bistrico in 
Šembijami. Vodeči v Jugo pokalu in 2. 
diviziji državnega prvenstva, domačin 
Simon Tomažič je bil tu pod velikim pri
tiskom prvega mesta v skupni razvrstitvi 
in pričakovanj, da bo na domačem 
terenu zagotovo z lahkoto pometel s 
svojimi nasprotniki. Nekakšna negotov
ost, ki seje priplazila na Rogli, seje tu 
le še povečala, saj Simonov dirkalnik 
ni deloval kot bi moral, za nameček 
pa je Tomažič v želji, po še boljšem 
rezultatu storil napako, karsicerzanj ni

značilno. V zahrbtnem desnem ovinku, 
ki je bil tokrat le za nekaj centimetrov 
prekratek, je zadel v robnik in prebil 
pnevmatiko. Tako je v cilj prišel s kar 
nekaj sekundami zaostanka in sanje o 
dobri uvrstitvi so se razblinile. Simon je 
dirko končal na četrtem mestu.

Predzadnja dirka sezone je bila 
GHD Trbovlje. V skupnem seštevku je 
Simon sicer še vodil, vendar z le nekaj

točkami. Vremenski obeti so bili slabi, 
vendar je vreme zdržalo in na treningih 
v soboto skozi oblake ni pustilo dežja. 
Vendar je vse kazalo na to, da bo 
vreme edina pozitivna stvar ta dan. Si
mon seje skozi cel dan boril s težavami 
na dirkalniku, kijih mehaniki niso mogli 
odpraviti. Temu ni bilo nič drugače tudi 
na prvi vožnji v nedeljo, kjer je vnovič 
postavil slab izid, saj mehaniki čez noč 
niso uspeli odpraviti napake na vozilu. 
Po drugi vožnji je kazalo bolje, saj sta 
Fridi in Andrej Mrak odkrila vzrok težav 
in jih odpravila, Jugo je zopet deloval 
kot bi moral, to je potrdil tudi rezultat 
druge vožnje, vendar smo se vsi zave
dali, da osvojitev prvega mesta ni bila 
več realna, naše misli so bile usmer
jene k čim manjši izgub točk. V zadnji 
vožnji je Simon z pnevmatikami za suho

podlago na mokrem asfaltu prehitel kar 
tri voznike in dirko tako končal na rela
tivno dobrem tretjem mestu v II. diviziji 
državnega prvenstva, ter na prvem 
mestu v Jugo pokalu, kar je obenem 
pomenilo, da je Tomažič predčasno 
postal prvak v tem pokalu.

Vse to je sedaj za nami in ostaja 
nam le še sklepni del letošnje sezone, 
dirka v Lučinah. Kar je bilo pred tem

ne pomeni nič, nič ne pomeni niti 
pet točk naskoka Miklavčiča pred 
Tomažičem v boju za prvaka. Računica 
je povem enostavna: tisti ki bo zmagal 
v Lučinah bo prvak v sezoni 2006. 
Miklavčič z močnejšim Suzukijem 
Svviftom GTi in več izkušnjami na eni 
in Simon Tomažič s izjemnim talentom 
in željo po zmagi v svojem Jugu na 
drugi strani, bosta poizkušala najti tiste 
majhne podrobnosti, ki bodo na koncu 
prevladale. Simon je letos dokazal, 
da je, v kolikor njegov dirkalnik deluje 
brezhibno, izjemno hiter in sposoben 
doseči odlične rezultate. Nič pa ni 
gotovega, saj je možno vse! In naj 
zmaga najboljši!

Martin Prosen, SEC Racing 
Foto: Simon Špilar

ZMAGA NA PRVI TEKMI SLAVEC SPOZNAL DRUGO PLAT
V sredo, 20.09 je članska ekipa 

KK Plame-pur, pod vodstvom trenerja 
Aleša Lenassija odpotovala v Kran
jsko goro, kjer so odigrali prvo kolo v 
letošnjem prvenstvu za pokal Slovenije 
pod pokroviteljstvom podjetja Špar.

Košarkarji, ki nestrpno pričakujejo 
pričetek ligaškega tekmovanja, ki se bo 
začelo 15.10., so odlično razpoloženi 
zmagali na prvi tekmi brez večjih težav, 
z rezultatom 92 :67.

Tekmo so igralci sicer pričeli neko
liko slabše od pričakovanja, saj so v prvi 
četrtini odigrali nekoliko v krču, vendar 
sta stvari v svoje roke vzela A. Lenassi, 
predvsem pa krilni igralec Stanko 
Rajčič, ki je bil nerešljiva enigma za 
gostitelje, tako da so bistričani četrtino 
rešili v svojo korist.

V ostalih treh četrtinah pa je stekla 
bistriška ‘mašinerija * in popolnoma 
razbila domačine.

Raznovstna igra, meti z vseh po
zicij, zadevali so prav vsi igralci,celotna 
ekipa je bila na parketu, skok, tako v 
napadu in v obrambi ,so popolnoma 
onemogočili misel domačinov na 
kakršno-koli presenečenje .

Najboljši strelci pri bistričanih so bili 
A.Lenassi 35, S. Rajčič 17, M. Novak 
13, B. Mihačič 10 točk.

Naslednji nasprotnik v pokalu Špar 
je ekipa Gorenje Vasi.
PIONIRJI ZAČELI Z ZMAGO , KA
DETI IN MLADINCI PORAŽENI

V pripravah na začetek ligaškega 
tekmovanja so mlajše selekcije KK 
Plame - Pur odigrale prijateljske tekme

tako doma, kot tudi v gostovanju .
Mladinci so se na domačem par

ketu pomerili z svojimi vrstniki iz Posto
jne. Tekmo so izgubili z rezultatom 71 
: 63. Kadeti, ki letos nastopajo v prvi 
slovenski kadetski ligi pa so bili teden 
dni prej poraženi v Sežani pri kadetski 
ekipi Kraškega zidarja. V obeh tek
mah, Ki jih je trener Radovan Petrovič 
ocenil kot dober trening, so bili naši 
košarkarji sicer poraženi, a so prikazali 
dobro igro in bodo brez dvoma odlično 
pripravljeni za pričetek ligaškega dela 
tekmovanja.

Pionirji, kijih od letošnjega avgusta 
vodi Uroš Jenko, so svojo prvo tekmo 
vjesenkem delu odigrali s svojimi vrst
niki iz KK Pivka. Pred dobro obiskano 
tekmo so naši pionirji pokazali izredno 
dobro in domiselno igro ter deklasirali 
vrstnike iz Pivke.

Peter Šircelj

Gregor Slavec je v drugem 
delu letošnje sezone spoznal tudi 
manj prijetno plat avtomobilskega 
športa. Že po znanem pregovoru, 
da nesreča nikoli ne pride sama, so 
se po prevračanju na GHD Rogla 
pridružile še druge nevšečnosti. Pa 
vendar je mladi voznik iz Ilirske Bistrice 
s svojo zvesto in požrtvovalno ekipo 
zmogel težave in sezono pripeljal do 
zaključka.

Končna uvrstitev je sicer slabša od 
pričakovane in realno povsem doseg
ljive, toda prav nesreča na treningu 
dirke na Roglo je s posledičnim 
izpadom točk vzrok za četrto mesto 
v 5.diviziji letošnjega slovenskega 
državnega prvenstva. Sezona je 
namreč kratka, na koledarju je bil 
ovsega 6 dirk in prav vsi rezultati so 
šteli v skupni zbir točk. En sam odstop 
je pomenil slovo od vrha razpredelnice 
in prav to se je zgodilo Gregorju.

Po drugi strani pa so v moštvu 
prav v trenutku, ko so vsi opazoval
ci pričakovali prezgodnji zaključek 
za slavčevo moštvo, fantje zavihali 
rokave, poiskali še zadnje rezerve in 
hitro usposobili tekmovalni avtomobil. 
To pa ni pomagalo, saj je bil Gregor 
primoran pozabiti tudi na visoko 
uvrstitev v krožnem prvenstvu, v kat
erega se je vključil naknadno. Prišlo 
je do nseporazuma pri interpretaciji 
(nenapisanega) dogovora z vodstvom 
kluba, ki so pripeljale do tega, da 
ekipa ni odpotovala na krožno dirko, ki 
je bila v začetku meseca na hrvaškem

dirkališču Grobnik pri Reki. Tako je šla 
po vodi priložnost celo za drugo mesto 
v razvrstitvi DP Slovenije na krožnih 
progah v 2.diviziji! Da bo mera polna, 
je p ra v vzadnji vožnji pete letošnje gor
sko hitrostne dirke v Trbovljah, ko seje

Gregor boril za tretjo stopničko v svoji, 
5.diviziji, pričelo močno deževati, Alfa 
Romeo 156TS bistriškega dirkača 
pa je bil obut v napačne pnevmatike. 
Enako se je zgodilo tudi njegov
emu najresnejšemu tekmecu, zato je 
bila priložnost se toliko večja. Toda 
ne glede na vse, Gregor Slavec 
zaključuje šele svojo tretjo tekmov
alno sezono v svetu avtomobilskega 
športa in vse to sodi v »učni proces«. 
Nabrane izkušnje bodo še kako prišle 
prav v naslednjih letih in držimo pesti, 
da bo perspektivni mladi voznik uspel 
zbrati prepotrebna finančna sredstva 
za nadaljevanje obetavne kariere.

V.K.

HRANILNICA IN POSOJILNICA VIPAVA D.D.
Poslovalnica Ilirska Bistrica, Bazoviška 19 
Telefon: 05 /71 00532

URNIK: PON-PET 8.00 -12.00 in 14.30 -16.30

Si želite nov avto, obnavljate zaloge kurilnega olja, stanovanjsko 
opremo,... in vam primanjkuje denarja. Z najetjem kredita pri HRANILNICI 

VIPAVA lahko vaše želje končno postanejo resničnost.

Smo edina slovenska hranilnica z več kot 110 letno tradicijo. Vedno smo bili, 
smo in bomo pripravljeni prisluhniti vašim potrebam.

Ob jubileju Vam v mesecu oktobru nudimo izredno ugodne 
KREDITE.

ZNIŽANA OBRESTNA MERA ZA 
■l KREDITE

AKCIJA! AKCIJA! AKCIJA!
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DOLORES ČEKADA - PRVA BISTRIŠKA 
SVETOVNA ŠPORTNA PRVAKINJA

Med člani lokostrelskega kluba 
iz domače Ilirske Bistrice je 2. sep
tembra završalo kot v čebeljnjaku. 
Vest, da je njihova članica Dolores 
Čekada postala svetovna prvakinja v 
poljskem lokostrelstvu / tekmovalci 
streljajo na tarče različnih velikosti 
na znanih in neznanih razdaljah od 
10 do 60 metrov/ je hitro potovala 
tudi med občani Bistrice, ki jim šport

in športni uspehi., še posebno vr
hunski, domačih tekmovalcev veliko 
pomenijo.

Na sestanku članov lokostrel
skega kluba in župana je bila hitro 
sprejeta odločitev, da se Dolores 
pripravi svečani sprejem. Župan je

tudi sprejel funkcijo gostitelja na 
slovesnosti, saj je ocenil, da je to 
pomemben dogodek za občino in 
Bistričane. Obveščanje prek radia 
in tiska ter s plakati je steklo takoj od 
jutranjih ur.

Popoldan 4. septembra , na dan 
povratka Dolores čekada iz Švedske, 
so se v parku Nade Žagar zbrali 
člani lokostrelskega kluba in ljubitelji

športa, da bi pozdravili, videli, se 
rokovali s prvo domačo športno sve
tovno prvakinjo ter slišali njene vtise 
iz prvenstva.

Ob razpoloženjski glasbi tria 
Cocktail in »špalirju«, ki so ga prvak
inji postavili domači lokostrelci, je

Dolores ob bučnem in spontanem 
aplavzu prišla na prizorišče.

Župan Anton Šenkinc jo je v 
svojem nagovoru pozdravil v imenu 
občanov. Poudaril je pomembnost 
športa tako v življenju mladih Ilirske 
Bistrice, pa tudi starejših, še posebno 
pa tudi za promocijo Ilirske Bistrice 
ob trenutkih in pomembnih rezultatih, 
ko domači športniki in športnice 
dosegajo tako vrhunske uvrstitve. S 
priložnostnim darilom ji je čestital in 
zaželel še veliko športnih uspehov v 
bodoče.

Domačin Aleš Zidar je v 
sproščenem pogovoru iz Dolores 
izvlekel tiste najpomembnejše 
občutke, ki zmagovalko prevevajo 
ob poslušanju slovenske himne in 
trenutke, ko gre na tekmovanju za 
»biti ali ne biti« .

Na sprejemu so prisotni pozdravili 
tudi drugega člana domačega kluba, 
Matijo Žlendra, ki je na istem tek
movanju med člani dosegel zelo 
visoko 8. mesto.

Njen prvi naslednji 
najpomembnejši cilj pa je uvrstitev 
na olimpijske igre v Pekingu 2008.

Člani lokostrelskega kluba ji 
čestitamo ob imenitnem vrhunskem 
dosežku in se istočasno zahvalju
jemo vsem, ki so ji v tem času poma
gali pri uresničitvi njenih želja. Vse to 
je dosegla s trdim, trdim delom na 
treningih in tekmovanjih.

V.Š.

V
Dolores Čekada

DOLORES ČEKADA in njena 
osebna izkaznica:

Pravi, daje kronična lokostrelka 
od decembra 1996 leta. V tem času 
je dosegla nekaj vidnih uvrstitev:

2. mesto na Evropskem prven
stvu leta 2005 - v isti disciplini

3. mesto ekipno na sredozem
skih igrah leta 2005 / v olimpijski 
disciplini PITA/

3. mesto ekipno na Svetovnem 
prvenstvu leta 2004 in druge 
pomembne uvrstitve.

V letih 2001, 2002 in 2005 je 
bila proglašena za slovensko loko- 
strelko leta.

Razen enega, drži vse državne 
rekorde v 17-tih različnih disci
plinah.

Je prejemnica srebrne plakete 
olimpijskega komiteja Slovenije za 
leto 2005 in Zlatega priznanja istega 
komiteja v letu 2004.

KOMUNALNO PODJETJE 
ILIRSKA BISTRICA

Prešernova 7, Ilirska Bistrica
SIMPLV CLEVER

POIŠČITE SVOJ PROSTOR.
novi Skoda roomster.

Malgaj Postojna, Tržaška 84, tel.: 05 721 14 00 www.malgaj.si
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IGOR ŠIRCEU - 
SVETOVNI PODPRVAK

V soboto, 23. septembra 2006 
je v Zabičah potekala tekma državne 
lige v balinanju med domačo ekipo 
B.K. AGAVE ZABIČE ter B.K. KRIM 
ŠPICA iz Ljubljane. Zasluženo so 
zmagali domači z rezultatom 14:8.

Ljubitelje balinanja pa je razves-

novopečenemu šampijonu je čestital 
tudi bistriški župan Anton Šenkinc, ki 
je mlademu Širclju v imenu občine 
tudi podaril kitaro.

Šircelj se je zahvalil vsem, ki so 
verjeli vanj in ga podpirali na poti 
k uspehu, še posebej pa svojemu

elil Igor Šircelj iz Kuteževega, ki je 
na mladinskem svetovnem prvenstvu 
osvojil srebrno kolajno v »DVOJKAH« 
in postal svetovni podprvak. Našemu

očetu, ki je tudi njegov trener, ter 
družini.

Zagotovo bomo o novih uspehih 
Igorja Širclja kmalu zopet poročali.

Erik Hrvatin

Sobotno tekmovanje je potekalo v sedmih disciplinah. Rezultati:

KROG KLASIČNO
1. tekma 22:27
2. tekma 21:12

POSAMEZNO KLASIČNO
1. tekma 10:8
2. tekma 13:4

TROJKA
- 1. tekma 13 : 3 
-2. tekma 8:9

HITROSTNO ZBIJANJE
-31 : 27

NATANČNO ZBIJANJE
DVOJKA

- 1. tekma 12:2-
- 2. tekma 7:11

-9 : 19
ŠTAFETA

-42:36

ŠPORTNA REKREACIJA 
ŠPORTNA ZVEZA ILIRSKA BISTRICA

razpisuje športnorekreativna 
tekmovanja

ZIMSKA LIGA MALEGA 
NOGOMETA 2006/2007

Prijave sprejemajo do vključno petka, 27. oktobra 2006 na ele
ktronske poštne naslove

sz.il.bistrica@siol.net in zdravko.debevc@siol.net ali pisno na naslov 
Športne zveze II. Bistrica, Bazoviška 26 6250 Ilirska Bistrica. Ob pri
javi navedite ime ekipe in podatke o vodji ekipe (ime in priimek, poštni 
naslov, e-pošta, GSM telefon...... ).

Predvidevamo izvedbo tekmovanja v obdobju november 2006 in 
februar 2007. Organizacija bo potekala v podobni obliki kot v preteklem 
letu.

Po poteku roka za prijave bo sestanek s predstavniki ekip. Ta bo 
predvidoma 3. novembra 2006 ob 18,00 uri v prostorih AŠ Breza, 
Bazoviška 4 v II. Bistrici. Uskladili bomo organizacijo, potek tekmovanja 
in pogoje nastopajočih.

Več informacija lahko dobite na GSM telefon 041 578 613.

8. VETERANSKI TURNIR 
MALEGA NOGOMETA

Športne zveze Ilirska Bistrica pripravlja 8. tradicionalni malonogomet- 
ni turnir za veterane 35+ oziroma za igralce, ki do 31.12.2006 dopolnijo 
35 let.

Tekmovanje bo izpeljano po pravilih igre 4+1 predvidoma v športni 
dvorani pri OŠ A. Žnideršiča v Ilirski Bistrici. Potekalo bo konec novembra 
ali v začetku decembra 2006 pred začetkom ali v okviru ZLMN. V ekipi 
lahko nastopi največ 10 igralcev.

Pričakujemo nastope do 8 ekip zato prosimo, da nam ekipe iz občine 
Ilirska Bistrica sporočijo prijave najkasneje do 20.11.2006.

Prijave in informacije: Elektronski poštni naslovi sz.il.bistrica@siol.net 
inzdravko.debevc@siol.net ali na GSM telefon 041 578 613.

ŠPORTNA ZVEZA ILIRSKA BISTRICA

JADRALNO LETENJE
V mesecu avgustu (od 7.8. do 

19.8.2006) je na Madžarskem, v 
mestu Szeged potekalo mednar
odno tekmovanje v jadralnem letenju 
- ravninski pokal (http://www.flat- 
landcup.hu/). Med 56 tekmovalci, 
ki so tekmovali v štirih razredih je

Pred vzletom na tekmovanju 
Matjaž Novak iz Knežaka, član letal
skega društva ALD Snežnik, regis
triranem v Ilirski Bistrici in s sedežem 
v Knežaku, na tekmovanju dosegel
4. mesto v 15 metrskem razredu z 
jadralnim letalom LS-3.

Tekmovalcem vreme ni bilo na
klonjeno, saj so organizatorji us
peli izpeljati samo 6 od 13 možnih 
tekmovalnih dni. Tekmovanje so 
zaznamovali slabi vremenski pogoji 
s šibkimi dviganji, močnim vetrom, 
nizko bazo oblakov (okrog 1000m), 
pa tudi plohami in nevihtami. Vsi 
našteti pogoji so odločilno vplivali na 
posledično kratke dolžine nalog in 
njihovo nizko povprečno hitrost.

Matjaž je takole strnil svoje vtise 
s tekmovanja:

»Po prvih dveh tekmovalnih 
dneh sem bil uvrščen na 3. mesto 
v skupnem seštevku in minimalnim 
zaostankom v točkah za vodilnimi. 
Boj za medalje pa je preprečil 3. 
tekmovalni dan, ko sem po napaki 
pristal izven letališča s komaj 53 
preletenimi kilometri. Po 3. dnevu 
sem padel na 9. mesto v skupnem

seštevku.
V nadaljevanju sem z dobrim 

letenjem nadoknadil precej zaostan
ka (dnevni rezultati 2., 4. in 3. mesto 
v zadnjih treh tekmovalnih dnevih) in 
končal na skupnem 4. mestu.

Z rezultatom sem zadovoljen.

menskih pogojih z malo tekmovalnimi 
dnevi (6 od možnih 13), kjer napaka 
pomeni ponavadi tudi končno slabo 
uvrstitev, uspel nadoknaditi večji 
točkovni zaostanek.

Tekmovanje v jadralnem letenju

poteka tako, da tekmovalna žirija vsak 
dan na podlagi vremenske napovedi 
izdela nalogo, ki jo morajo jadralni 
piloti obleteti. Dolžina naloge je lahko 
od minimalnih 150km, pa tudi čez 
500km. Če so pogoji prešibki je tek

movalni dan odpovedan. Minimalno 
število tekmovalnih dni za priznanje 
tekmovanja je štiri.

Vsako jadralno letalo je oprem
ljeno z GPS sprejemnikom (satelitska 
navigacija). Tekmovalna žirija po 
pristanku pregleda let in ugotovi, 
če je tekmovalec pravilno obletel 
nalogo in razbere vse parametre leta. 
Tekmovalec za preleteno disciplino 
dobi točke za doseženo povprečno 
hitrost. V primeru predčasnega 
izven-letališkega pristanka štejejo 
samo preleteni kilometri. Vsakod
nevni rezultati se seštevajo v skupni 
seštevek tekmovanja.

Ob izven-letališkem pristanku 
pomočniki tekmovalca poskrbijo 
za vrnitev na letališče. Seveda je 
ob pristanku na njivo ali travnik tudi 
veliko zgodb in anekdot, ki jih zvečer, 
ko se ekipe vrnejo na letališče, 
skupaj podoživimo. Ob Donavi je 
letos 6 jadralnih letal pristalo, na 
videz iz zraka, lep travnik. Izkazalo 
pa seje, da je teren poplavljen in po 
visoko poliranih letalih so v nekaj tre
nutkih skakale žabe. Vrnitev domov 
je zaradi blatnega terena potekala 
vse do enih zjutraj! Domačini so 
sicer zelo prijazni in radi pomagajo. 
Velikokrat smo bili tudi obdarjeni z 
lubenicami. Težave so le pri spora
zumevanju, pa tudi te se da z dobro

voljo premagati.«
Matjažu želimo še veliko ugod

nega vremena in dobrih rezultatov 
v bodoče.

Člani ALD Snežnik 
Foto: Stojan Spetič

Prprl\/Qpm 7pfn kpr Qpm \/ tp-žkih \/rp-

Izven-letaliski pristanek jadralnih letal na požeto njivo

STROGO RESNO
- Haloo, tukaj Ladko! Je to pisarna bodočega župana?
- Da, tovariš, kaj pa želite?
- Hotel bi biti na vaši listi za volitve v občinski svet, kaj za to potrebu

jem?
- Ste vi, tovariš, nori???
- Sem, imate še kakšen drugi pogoj?

STROGO RESNO
Ladko vpraša Milenčico:
• Koga imaš raje, Toneta ali 
Zlatkota?
• Ladko, res ti ne morem pov
edati.
• Zakaj pa ne?
• Tone bi bil jezen.

GOSTILNA s prenočiščiPCTcr
Ema Deželak s.p.

6254 Jelšane

KEMIČNA ČISTILNICA
IN PRALNICA

Iva Dujmovič S.P.Kosovelova la, 6250 Ilirska BistricaTel.: 05/714-20-00, GSM: 041/249-007URNIKPONEDELJEK/SREDA/PETEK

Cenjenim strankam sporočam,da s 1.9.2006 v Pivki na Levstikovi 7 odpiramo zbirni center za kemično čiščenje oblačil in drugega tekstila. Zagotovljen dovoz in odvoz.
8-14TOREK/ČETRTEK
12-19

Ponedeljek, sreda, petek od17 do 20 ure in torek, četrtek od 9 do 11 ure.
SOBOTA/NEDELJA/PRAZNIKI

ZAPRTO V najem oddam kemično
ZA DIJAKE IN ŠTUDENTE 
NUDIMO 5% POPUST!!!

čistilnico v Trnovem.Info na tel.: 05/714-20-00.
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TRGOVINA IN 
PROIZVODNJA 

KOVANIH ELEMENTOV 
OGRAJ - VRAT ...

Logar Sebastijan, s.p.

Bazoviška c. 19 
6250 Ilirska Bistrica

040 / 848 940

<=»FTlKA
Gregor Primc

Gregorčičeva 9, ILIRSKA BISTRICA
Tel.: 05/71-00-510

Trgovski cener PIVKA 
Tel.: 05/75-71-530

2®[PSu“^7 QG»lD[ISffGi[K3Q
mm JE.
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LPG5@SCU^E>Q

GOSTIŠČE S PRENOČIŠČI

Primc Karmen s.p.
Bazoviška 46 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05/714-15-17

UGODNA
POSOJILA

Hitro do kratkoročnega 
kredita v podjetju ŽNIDER S!
Izplačilo takoj!
ŽNIDER S IZOLA 
Cankarjev drevored 5 
Tel.: 05/640 10 90

POSLANSKA PISARNA
VSAK TRETJI PONEDELJEK V MESECU,

OD 15.00 DO 16.00 URE 
V PROSTORIH SLS, BAZOVIŠKA 26.

POSLANEC DRŽAVNEGA ZBORA REPUBLIKE 
SLOVENIJE, G. JOSIP BAJC

^ Dom na Vidmu
I P) j ) Gregorčičeva 2, Ilirska Bistrica 
L_J-^ tel.: 05/71-41-344 ODPRTO:

^ od ponedeljka do sobote od 10.00 do 21.00 
~ AKCIJA: 3 + 2 + 1

3 FILME PLAČATE, 2 POSODIMO BREZPLAČNO, 1 DAN KASNEJE VRNETE
■ VIDEO TOP Id
■1. INSAJDER ■ triler
■2. SYRIANA - triler
■3. ANTARKTIKA-pustolovski
■4. HIŠA DEBELE MAME 2-komedija
■5. FILM, DA TE KAP 4-komedija
■6. ČEZ 30 IN ŠE VEDNO PRI TASTARIH • komed.
■7. GORA BROKEBACK- drama
■8. DIVJINA-risanka
■9. STEZA SLAVE-res. dog.
■10. FILM ZA ZMENKE-komedija_ _ _ _ _ _ _ _
R.RES-N ElvmVms ob man EORMMiOV

Suma inženiring d.0.o. 

PROIZVODNJA KOVANIH ELEMENTOV, 
IZDELAVA OGRAJ, REŠETK IN VRAT PO NAROČILU 

tel.: +386(0)5/71-10-244

OIC Trnovo
Vilharjeva cesta 47, 6250 Ilirska Bistrica

tel./fax: 05/71-10-242

Cj G> Cj 10 M C J L o P j l o n J L n
A/O 0x736X73^
r>I o nlln n ! o n

RC - TURISTIČNO INFORMACIJSKI CENTER
Bazoviška cesta 12
6250 ILIRSKA BISTRICA
tel. :05/710 1 384
e-mail: center.razvojni@siol.net

Koledar prireditev za oktober 2006
KAJ KJE KDAJ KDO INFO
»Moja dežela, lepa in gostoljubna«, OŠ Antona Žnideršiča 07.10.2006 Občina Ilirska Bistrica 05/ 71 41 361
podelitev priznanj za najbolj urejene Ilirska Bistrica ob 18.uri Območna obrtna zbornica 05/ 71 00 360
stanovanjske hiše, ustanove in okolje Ilirska Bistrica

Spominski večer v počastitev alpinistu, grad 08.10.2006 Kulturno-turistično-športno 05/ 71 47 365
domačinu Bojanu Počkarju Prem ob 16.00 društvo Prem Jerica Strle

Strokovno predavanje numizmatikov Pizzerija Park 22.10.2006 Primorsko numizmatično 05/ 7142 639
Ilirska Bistrica od 9.00 - 12.00 društvo Ilirska Bistrica Vojko Čeligoj

ogled gradu Prem s stalno razstavo Grad Prem stalna razstava oskrbnik Franc Memon Franc Memon
prazgodovinskih gradišč z območja Prem 041/ 931 217

TIC
05/ 710 13 84

ogled spominske sobe Dragotina Ketteja bivša OŠ stalen ogled oskrbnica Marija Dovgan Marija Dovgan
Prem 05/ 71 47 374

TIC
05/ 710 13 84

ogled Hodnikovega mlina Ilirska Bistrica Ilirska Bistrica ogled po dogovoru Turistično društvo Vojka Lenarčič
Ilirska Bistrica 05/7145 280

V koledarju prireditev lahko objavljate vsi, brezplačno. Podatke za objavo nam morate sporočiti do 18. 
v mesecu za naslednji mesec. Vabljeni k sodelovanju!

Mojca Memon
<><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><X><X><XXX><>^

Po sklepu strokovnega 
kolegija družbe TIB TRANS
PORT d.d. Ilirska Bistrica, z 

dne 4.9.2006 dajem

RAZPIS
Za prodajo počitniškega apart
maja v Termah Čatež, Topliška 

cesta 35, Čatež ob Savi

Apartma številka P-35 meri 37 
m2 stanovanjske površine.

Cena apartmaja znaša 
13.000.000 SIT

Za dodatne informacije se 
lahko osebno zglasite v pisarni 
splošno-upravne službe družbe 

ali pokličete telefon 
05/70-40-160

Ilirska Bistrica, 4.9.2006

Direktor:
Danilo ŠTEMBERGER

VULKANIZERSKA DELAVNICA]
TOVORNA VOZILA OSEBNA VOZILA '

Vulkanizerska delavnica na podjetju TIB Transport, 
Šercerjeva 17, Ilirska Bistrica

za vse vrste vozil 
za osebni in tovorni program:

vsak dan 7.-17. ure 
v soboto 7.-15. ure

Informacije dobite na tel.: 05/70 40 116 

KDOR VARČUJE, NATIBu GUME ZAMENJUJE!

Sl B inštalacije d.o.o.
Jablanica 12, 6250 Ilirska Bistrica
tel.: 05 714 85 15
fax: 05 714 85 16
GSM: 041 714 394
e-mail: sibist@slol.net
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PLAMING
Plaming,
projektiranje in izdelava 
tehnološke opreme, d.o.o. 
ul. Nikole Tesla 5, p.p. 68 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: +386 (0)5/70-410-00 
fax: +386 (0)5/70-410-55 
e-mail: info@plaming.si
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PRODAM
Prodam sesalnik znamke Vorvverk z vsemi 

priključki, rabljen 1 leto, ugodno. Informacije 
na št. 041 395459

Prodam odlično ohranjen SUZUKI 
BALENO, 1300 ccm, 62 kw, karavan, metalne 
barve, letnik 98, registriran do 1.11.2006, 
prevoženih 76.000 km. Cena po dogovoru. 
Tel.:05/7144-317 ali 041/395-445

Prodam 15-tonski cepilec drv na električni 
pogon 380 voltov, dolžina cepanja je 110 cm. 
Cena po dogovoru.

Tel.: 040/282-901

V Ilirski Bistrici prodam 3-sobno stano
vanje, 72m2, v Vojkovem drevoredu. Info 
popoldan.

Tel.: 041 /433-973 ali 041/469-497

Prodam »Matjacovo« kmetijo, lahko 
tudi posamezne parcele, na Topolcu; Info: 
01/705 1073 ali 041/411 438;

Prodam več kubičnih metrov suhih desk 
debeline 25 mm in grede 18x18 dolžine 5-7 
metrov.

Tel: 041/799-478

Prodam motorno kolo, APN 6, starejše. 
Cena po dogovoru.

Tel: 05/788-01-85

Prodam motorno koso “AMA” AG1 450, 
1,6 KM, enojno držalo, dve glavi (nitka in rezilo 
za travo). Kosa je nova in še ni bila rabljena. 
Cena 60.000 SIT

Tel.: 041/640-912 - popoldan

Prodam 20-colsko otroško kolo s čelado, 
primerno za starost od 5-7 let.

Tel.: 031/869-797

Prodam samohodno rotacijsko kosilnico 
Agromex Futura, 4-taktni motor Tecumseh 4 
kW (5,5 KS), širina reza 50 cm, rotirajoči disk 
s štirimi noži, opremljena s črpalko za olje, 
vgrajen samodejni varnostni STOP, za košnjo 
višje trave; malo rabljena.

Tel.: 041/484 171.

V stanovanjski soseski Rozmanova ulica 
24, Ilirska Bistrica prodam trisobno stanovanje 
v izmeri 69,67m2. Cena stanovanja znaša 
14.500.000,00sit. Resni interesenti lahko 
dobite informacije na tel. št. 040-718-876.

Prodam Opel Astro 1.4 letnik 92, 
prevoženih 200.000 km, registriracija do 
11/2006. Cena: 180.000 SIT.

Tel.: 031/562 875

Prodam kombi Peugeot Partner 1.4,
170.000 prevoženih kilometrov, cena
650.000 SIT.

Tel.: 031/357 463 ali 041/535 642

Prodam otroške carving smuči Elan 
Integra 5.0 JR, dolžina 103 cm, z vezmi 
Salomon, rabljene dve sezoni - cena 15.000 
SIT in veleslalomske carving smuči za dobre 
smučarje Elan Integra 9.0, dolžina 180 cm, z 
vezmi Eguipe, malo rabljene za 25.000 SIT.

Tel.: 051/319 115

Prodam stanovanje v Opatiji, 65 m2, II. 
nadstropje, sončna stran, pogled na morje, in
formacije zvečer na tel.: 00385 51 715 047

Prodamo hišo na Bazoviški 31 v Ilirski 
Bistrici. Tel.: 05/714 40 34

V Ilirski Bistrici prodamo večjo dvostano
vanjsko hišo, razgibano, nadstandardno, 
večja parcela na zanimivi lokaciji, letnik 1962, 
cena 35 mio SIT.

Tel.: 031/487 227

Prodam dobro ohranjen Ford Orion 1,4i 
za rezervne dele, cena po dogovoru.

Tel.: 05/714 20 92 ali 051/603 141

V Novokračinah prodam parcelo za 
vikend ali čebelnjak - asfalt, voda in elektrika 
v neposredni bližini. Tel.: 041/739 829

Prodam parcelo v Jelšanah (1500 m2) 
primerno tudi za gradnjo.

Tel.: 041/590 793

Prodam moško gorsko kolo Specialized 
Hard rock oprema Deore/Alivio, vilice z regu
lacijo, plus ostala oprema.

Tel.: 031/339 204.

Na Jurčičevi 18 v Ilirski Bistrici adaptiramo 
4 stanovanja, tri v velikosti 50 m2 in eno 70

m2. Interesenti pokličite na 041/740 583; 
možnost dogovora o razporeditvi prostorov.

Prodam zazidljivo parcelo velikosti 2000 
m2 za gostilno Gril Danilo (v celoti ali po polovic
ah). Informacije po telefonu 031 /672 050

Prodamo zazidalno parcelo. Okolica 
Ilirske Bistrice. Tel.: 05/71 42 150 ali 
041/353 397.

Prodam pomivalni vgradni stroj Candy. 
Tel.: 05/ 71 45 704

Prodam seno (bale) in domačo slovovko. 
Tel.: 05/753 03 87

Ugodno prodam kabelsko za stanovanje. 
Tel.: 070/450 033

V Ilirski Bistrici prodamo poslovno 
stanovanjsko hišo ob glavni cesti; 750m2, 
starejša, meščanska, dvonadstropna z 
visokim podstrešjem, vseljiva, vrt, dvorišče, 
parcela 800 m2, primerna za večdružinsko 
stanovanjsko hišo s poslovnimi prostori v 
pritličju 300 m2. Tel.: 05/714 50 53

Centralna peč za nafto Pensott GT 18- 
26 s komplet vgrajenim sistemom, cena po 
dogovoru. Tel.: 041 552 910

KUPIM
Kupim zazidalno parcelo 1000 m2 v 

okolici II. Bistrice.
Tel.:041/799-478

Kupim ali najamem enosobno ali dvosob
no stanovanje v Ilirski Bistrici.

Tel.: 040/950-125
Kupim vikend ali parcelo na Sviščakih. 

Tel.: 041 /693-029 ali 031 /693-029

Kupim garsonjero ali enosobno stano
vanje v Ilirski Bistrici.

Tel.: 040/141-656

Kupim stanovanje v Ilirski Bistrici.
Tel.: 040/233 913

Kupim ali vzamem v najem manjše 
stanovanje. Brane Pustovrh, Tovarniška 10, 
1000 Ljubljana

Kupim dvosobno stanovanje v Ilirski 
Bistrici.

Tel.: 031/573 943

Kupim starejšo hišo v okolici Ilirske 
Bistrice, lahko tudi manjšo kmetijo. Pogoj je 
velikost parcele nad 1.500 m2.

Tel.: 040/838 520

ODDAM
Oddam hišo v Ilirski Bistricci, Bilčeva pot 

5, z vso notranjo opremo.
Tel.:01/518-47-67 po 21. uri

Oddam trgovski lokal v izmeri 60 m 
(Trgovina Jerica), na Plaču 7. Tel./Fax: 
05/7144467 ali 01/430-7640

V Mikozi oddamo poslovni prostor 15 m2; 
Info: 041/648 955;

Oddam opremljeno garsonjero v 
Gregorčičevi ulici v II. Bistrici.

Tel.: 041/464 165

Oddam opremljeno pisarno velikosti 15 m2 
in poslovni prostor, velik 55 m2 v OiC Trnovo, 
Vilharjeva 35. Primeren je za trgovinsko, gostin
sko ali pisarniško dejavnost in ima samostojen 
vhod. Informacije TELES d.o.o. Tel.: 05/711 
01 00; GSM:041 /616 411

Oddam lokal v Ilirski Bistrici (bivša Plani
ka). Info: 031/453 340 ali 041/245 160

Oddamo poslovni prostor v Jelšanah, 
primeren za različne dejavnosti.

Tel.: 041/363 422

NAJAMEMI
Najamem hišo z vrtom v Ilirski Bistrici 

ali okolici.
Tel: 041 /234-825

5-članska družina najame stanovanje v 
II. Bistrici;

Info: 031/414 616;

Najamem stanovanje v Ilirski Bistrici.
Tel.: 040/233 913

V Ilirski Bistrici najamem stanovanje.
Tel.: 040/473 156

ŽIVALI
Podarim psičke, stare dva meseca, 

mešančke. Mati čistokrvna Škotska ovčarka 
(Lesie).

Tel.: 05/7145-760

Čistokrvne nemške ovčarke ugodno 
prodam;

Info: 041/627 729;

Male pasemske živali, svilene kokoši, 
aurokane, nosijo jajca z zeleno lupino, race, 
muflone, štajerske kokoši prodamo!

Tel.: 041 564749
STORITVE
Starejši osebi pomagam na domu.
Tel.: 031/310 410

Vas zanima delo v uspešnem podjetju, 
ki ima vizijo in širi področja delovanja in 
poslovanja? Vas veseli delo z ljudmi? Si želite 
možnosti napredovanja? V KLUBU PROTEKT 
iščemo nov, svež kader, ki je pripravljen 
sodelovati z nami na področju trženja in 
vodenja.

Za več informacij pokličite 040/556-145 
ali pišite na e-mail klubprotektp05@gmail. 
com.

Ugodno inštruiram matematiko, poslovno 
matematiko in statistiko.

Tel.: 041/337 767

Inštruiram angleščino in italijanščino za 
osnovno in srednjo šolo.

Tel.: 71 44 384

Nudim varstvo otrok na svojem domu v 
Ilirski Bistrici, v dopoldanskem času.

Tel.: 05/7141-947

Nudim varstvo otrok na svojem domu v 
Jelšanah.

Tel.: 041/242 563 ali 05/788 50 79

Kvalitetno inštruiram matematiko, fiziko 
in kemijo.

Tel.: 040/905 356, 05/71 17 790

Inštruiram in poučujem italijanščino, 
popravljam diplomske naloge v slovenščini. 
Tel.: 040/378 888 Patricija

Lektoriram slovnične, tiskarske napake 
vseh slovenskih besedil, prevajam tudi 
hrvaška in srbska besedila.

Tel.: 040/640 429

Izpiti iz slovenskega jezika za pridobitev 
državljanstva. Informacije na 041/762 724

koliSter Dolenje 2a, 05/788 60 10 

PE Ilirska Bistrica, 05/710 14 30

■- NOVA PONUDBA «■

MERJENJE IZPUŠNIH PLINOV
delovni čas od 8. do 19. ure, v soboto od 8. do 14. ure. 

Prodaja vozil OPEL 05 / 788 60 09 
Akcija staro za novo do 530.000 SIT popusta

AGILA, CORSA, ASTRA, MERIVA, ZAFIRA, VECTRA, SIGNUM, VIVARO, COMBO
NOVA OPEL ASTRA

1 POOBLAŠČENI OPEL"©- SERVIS *■ 
■ ORIGINALNI REZERVNI DELI M 

Dve leti garancije
E ORIGINALNA DODATNA OPREMA fl

... od 16. do 22. oktobra...

TEDEN
VSEŽIVLJENJSKEGA
UČENJA

Teden vseživljenjskega učenja (TVU) je festivalsko 
zasnovana prireditev Andragoškega centra Slovenije in vse 

številnejših izvajalcev po vsej Sloveniji, pa tudi zunaj državnih 
meja, s katero skušajo predstaviti ali poudariti različne vidike 

vseživljenjskega učenja.

V svetu, ki prinaša vsak dan kaj novega, v katerem se ko
renito spreminjajo oblike sporočanja, zahteve na trgu dela 

pa tudi politični in socialni okviri, se lahko uspešno znajdemo 
le z nenehnim spopolnjevanjem. Učenje namreč poteka v 

vseh življenjskih obdobjih, namenjeno je vsem ljudem, v vseh 
okoliščinah in vlogah. Z organizacijo Tedna vseživljenjskega 
učenja, ki letos poteka že enajsto leto, presegajo pojmovan
je, da šolsko izobraževanje zadošča za vse življenje, in s tem 
uveljavljajo strategijo vseživljenjskega učenja. Učenje je pot h 
kakovostnejšemu življenju. S Tednom poudarjajo, da se ljudje 
ob učenju razvijamo tudi osebnostno, čustveno, duhovno, in 

ne le intelektualno.

Teden vsako leto zaživi v številnih prireditvah po vsej Slov
eniji, ki so povezane z učenjem, izobraževanjem in ustvarjal
nimi dejavnostmi. Prireditve so namenjene ljudem vseh star
osti, vseh izobrazbenih ravni in najrazličnejših potreb. Izva

jalci jih vabijo na dneve odprtih vrat, okrogle mize, razstave, 
predstavitve izobraževalnih programov, učne in ustvarjalne 
delavnice, testiranja, pogovore, demonstracije, na kulturne 

in družabne dogodke, kot so predstavitve knjig in drugih 
publikacij, literarni večeri, koncerti, srečanja ob besedi in 
glasbi, lutkovne igrice, sprejemi, podelitve priznanj, novi
narske konference, klubski sestanki, ogledi znamenitosti, 
pohodi po učnih poteh in poteh kulturne, naravne in druge 

dediščine, tekmovanja, športne prireditve in podobno.

Tudi OE Ljudska univerza Ilirska Bistrica bo v času 
Tedna vseživljenjskega učenja izvajala razne delavnice.

Starše in otroke vabijo na :

Pravljične delavnice (17.10., ob 17.uri)
• Uporaba interneta (18.10. in 20.10. od 17. ure dalje 

ter 21.10. od 10. ure dalje na Gimnaziji Ilirska Bistrica, 
v učilnici e-šole)

• Brezplačno testiranje znanja iz tujih jezikov 
(vsak dan univerze)

Vabljeni!

.letnica
/

Te dni sta v Ilirski Bistrici praznovala 50.letnico 
skupnega življenja Lilijana in Nikolaj Krašovec, nekdanji 
družbenopolitični delavec, športni funkcionar, predvsem 
pa najbolj vsestranski športnik v občini...

<XKXXXXXXX><X>0<K><X><X>0<>00<>00000

Zlatoporočencema želimo še mnoga leta skupnega 
življenja in zdravja trije otroci in štuje vnuki.
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TELEKOMOV POHOD NA BORZO

BORZNOPOSREDNIŠKA 
HIŠA D.D.

Ljubljanska borza skuša v zadn
jem obdobju privabiti več tujih inves
titorjev na slovenski kapitalski trg. 
S tem namenom je v tujih finančnih 
središčih že nekajkrat organizirala 
predstavitve največjih domačih 
podjetij. Junijski predstavitvi v Frank
furtu, kjer ima sedež tudi Evropska 
centralna banka, je tako sledila v 
preteklem mesecu predstavitev slov
enskega trga v avstrijskem Dunaju, 
kjer imajo sedež številne mednar
odne investicijske banke. Z večjo 
udeležbo tujih investitorjev bi se na 
Ljubljanski borzi povečal promet, 
slednje pa bi pozitivno vplivalo tudi 
na razvoj kapitalskega trga in pojav 
novih finančnih produktov.

Tako v borznih krogih kot tudi 
v medijih se je v zadnjem obdobju 
največ govorilo o trenutno zelo ak
tualnem začetku kotacije Telekoma 
na Ljubljanski borzi. Do nedavno 
so lahko investitorji s Telekomom 
trgovali na neorganiziranem trgu, z 
uvrstitvijo te družbe na borzo pa bo 
lastništvo nad podjetjem prehajalo 
preko borznega trgovalnega sis
tema. Bližajoča se uvrstitev na borzo

je pozitivno vplivala na ceno našega 
največjega telekomunikacijskega 
podjetja, ki se je pred pričetkom 
kotacije gibala dkrog 73.000 tolar
jev. Pozitiven trend že nekaj časa 
beleži tudi cena delnice Krke, ki je 
presegla 170.000 tolarjev. Poleg 
dobrega poslovanja je lahko razlog 
za rast tudi nakup 400 delnic s strani 
predsednika uprave g. Colariča. 
Nakup delnic s strani uprave ali 
nadzornega sveta je običajno znak, 
da vodilni ljudje zaupajo v bodoče 
poslovanje podjetja in pričakujejo 
višje cene delnic, kar večkrat vpliva 
tudi na odločitve drugih investitorjev. 
Za razliko od pozitivnega gibanja del
nic Krke se je trgovanje s Petrolom 
po objavi informacije o povezovanju 
z ruskim Lukoilom umirilo. Z delnico 
se je takoj po objavi informacije o us
tanovitvi novega slovensko-ruskega 
naftnega podjetja trgovalo celo pri 
118 tisočakih, vendar se je v nasled
njih tednih zaradi pomanjkanja novih 
informacij cena spustila nekoliko nad 
100.000 tolarjev.

Jugovzhodni trgi nadaljujejo svoj 
zmagovalni pohod višjim cenam del
nic naproti, čeprav bi se lahko zaradi 
zavidljive rasti v zadnjih mesecih proti 
koncu leta umirili. Islandski Actavis 
se je umaknil iz boja za hrvaško 
Plivo, tako da je trenutno prevzemu 
bližje ameriški Barr, ki je za delnico 
nedavno ponudil 820 hrvaških kun. 
Zaradi večjega interesa investitorjev 
za farmacevte v jugovzhodni regiji na 
vrednosti pridobiva tudi makedonski

Alkaloid, katerega cena se trenutno 
giblje okrog 5.800 denarjev. Rastem 
v Makedoniji se niso mogle upreti 
niti banke, s katerimi se na tem trgu 
tudi največ trguje. Z izčrpanjem in
vesticijskih priložnosti na Hrvaškem 
in v Makedoniji bi lahko v prihodnje 
investitorji pričeli aktivneje trgovati 
na Beograjski borzi, kjer bodo glede 
na nedavno sprejeto zakonodajo ob 
koncu leta lahko pričeli delovati tudi 
vzajemni skladi.

Tuji trgi investitorjem v zadnjem 
mesecu niso dali zadovoljivih rezulta
tov. Iranska vlada je zavzela bolj umir
jeno stališče do jedrskega vprašanja, 
sezona hurikanov v Mehiškem zalivu 
pa je relativno mirna, zato do težav 
pri dobavi nafte ne prihaja. Zaradi 
slednjega se je z nafto trgovalo pri 
nivoju okrog 62 dolarja za sodček, 
nekateri analitiki pa temu energentu 
napovedujejo celo nižje vrednosti. 
Makroekonomske objave v Ameriki 
kažejo na pričakovano umiritev 
gospodarske rasti, čeprav je pod 
nadzorom tudi inflacija, ki predstavlja 
glavnim svetovnim gospodarstvom 
največjo grožnjo. Ali bodo mednar
odni trgi po nekajmesečnem tavanju 
prešli v podobno fazo rasti, kot smo 
ji bili priča v začetku leta, bo najver
jetneje vidno na jesen.

ILIRIKA Borzno posredniška 
hiša d, d.

Andraž Vrh, upravljavec 
premoženja

OBVESTILO
Ob praznovanju 15.obletnice delovanja bo Dom starejših občanov 

Ilirska Bistrica v sodelovanju z Območno enoto Rdečega križa v mesecu 
oktobru 2006 organiziral

20-URNI TEČAJ NEGE BOLNIKA

Tečaj je namenjen vsem,ki se srečujete s pomočjo bolnikom in 
starejšim,ali pa ne želite,da bi vas takšna situacija doma presenetila 
nepripravljene,Potekal bo v večnamenskem prostoru Doma.Poudarek 
bo na negi starostnika.

Vsebina:
- Socialno-pravna pomoč bolniku in starostniku (Nadja Vidmar,univ. 

dipl.soc.delavka) -1 uro
- Značilnosti starostnika (dr.Brigita Novak-Šarotar, spec.psihiatrije) -2 uri
- Nega bolnika z demenco (Vesna Bizjak, viš.del.terapevt) -1 uro
- Nega bolnika na domu - teoretični in praktični del (Mateja Simčič, med. 

sestra; Vesna Bizjak, vodja zdravstveno negovalne službe) -16 ur

Dovolite nam,da svoje dolgoletnje izkušnje delimo z vami.

Prijave in dodatne informacije na tel.714 1 244 (Vesna Bizjak),ali 041 
233 194 (Nada Čeligoj), najkasneje do 13. oktobra.

Prispevek za tečaj znaša 3.000 sit,udeleženci na koncu prejmejo 
potrdilo.

V mesecu okt.in novembru ne zamudite:
- 20.10.2006 v Domu starejših občanov Dan odprtih vrat - priložnost 

za vse, ki bi si radi pobliže ogledali življenje in delo ter namestitve 
v Domu.Vodeni ogledi ob 10.,14.in 16.uri. Ob tem spremljevalna 
razstava izdelkov delavcev Doma

- 23. - 27.10. od 16. -19.00 ure; Tečaj Nega bolnika na domu
-17.11.2006 v Dvorani Doma: ogled krajšega filma o značilnih težavah v 

starosti,nato okrogla miza in pogovor na temo “Pozabljam - pomagajte 
mi!”

IZJEMNA
PONUDBA

m i r m Mami
1 e -"V. --v'-

Peljite se s stilom.

Jfc _ _______
t Stilo že od 2.650.000 SIT (11.058,25 €)

ogata serijska oprema:
J$ Z EBD, klimatska naprava, varnostni blazini, 6 stopenjski menjalnik,

www.avtotrade.si
FJRT

PONUDBA VELJA V MESECU SEPTEMBRU IN OKTOBRU
NAJbolje prodajani model v Evropi v svojem segmentu 
NAJprostornejšI v svojem segmentu 
NAJugodnejši pogoji nakupa

KUPCU NUDIMO MOŽNOST MENJAVE STARO ZA NOVO, UGODNE POGOJE FINANCIRANJA 
KRIJEMO STROŠKE REGISTRACIJE (CESTNINA, TABLICE, IZDAJA PROMETNEGA 
DOVOLJENJA, PRIJAVA).
VSAKEMU KUPCU NOVEGA VOZILA PA PODARIMO tIiDI 4 ZIMSKE GUME

AVTOTRADE. d.o.o., VRHNIKA 
• SINJA GORICA 11 

1360 VRHNIKA
FiAT

www.avtotrade@siol.net
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Upravna enota Ilirska Bistrica objavlja na podlagi 21. člena Zakona 
o evidenci volilne pravice (Ur.list RS št. 52/02, 11/03, 73/03)

RAZGLAS
o razgrnitvi volilnih imenik
ov za volitve župana, članov 

občinskega sveta in svetov KS 
v Občini Ilirska Bistrica, dne 

22.10. 2006
1. Volilni imeniki za volitve župana in članov občinskega sveta ter sve

tov KS v Občini Ilirska Bistrica dne 22.10. 2006, so razgrnjeni in 
državljanom na vpogled na naslednjih mestih:
- na Krajevnem uradu Knežak za volilna območja Bač, Knežak, Ko

ritnice, Podtabor in Šembije
- na Krajevnem uradu Podgrad za volilna območja Gabrk, Huje, 

Hrušica, Male Loče, Podgrad, Podbeže, Pregarje, Račiče in 
Rjavče

- na Matičnem uradu v Ilirski Bistrici za vsa ostala volilna območja.
2. Volilni imeniki bodo razgrnjeni do vključno 7.10.2006.
3. Vsak državljan ima pravico do vpogleda v razgrnjen volilni imenik in 

zahtevati popravek v primerih:
- če sam ali kdo drug ni vpisan v volilni imenik volišča, na katerem 

ima
pravico glasovati
-če je vpisan kdo, ki nima volilne pravice ali nima volilne pravice na 

območju upravne enote oz. tega volišča
- če je vpisana oseba, ki je umrla
- če je nepravilno vpisano osebno ime ali drug podatek, ki se nanaša

nanj ali na koga drugega.
4. Popravek lahko zahteva državljan ustno ali pisno na matičnem oz. 

krajevnem uradu najpozneje 15 dni pred dnem glasovanja, t.j. do 
vključno 7.10.2006

5. Pozivamo državljane, ki so spremenili kraj oziroma naslov stalnega 
prebivališča, pa še niso izpolnili prijavne obveznosti po Zakonu o 
prijavi prebivališča (Ur. List RS št. 9/01, 39/06), da podajo prijavo 
pri pristojnem upravnem organu in bodo tako pravilno vpisani v 
volilni imenik.

6. Opozarjamo, daje začasna javnost splošnih volilnih imenikov namen
jena le njihovemu ažuriranju, nikakor pa ne prepisovanju ali kopiranju 
v kakršnekoli namene.

* REZANA POLIURETANSKA PENA

Podgrad 110, 6244 PODGRAD 
Tel.: 05/783-62-10 centrala

05/783-62-11 direktor 
Faz: 05/783-63-20
GSM: 041/611-395 
e-mail: purplatex@siol.net

^//////////////////////////////////////////////////////////////^^^^^

DRUŠTVO UNIVERZA ZA III. ŽIVLJENJSKO OBDOBJE 
| ILIRSKA BISTRICA |

!

RAZPISUJE v 
šolskem letu 2006/2007
Naslednje krožke: mentorji:

ANGLEŠČINA 1 

ITALIJANŠČINA 1 

ITALIJANŠČINA 2 

NEMŠČINA 

RUŠČINA

LITERARNI KROŽEK 

KULTURNA KLEPETALNICA 

UMETNOSTNA ZGODOVINA 

SPOZNAVAJMO DOMAČI KRAJ

| KLEKLANJE 

1 PLESNI KROŽEK

prof. Nataša ZIDAR 

prof. Patricija DODIČ 

prof. Sergij ŠLENC 

Erna VOLK 

prof.Meta FRANK 

prof.Meta FRANK 

Zalka ŠAJN

prof.Roman GUSTINČIČ

Nadja BAŠA,
Marica GABERŠNIK

Jana BENIGAR 

Mojca Klanšček

| Tečaji (3-5 srečanj):

1. RAČUNALNIŠKI TEČAJ - začetni in nadaljevalni v sodelovanju z |
E-šolo |

2. KALIGRAFIJA (lepopisje) - Nadja Baša |
3. OBLIKOVANJE GLINE IN SLIKANJE NASVILO-Sonja Munih, Metka |

Vergan |
4. PRIPRAVA IN DEKORIRANJE MESNIH PLOŠČ IN HLADNEGA I

BIFEJA
5. OBNOVA CPP (cestno prometnih predpisov)-v sodelovanju z 

avtošolo Breza Ilirska Bistrica
Pogoji:
Prijava, plačilo članarine in šolnine (v obrokih če krožek deluje celo | 

leto sicer ob začetku tečaja). |
Programi so namenjeni občanom v tretjem življenjskem obdobju, | 

sprejemamo pa tudi mlajše. |
Skupine začnejo ali nadaljujejo svojo dejavnost če je v 

posamezni skupini najmanj 7 udeležencev.
Prijavite se lahko

| od ponedeljka 02.10.2006 do petka 06.10.2006 
| - od 12. do 15.ure na sedežu Društva Univerze za III. življenjsko ob- | 
| dobje, Kidričeva 15 (DSO) - osebno |
| - po telefonu na številko 71 00 345,041 738 927 |

■

EURO MB

NIZKE GRADNJE
NEPREMIČNINSKA

AGENCIJA

ZA ZNANEGA KUPCA

IŠČEMO
STANOVANJSKE HIŠE
II. Bistrica in okolica od 28-31 MIO 
Podgrad (starejša, velik vrt) 28 MIO
GRADBENE PARCELE
II. Bistrica - okolica
STANOVANJA
otok Cres več stanovanj od 46 do 123 m2, 
cena 1700 - 2200 EURO/m2
LOKALI, PISARNE 
Posredujemo pri npjemu več 
poslovnih prostorov v II. Bistrici

VI JI M

VABILO
Vabimo vas v prostore Lokalne 

turistične organizacije na Razvojnem 
centru Ilirska Bistrica

Na Razvojnem centru Ilirska Bis
trica imamo v ponudbi kar nekaj kn
jig, ki jih lahko podarite kot poslovna 
darila ali pa za druge namene ob 
drugih pomembnih dogodkih.

Najbolj zanimiva je ta trenutek 
knjiga »Brkinske dobrote« avtorja 
dr.Stanislava Renčlja v kateri opisuje 
jedi z našega področja poleg tega 
pa ob temu opisuje tudi ljudske 
šege in navade z območja, saj so 
bile tudi jedi značilne ob posebnih 
dogodkih...

Poleg te knjige imamo na zalogi 
tudi biografijo o Ketteju, avtorja Silva 
Fatur, zbirko najvedrejših pesmi o 
Ketteju, zbirko fotografij o Ilirski Bis
trici, Premu, karto Snežnika, DVD 
Slovenija, kjer je izpostavljena tudi 
Vetrova pot na kateri se nahaja tudi 
občina Ilirska Bistrica, raznovrstne 
razglednice o krajih v občini Ilirska 
Bistrica.....

Vljudno vabljeni

esirmio
OtTgerofirna fino profisOTsdciOa <3o0o®=

ESIMIT technology d.o.o. 
Vojkov drevored 14 
6250 Ilirska Bistrica

n,c. telefon: 05/711 02 00 
teto: 05/711 02 10 
e-mail: esimit@esimit-tech.si

GRADBENI CENTER
Miro Iskra s.P.
Vojkov drevored 28 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05/71 00 756 
faz.: 05 / 71 00 757 
GSM: 031 / 328 746 
e-mail: gciskra@volja.net

URNIK
7.00-19.00 

sobota 7.00 -12.00
10% popust na 

določene artikle
DOSTAVA NA DOM

[P[|(D[£[F3[L£L£\

PARK
TEL.: 71 45 144

CENIK OBJAV:
1 stran: 120.000 SIT - 500,75 EUR
1 /2 strani: 80.000 SIT - 333,83 EUR 
1/4 strani: 40.000 SIT - 166,92 EUR 
1/8 strani: 30.000 SIT - 125,19 EUR

OSMRTNICA:
1 /8 strani brez slike: 5.000 SIT - 20,87 EUR 
1/8 strani s sliko: 6.000 SIT - 25,04 EUR

Cenik zakupa prostora velja za oglaševanje ter za politična sporočila. 
Objave na zahtevanih straneh ter na prvi in zadnji strani so višje za 
30%. Cene ne vsebujejo DDV. Cene v evrih so informativnega značaja, 
preračunane so po centralnem paritetnem tečaju 1 EUR = 239,64 SIT).

RAZLIČNE
VELIKOSTI

PIZZ

RAZVOZ PIC JE CEL DAN 
9 - 22 URE

Inf«!
integratof

PODJETJE ZA MODERNO

IVTOBOD
TEHNOLOGIJO cd.o.o.

-

-J--;

NOVO!
OPREMA ZA GLASBENIKE IN STUDIO 

mikrofoni, kabli, stojala, konektorji, zvočniki...

symantec.
Svetovanje

Servis računalniške opreme 
Vzdrževanje in postavitev računalniških mrež 

Prodaja računalniške opreme 
Registracija domen

Postavitev in gostovanje spletnih strani 
Obročno odplačevanje

SONY Madd d.o.o. 
Vojkov drevored 2 

Ilirska Bistrica

15**” Z V
MfPšfOO V

tel.: 05 710 14 98 
faz: 05 710 14 99 

e-mail: lnfo@madd.si 
http://www.madd.si

Od ponedeljka do petka od 8 do 12 in od 13 do 17

Microsoft
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• Informacije za ustanovitev, razvoj in 

poslovanje podjetij

• Hitrejša in cenejša ustanovitev podjetij

• Poenostavitev postopkov po 

elektronskih poteh za potencialne in 

obstoječe podjetnike

• Storitve podjetniškega svetovanja 

po subvencioniranih cenah v okviru 

programa vavčerskega svetovanja

Vse na Enem Mestu, na vstopni točki VEM,
brez administrativnih ovir

Projekt sofinancira Evropska unija 1 1
www.rc-ilb.net
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©šola
V GIMNAZIJI ILIRSKA BISTRICA 

PRITLIČJE, UČILNICA št. 5

VABI
na

brezplačen 12 urni tečaj

osnove računalništva

TEČAJ JE NAMENJEN ZAČETNIKOM

prijave so možne

vsak dan od 1 5h do 1 9h 
sobota od 9h do 1 3 h 

Tel.: 7 11-11-14

GLEDE NA ZANIMANJE, BOMO TERMINE PRILAGODILI PO DOGOVORU

OBVESTILO O ZDRAVSTVENI 
USTREZNOSTI PITNE VODE 

NA VODOOSKRBNEM 
SISTEMU ILIRSKA BISTRICA

Vodooskrbni sistem Ilirska Bistrica, s katerim upravlja Komunalno podjetje 
Ilirska Bistrica oskrbuje 10887 prebivalcev v občini Ilirska Bistrica in deloma 
tudi v sosednji državi Hrvaški. V skladu z določbami Pravilnika o pitni vodi (Ur. 
I. RS 19/04 s spremembami) se na sistemu kontinuirano izvaja interni nad
zor zdravstvene ustreznosti pitne vode, ki ga opravlja Zavod za zdravstveno 
varstvo Koper ter monitoring kontrola, ki jo izvaja Inštitut za varovanje zdravja 
RS v sodelovanju z Agencijo za okolje in prostor RS.

V okviru internega nadzora v letu 2005 je bilo na omrežju v skladu s pred
pisi odvzetih 151 vzorcev pitne vode za redne analize, 1 vzorec za razširjeno 
mikrobiološko analizo, 72 vzorcev za redno fizikalno kemično analizo ter 1 
vzorec za razširjeno kemično analizo. Med mikrobiološkimi analizami je bilo 
neustreznih pet vzorcev, med fizikalno kemičnimi pa so zakonskim zahtevam 
za pitno vodo ustrezali vsi vzorci.Vzroki neustreznosti so bili takoj po ugotovitvi 
odpravljeni, kar je bilo potrjeno tudi z dodatnimi analizami.

Na podlagi opravljenih analiz in izvajanja HACCP sistema zaključujemo, da 
je voda iz vodoodskrbnega sistema Ilirska Bistrica zdravstveno ustrezna.

STROGO RESNO
j poe*-Na sp,eiemni;

: Načelnik:”Kdaj je bila odkrita Amerika?”
Ladko:”1492.”
Načelnik:”Kdo je napisal knjigo Kapital?”
Ladko:"Karl Marx začel, Engels končal.”
Načelnik:”Ali obstaja življenje izven našega planeta?” 
Ladko:’’Predpostavlja se, ni pa potrjeno”

• Ladko vesel, da je opravil izpit, zapušča sobo, ko sreča čisto
I prestrašenega Rikca, ki ga prosi za odgovore. I
• Ladko:"Nič se ne boj, ti samu rječi »1492«, »Karl Marxzačel, Engels •
: končal, in .Predpostavlja se. ni pa potrjeno-, pa boš natjdur I

:

| e

e
!•

; Seveda Riok ves vesel, da ve vse odgovore, vstopi v sobo. 
. Načelnik:”Kdaj si rojen?”
• Rick:"1492.”
• Načelnik malo začudeno:"Kdo je tvoj oče?”
• Rick:”Karl Marx začel, Engels končal."

• RteKpPredpostovljase, ni pa potrjeno!”
9 I iii w HM i ........ Ulm

.

SRČKOV POHOD ZA ZDRAVJE
Koronarno društvo Postojna združuje člane iz postojnske, pivške in ilirsko 

bistriške občine. Skupno je včlanjenih preko 300 odraslih članov.
Vsako leto društvo posebej obeleži svetovni dan srca. Letos je društvo ob 

tej priliki organiziralo svoj kotiček v prostorih zdravstvenega doma v Postojni, 
kjer predstavlja zainteresiranim dejavnost društva in dejavnosti, pomembne 
za osebe s srčnimi obolenji.

Med pomembnejše dejavnosti letošnjega bogatega programa sodi tudi
tradicionalni »srčkov pohod za zdravje«. Namenjen je rekreaciji in druženju 

članov v naravi.
Letos bo pohod na llirskobistriškem. V soboto 30. septembra se bodo 

udeleženci ob 9,30 uri zbrali na Črnih njivah nad Ilirsko Bistrico, kjer jih bodo 
pričakali kolegi iz Ilirske Bistrice in Podgrada. Po jutranjem napitku se bodo 
pohodniki odpravili na približno pet kilometrov dolgo pot po borovem gozdu 
nad Ilirsko Bistrico. Vmes si bodo ogledali visokogorski vodnjak in se po 
krožni poti vrnili na zborno mesto.

Vmes bodo pojedli zdravo brkinsko jabolko ter popili kako stekleničko 
dobre zdrave pitne vode.

Na Črnih njivah bo vse sodelujoče čakala topla malica, nato se bo začelo 
družabno srečanje, ki ga bo odprl predsednik društva g. Anton Požar, 
pozdravil pa tudi kak pomemben gost. Strokovna sodelavka društva ga. 
JanaVadnjalova, dr. medicine, bo udeležencem spregovorila o posebnostih 
in značilnostih nordijske hoje, v kulturnem programu pa bosta sodelovali 
Pevska skupina Škuorke iz Ilirske Bistrice in folklorna skupina Gradina.

V športnem delu bo marsikateri pohodnik našel čas tudi za balinanje, 
streljanje na glinaste golobe in za druge športne igre.

Posebej pa se veselijo druženja in klepetanja, zagotovo pa bo padla tudi 
kaka domača ljudska pesem. K temu bodo vse prisotne vzpodbujali veseli 
godci. Magda Valenčič

NAGRADNA IGRA
Gremtour.si podarja izlet 
v Gardaland za eno osebo

Dobitnica je Martina Baša, Dolenje 24, 6254 
Jelšane.

Iskrene čestitke!

Društvo prijateljev 
mladine Ilirska Bistrica 

in program Škofijske 
karitas Popoldne 

v Trnovem

ob Tednu otroka 
organizirata

“ŽIV
ŽAV”

v soboto, 14.10. 2006 
od 15.00 do 18. 00,

v parku Nade Žagar 
(v primeru dežja v 

Domu na Vidmu)

Program:

ustvarjalnice, 
čarovnik, glasba 

in še kaj
VABLJENI

DRUŽINSKE
SKUPINE
AL-ANON
Pomoč svojcem 
in prijateljem 
Alkoholikov!

Alkoholizem ni samo 
bolezen posameznika, 
ampak je to družinska 
bolezen. Če trpite zaradi 
pitja nekoga od vaših 
bližnjih in potrebujete 
anonimno in brezplačno 
pomoč, vas toplo vabimo, 
da se nam pridružite, ne 
glede na to, ali vaš alko
holik še pije ali ne.

Vsak četrtek imamo 
srečanja tudi pri vas, 
in sicer na Centru za 
socialno delo v Ilirski 
Bistrici. Pokličite na tel. 
št. 041 590 789 ali 01 
432 30 01

Lahko obiščete tudi 
našo spletno stran: 
www.al-anon-drustvo. 
si ali nam pišete na e- 
naslov: alanon@email.si

TV GALEJA

rezglačnc piistopnirib za Bcslovarije prek spletne
......... v
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Do konca okttibra 2006 ponujamo naslednje ugodnosti:
♦ najem ugodnejšega kredita z niz stroški odcontve.

NLB Podružnica Koper, Pristaniška 45, 6000 Koper
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